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1  Ο υπ. Υγείας ... καρατόμησε τον Διοικητή του
Νοσοκομείου Καρδίτσας

Πηγή: ΚΟΙΝΗ ΓΝΩΜΗ ΤΩΝ
ΚΥΚΛΑΔΩΝ

Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

08-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

489.67 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ" ΛΑΡΙΣΑΣ

Ο ιητ. Υγείας... καρατόμησε 
χον Διοικητή του Νοσοκομείου Καρδίτσας

αναπάντεχο γεγονόε δπ- 
^ μιούργπσε τόσο μεγάλο σάλο 
^_στο Νοσοκομείο Καρδίτσαε που 

ανάγκασε τον Υπουργό Υγείαε κ. Βασίλη 
Κικίλια να ζητήσει και να λάβει τπν πα
ραίτηση του Διοικητή του Νοσοκομείου 
Καρδίτσαε κ. Δημήτρη Κεχαγιά!

Αιτία αποτέλεσε ένα έγγραφο που 
διακινήθηκε κατά τη χθεσινή δεύτερη 
ημέρα του εμβολιασμού των υγειο
νομικών στελεχών, το οποίο - κατά 
παράβαση των οδηγιών τηε Εθνικήε 
Επιτροπήε Εμβολιασμών - τουε καλούσε 
να το υπογράψουν δηλώνονταε έτσι ότι 
συναινούν στη λήψη του εμβολίου κατά 
του SARS-CoV 2.

Το ζήτημα προέκυψε μετά από κα
ταγγελία τηε ΠΟΕΔΗΝ για την ύπαρξη 
του εν λόγω εγγράφου στο οποίο ανα
φέρονταν μεταξύ άλλων για όσουε το 
υπέγραφαν, ότι συναινούν στον εμβο
λιασμό τουε «παρόλο που μέχρι τώρα 
δεν είναι γνωστέε όλεε οι ανεπιθύμητεε 
ενέργειεε από το εμβόλιο και μπορεί να 
είναι ακόμη και θανατηφόρεε».

Επίσηε, στο ίδιο έγγραφο ο κάθε 
υγειονομικόε είχε και τπν επιλογή να

δηλώσει ότι «δεν συναινώ να εμβολι
αστώ για τον κορωνοϊό για προσωπι- 
κούε λόγουε και αναλαμβάνω πλήρωε 
τπν ευθύνη, ακόμη κι αν γνωρίζω τουε 
κινδύνουε τπε νόσου».

Η παρέμβαση του Υπουργού ήταν 
καταλυτική, αφού το έγγραφο αποσύρ
θηκε άμεσα, ενώ ο κ. Κικίλιαε έδωσε 
αυστηρή εντολή στπ Διοίκηση τηε 5ηε 
ΥΠΕ θεσσαλίαε - Στερεάε Ελλάδαε να 
πραγματοποιήσει άμεσα ΕΔΕ για το 
συμβάν και να αποδοθούν ευθύνεε 
όπου αναλογούν.

Από νωρίε χθεε το απόγευμα, το Δι
οικητικό Συμβούλιο του Νοσοκομείου 
Καρδίτσαε πραγματοποιούσε αλλεπάλ- 
λπλεε συσκέψειε με το υγειονομικό 
προσωπικό, την'Ενωση Νοσοκομειακών 
Γιατρών, τουε Διευθυντέε των Υπηρε
σιών και των Μονάδων του Νοσηλευ
τικού Ιδρύματοε, προσπαθώνταε να 
ξεκαθαρίσει πωε ακριβώε προέκυψε το 
έγγραφο και από ποιόν μοιράστηκε στον 
χώρο των Εξωτερικών Ιατρείων όπου 
εμβολιάζονταν γιατροί και νοσηλευτέε.

Δεν έχει διευκρινιστεί ακόμη τι πραγ
ματικά συνέβη και όλοι αναμένουν το

αποτέλεσμα την'Ενορκηε Διοικητικήε 
Εξέτασπε που βρίσκεται σε πλήρη εξέ
λιξη από τπν 5η ΥΠΕ στο Νοσοκομείο 
Καρδίτσαε.

Αξίζει να σημειωθεί πάντωε ότι το 
γεγονόε δεν επηρέασε τπν εμβολια- 
στική διαδικασία, καθώε χθεε έλαβαν 
το εμβόλιο 140 υγειονομικοί κατόπιν 
επιθυμίαε τουε λόγω τηε σημερινή Αρ- 
γίαε των θεοφανείων, ενώ είχε προ
γραμματιστεί ο εμβολιασμόε συνολικά 
100 στελεχών.

Έτσι, σήμερα Τετάρτη 6/1/2021 
προγραμματίστηκε να εμβολιαστούν 
60 υγειονομικοί και αύριο Πέμπτη 
7/1/2021 θα λάβουν το εμβόλιο οι 
υπόλοιποι 50 που απομένουν για να 
συμπληρωθεί ο αρχικά υπολογισμένοε 
αριθμόετων 350.

ΔΗΛΩΣΗ ΚΕΧΑΓΙΑ
Σε σχετική έγγραφη δήλωσή του χθεε 

το βράδυ ο Διοικητήετου Νοσοκομείου 
Καρδίτσαε κ. Κεχαγιάε αναφέρει:

«Σε συνέχεια τπε υποβληθείσαε 
παραίτησήε μου, π οποία βρίσκεται

στπ διάθεση του Υπουργού Υγείαε, θα 
προβώ σε αναλυτικέε δηλώσειε για το 
συγκεκριμένο θέμα μετά τπν ολοκλή
ρωση τηε διενεργούμενηε ΕΔΕ. Επί του 
παρόντοε, όμωε, δηλώνω κατηγορημα
τικά ότι επιφυλάσσομαι κάθε νόμιμου 
δικαιώματόε μου κατά όσων ψευδώε και 
με δόλο, παρότι γνωρίζουν την αλήθεια, 
διακινούν τπν πληροφορία ή δηλώνουν

ότι ήμουν, είτε διακινητήε είτε σε γνώση 
τπε διακίνησηε του επίμαχου εγγράφου 
συναίνεσηε εντόε του νοσοκομείου. 
Τουε καλώ να ανακαλέσουν. Ενημε
ρωτικά και μόνον θεωρώ σκόπιμο να 
αναφέρω ότι οι εμβολιασμοί συνεχί
ζονται απρόσκοπτα και π ανταπόκριση 
είναι πέραν πάσπε προσδοκίαε».

Του Φώτη Καραγιάννη
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1  Αθρόοι οι εμβολιασμοί γιατρών-νοσηλευτών
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

642.14 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αθρόοι οι εμβολιασμοί 
γιατρών-νοσηλευτών
►Στα δύο Νοσοκομεία της Λάρισας 
►Από Δευτέρα εμβόλια στις Δομές Πρόνοιας

...Προχθέε ολοκληρώθηκε στο Πανεπιστημιακό Νοσο
κομείο ο εμβολιασμόε του προσωπικού του ιδρύματοε 
με ενδιαφέροντα στοιχεία, καθώε εμβολιάστηκαν συ
νολικά 900 άτομα από το ιατρονοσηλευτικό και λοιπό 
προσωπικό, με τη μεγαλύτερη συμμετοχή να καταγρά
φεται από τουε γιατρούε και τιε νοσηλεύτριεε, που αγ
γίζει το 70%. Enions ολοκληρώθηκε ο εμβολιασμόε 
και του προσωπικού στο Γενικό Νοσοκομείο Λάρισαε 
και από τουε 600 εργαζόμενουε εμβολιάστηκαν οι 450 
περίπου, συμμετοχή τηε τάξεωε του 75%, ενώ ανεμ- 
βολίαστοε παραμένει έναε στουε 4 εργαζόμενουε.
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1  Αθρόοι οι εμβολιασμοί γιατρών-νοσηλευτών
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

if

Μ.

Στο 70% η συμμετοχή 
υγειονομικών 
στους εμβολιασμούς
ΕΜΒΟΛΙΑΣΤΗΚΑΝ 1.635 ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ ΣΤΑ ΔΥΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ, 
ΤΟ ΕΚΑΒ ΚΑΙ ΤΑ ΚΕΝΤΡΑ ΥΓΕΙΑΣ -ΠΙΕΣΕΙΣ ΣΤΑ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΑ 
ΣΤΕΛΕΧΗ ΓΙΑ «ΠΡΟΤΕΡΑΙΟΤΗΤΕΣ» ΣΤΟΝ ΓΕΝΙΚΟ ΠΛΗΘΥΣΜΟ 
-ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΑ ΞΕΚΙΝΟΥΝ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ ΣΤΙΣ ΔΟΜΕΣ ΠΡΟΝΟΙΑΣ

Ι
κανοποιημένοι από τον τρόπο με τον οποίο 
εξελίσσεται το κυβερνητικό σχέδιο για τον 
εμβολιασμό, καταρχά$ των υγειονομικών, 
των συναδέλφων ιατρών, νοσηλευτών και λοι

πού προσωπικού των Νοσοκομείων του Ε.Σ.Υ. 
εμφανίστηκε χθε5 ο υπουργ05 Υγεία5 Βασίλη5 
Κικίλια5 στη διάρκεια επίσκεψή5 του στο Γενικό 
Νοσοκομείο Αθηνών «Γ. Γεννηματά5», όπου 
ξεκίνησε ο εμβολιασμ05 του προσωπικού.
Η εικόνα στα δύο Νοσοκομεία τπ5 Adpioas επι
βεβαιώνει την ικανοποίηση του υπουργού, 
τουλάχιστον για mus υγειονομικού$ των δη
μόσιων νοσοκομείων καθώ5 δεν υπάρχουν 
ακόμα οδηγίε5 για τον εμβολιασμό των υγει
ονομικών otis δομέ5 και κλινικέ5 του ιδιωτικού 
τομέα, καθάκ και των ελεύθερων επαγγελμα- 
τιών γιατρών.
Προχθέ$ ολοκληρώθηκε στο Πανεπιστημιακό 
Νοσοκομείο ο εμβολιασμ05 του προσωπικού 
του ιδρύματο5 με ενδιαφέροντα στοιχεία, κα- 
0cbs εμβολιάστηκαν συνολικά 900 άτομα από 
το ιατρονοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό, με 
τη μεγαλύτερη συμμετοχή να καταγράφεται 
από mus γιατρού5 και as νοσηλεύτριε5, που 
αγγίζει το 70%.
Αντίθετα απρόθυμο για εμβολιασμό -τουλά
χιστον στην παρούσα φάση- εμφανίστηκε το 
διοικητικό και τεχνικό προσωπικό Ka0cos μόλΐ5 
75 από mus 300 περίπου συμμετείχαν στη δια
δικασία, δηλαδή μόλΐ5 το 25%.
Ο εμβολιασμόε στο εμβολιαστικό κέντρο του 
Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου συνεχίστηκε 
και χθε$ με 180 εμβόλια για το προσωπικό του 
ΕΚΑΒ αλλά και των Κέντρων YYdas, διαδικασία 
που αναμένεται να ολοκληρωθεί τη Δευτέρα. 
Προχθέ$ ολοκληρώθηκε ο εμβολιασμόε του 
προσωπικού στο Γενικό Νοσοκομείο A0pioas 
όπου από την προηγούμενη Δευτέρα και για 
4 ημέρε5 εμβολιάστηκαν 380 άτομα και από 
χθε5 ξεκίνησε η διάθεση των 110 νέων εμβο
λίων στο προσωπικό που περιλαμβάνεται στη 
συμπληρωματική λίστα του νοσοκομείου, κα-

0c0s και omus υγειονομικού5 των Κέντρων 
Υγεία5 Τυρνάβου και Γόννων. Σύμφωνα με 
στοιχεία του Γενικού Νοσοκομείου, από kius

600 εργαζόμενου5 εμβολιάστηκαν οι 450 πε
ρίπου, συμμετοχή ms τάξεα^ του 75%, ενώ 
ανεμβολίαστο5 παραμένει ένα5 otous 4 εργα

ζόμενοί. Η μη συμμετοχή στο πρόγραμμα εμ
βολιασμών ωστόσο δεν υποκρύπτει απαραί
τητα άρνηση (xcopis βέβαια και να την αποκλεί
ει) καθώ5 μεγάλη μερίδα εργαζομένων είτε δεν 
επιτρέπεται να εμβολιαστεί, είτε έχει νοσήσει 
και έχει αποκτήσει ανοσία εξαιτία$ ms onoias 
δηλώνει ότι θα εμβολιαστεί αργότερα με το 
πρόγραμμα εμβολιασμού του γενικού πληθυ
σμού.
Στο μεταξύ και ενώ τα δύο Νοσοκομεία ανα
μένουν οδηγίε5 τόσο από το Υπουργείο Υγεία5 
όσο και από την Εθνική Επιτροπή Εμβολια
σμών για τη συνέχεια του προγράμματο5, πλη
θαίνουν οι πιέσει «παραγόντων, γνωστών και 
φίλων» στα διοικητικά στελέχη των Νοσοκο
μείων για να αποκτήσουν προτεραιότητα και 
να εμβολιαστούν, θέμα που απασχόλησε και 
την προχθεσινή τηλεδιάσκεψη των διοικητών 
των Νοσοκομείων από ολόκληρη την Ελλάδα 
με τον γενικό γραμματέα Πρωτοβάθμια5 Φρον- 
τίδα5 Υγεία5 Μάριο θεμιστοκλέου5, ο onoios 
τόνισε ρητά και κατηγορηματικά ότι τα ραντε
βού θα κλείνονται μέσω ms ηλεκτρονική5 
πλατφόρμα5 από την Αθήνα.
Την ερχόμενη Δευτέρα ξεκινά ο εμβολιασμ05 
otis μονάδε5 cppovu'6as ηλικιωμένων και κοι- 
vowikOs npovoias στη Θεσσαλία, εμβολιασμόε 
που ξεκίνησε ήδη στΐ5 δομέ5 ms Αθήνα5 και 
ms Θεσσαλονίκη. Σύμφωνα με το πρόγραμμα 
που ανακοίνωσε από τη Λάρισα ο πρόεδρο5 
του ΕΟΔΥ Παναγιώτή Αρκουμανέα5, μέχρι as 
20 Ιανουάριου θα έχουν ολοκληρωθεί οι εμ
βολιασμοί σε 400 ιδρύματα και μονάδε5 φρον- 
τίδα5 ηλικιωμένων σε όλη την Ελλάδα.
Από τη Δευτέρα 11 Ιανουάριου ανοίγουν οι 
πλατφόρμε5 για mus πολίτε5, ξεκινώντα$ από 
mus υπέργηρου5, mus συμπολίτε5 pas άνω 
των 85 ετών, ενώ οδηγίεε αναμένονται για mus 
εμβολιασμού5 των υγειονομικών και των ιδιω
τικών κλινικών και των ελεύθερων επαγγελ- 
ματιών γιατρών.

ΔΗΜ. ΚΑΤΣΑΝΑΚΗΣ
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1  Τα 2 εκατομμύρια εμβόλια τον μήνα
έγιναν...δυνατότητα για 8.000 την ημέρα

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

436.26 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμβολιασμοί

Ούτε σε έναν 
χρόνο δεν 
θα έχουμε 
συλλογική 
ανοσία
Πρόγραμμα 8.000 
εμβολιασμών ανά 
ημέρα ανακοίνωσε 
ο Κ. Μητσοτάκης
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1  Τα 2 εκατομμύρια εμβόλια τον μήνα έγιναν...δυνατότητα για 8.000 την
ημέρα

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,5 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Τα 2 εκατομμύρια εμβόλια τον μήνα 
έγιναν... δυνατότητα για 8.000 την ημέρα
Είναι πρωθυπουργός, όχι αρθρογράφος. Περιμένουμε να δούμε πρωτοβουλία 
για να δεσμευτούν οι πατέντες των εμβολίων από τπν Ε.Ε. για διάθεσή τους 
στα κράτπ - μέλπ δπλώνουν Ξανθός - Ηλιόπουλος

Τ
ην ίδια ώρα που ο Αλέξης 
Τσότρας κατέθετε την πρό
ταση να δεσμευτούν οι πα
τέντες των εμβολίων από 
την Ε.Ε. για να αντιμετωπιστούν οι 

ελλείψεις μέσα από την επιτάχυνση 
της παραγωγής και διάθεσής τους 
σε όλα τα κράτη - μέλη, επισημαίνο- 
ντας και τη βραδύτητα των εμβολια
σμών, ο Κυριάκος Μητσοτάκης 
ανακοίνωνε με ικανοποίηση την αύ- 
ξηση της δυνατότητας της χώρας να 
πραγματοποιεί 8.000 (από 5.000) 
εμβόλια ανά ημέρα...

Με αυτόν το ρυθμό, όπως σημεί
ωσε ο εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ 
Νάσος Ηλιόπουλος, «ούτε σε έναν 
χρόνο δεν θα έχουμε καταφέρει τη 
συλλογική ανοσία», ενώ ο τομεάρ- 
χης Υγείας Ανδρέας Ξανθός ανα- 
δεικνύει την αντίφαση ανάμεσα στις 
«μεγαλοστομίες για 2 εκατομμύρια

εμβολιασμούς τον μήνα» και τον 
στόχο των περίπου 200.000 εμβο
λιασμών μηνιαίως που παρουσίασε 
ο πρωθυπουργός.

Όμως, ως προς την πρόταση Τσί- 
πρα καθεαυτή για τις πατέντες των 
εμβολίων, ο κυβερνητικός εκπρό
σωπος Χρήστος Ταραντίλης περιο
ρίστηκε να θυμίσει ότι την άνοιξη ο 
Κυρ. Μητσοτάκης, με άρθρο του 
στη Frankfurter Allgemeine Zei- 
tung, είχε εκφράσει ανάλογη θέση.

Τότε, ωστόσο, «δεν υπήρχαν εμ
βόλια ούτε είχε παρατηρηθεί η αδυ
ναμία των κατασκευαστριών εται
ρειών να ανταποκριθούν στην ευ
ρωπαϊκή και παγκόσμια ζήτηση. 
Τώρα λοιπόν που έχουμε πρόβλη
μα, το οποίο αδιαμφισβήτητα έχει 
σχέση με την προστασία της πατέ
ντας, περιμένουμε να δούμε μια σο
βαρή πρωτοβουλία της κυβέρνησης

στην κατεύθυνση αυτή» σημείωσε ο 
Ανδ. Ξανθός.

«Είναι πρωθυπουργός και όχι αρ
θρογράφος» απάντησε ο Ν. Ηλιό
πουλος στον κυβερνητικό εκπρό
σωπο κάνοντας λόγο για «ψέματα 
και σιωπές από μια κυβέρνηση χω
ρίς σχέδιο». Στο δε ερώτημά του αν 
ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ προτείνει 
παραβίαση της κοινής ευρωπαϊκής 
συμφωνίας για μη μονομερείς συμ
φωνίες των 27, ο Ν. Ηλιόπουλος 
σημείωσε ότι αυτή «την έχει ήδη κα
ταστρατηγήσει η Γερμανία, εξασφα
λίζοντας επιπλέον 30 εκατ. εμβόλια 
για τους πολίτες της, πέρα από αυτά 
που θα πάρει από την Ε.Ε.». «Εκτός 
εάν θεωρεί πως η Γερμανία δεν είναι 
στην Ε.Ε.» σχολίασε.

Λοταρία για τυχερούς
Αποφεύγοντας επί της ουσίας το

μείζον ζήτημα της δωρεάν μαζικής 
συνταγογράφησης που ζήτησε ο Αλ. 
Τσίπρας, ο Χρ. Ταραντίλης μίλησε 
για την πλατφόρμα δωρεάν τεστ 
testing.gov.gr. Όμως ο Ν. Ηλιό
πουλος του θύμισε ότι αντί να υλο
ποιήσει ένα καθολικό επιστημονικό 
αίτημα η κυβέρνηση, «αφού μετέ
τρεψε για 8 μήνες το τεστ σε πολύτι
μο και απλησίαστο αγαθό για χιλιά
δες οικογένειες, με αποτέλεσμα να 
μην έχουν οι επιστήμονες εικόνα 
της διασποράς, τώρα κάνει λοταρία 
για λίγους τυχερούς, ενώ το τελευ
ταίο διάστημα έχει ελαχιστοποιήσει 
τα τεστ που γίνονται καθημερινά». 
Του επισήμανε μάλιστα πως το μόνο 
που ξέχασε να σχολιάσει είναι το αί
τημα ενίσχυσης του ΕΣΥ με επίταξη 
των ιδιωτικών κλινικών. Κάτι που 
δεν προκαλεί εντύπωση...

Νίκος Λιονάκης
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1  Εμβόλια για όλους τώρα - Να εξασφαλίσει η Ε.Ε. τις
πατέντες για τα εμβόλια

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1559.42
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Προτεραιότητες
Ενίσχυση του ΕΣΥ, έστω
την ύστατη στιγμή. Επίταξη
ιδιωτικών κλινικών.
Συνταγογράφηση
και μαζικά τεστ Μ

Εμβολιασμός
Πρωτοβουλία από τη χώρα μας 
για να εξασφαλίσει η Ε.Ε. τις 
πατέντες των εμβολίων για 
κάθε χώρα. Λύσεις και με 
διμερείς συμφωνίες

Σχεδιασμός,
Σύγκληση Συμβουλίου 
Πολιτικών Αρχηγών με | 
συμμετοχή επιστημόνων 
Ενημέρωση και σχέδιο 
αντιμετώπισης του τρίτου 
κύματος της πανδημίας

Εμβόλια για

Πρέπει να δράσουμε τώρα, τόνισε 
Αλ. Τσίπρας μετά ιη συνάντησή ι«υ 

με την Πρόεδρο της Δημοκρατίας 
καταθέτοντας τις προτάσεις του ΣΥΡίίA - Π.Σ. 
για την αντιμετώπιση της πανδημίας
σελίδες 4-5

11
i r



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Εμβόλια για όλους τώρα - Να εξασφαλίσει η Ε.Ε. τις πατέντες για τα
εμβόλια

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

C
ov

id
-1

9

Να εξασφαλίσει η Ε.Ε. 
τις πατέντες για τα εμβόλια
Την ανάληψη ελληνικής πρωτοβουλίας, ώστε η Ε.Ε. να εξασφαλίσει τις πατέντες και κάθε κράτος - μέλος 
να τις διαχειριστεί με τις εγχώριες φαρμακοβιομηχανίες για να εμβολιαστούν όλοι, 
πρότεινε ο Τσίπρας στη Σακελλαροπούλου

Σύγκληση 
Συμβουλίου 

Πολιτικών 
Αρχηγών 

με τη 
συμμετοχή και 
εκπροσώπων 
της επιτροπής 
επιστημόνων, 

για να 
καταρτιστεί 

σχέδιο 
αντιμετώπισης 
της πανδημίας, 

ζήτησε 
ο πρόεδρος 

του ΣΥΡΙΖΑ - 
Προοδευτική 

Συμμαχία

Του
ΝΙΚΟΥ ΛΙΟΝΑΚΗ

Μ
ε την κυβέρνηση να 
βρίσκεται μεταξύ διαρ
κών παλινωδιών, επι
κίνδυνων λαθών και 
αδράνειας, εμμένοντας στην ίδια 
αδιέξοδη πολιτική ως προς τη διαχεί

ριση της υγειονομικής κρίσης, ο Αλέ- 
ξης Τσίπρας, κατά τη συνάντηση που 
είχε με την Πρόεδρο της Δημοκρα
τίας, κατέθεσε -μαζί με τη βαθιά ανη
συχία του για τις εξελίξεις- και δέσμη 
προτάσεων για την αντιμετώπιση της 
πανδημίας.

Δίνοντας ιδιαίτερη έμφαση στο 
θέμα του εμβολιασμού, που προχω- 
ρά με εξαιρετικά αργούς ρυθμούς, ο 
πρόεδροςτου ΣΥΡΙΖΑ- Προοδευτι
κή Συμμαχία κατέθεσε την πρόταση 
«η χώρα να αναλάβει πρωτοβουλία 
σε ευρωπαϊκό επίπεδο να ζητήσει η 
Ε.Ε. να εξασφαλίσει τις πατέντες από 
τις φαρμακευτικές εταιρείες και να 
δώσει τη δυνατότητα σε κάθε κράτος 
- μέλος να τις διαχειριστεί με τις εγ
χώριες δυνάμεις φαρμακοβιομηχα
νίας ώστε να παρασκευαστούν άμε
σα, γρήγορα, μαζικά οι απαραίτητες 
δόσεις ώστε να εμβολιαστεί ο πληθυ

σμός σε κάθε χώρα της Ε.Ε.».
Τόνισε δε ότι, στην περίπτωση που 

αυτή η πρωτοβουλία -που πρέπει να 
αναληφθεί τώρα- δεν ευοδωθεί, τότε 
θα πρέπει η κυβέρνηση να αναζητή
σει λύσεις με διμερείς συμφωνίες και 
πέρα από το πλαίσιο της Ε.Ε., με εται
ρείες ή με χώρες που παράγουν μαζι
κά το εμβόλιο. «Πρέπει να υπάρξει 
επαρκής αριθμός δόσεων για να προ- 
στατευθεί ο πληθυσμός».

Σημείωσε ότι πρέπει να επιταχυν
θεί η διαδικασία εμβολιασμού και 
πως οι εξασφαλισμένες από την Ε.Ε. 
δόσεις δεν επαρκούν. «Αν συνεχί- 
σουμε με αυτούς τους ρυθμούς, είναι 
βέβαιο ότι ούτε του χρόνου τέτοιον 
καιρό δεν θα έχει δημιουργηθεί η 
αναγκαία ανοσία στην κοινότητα για 
να προστατευθούμε» επισήμανε.

Ο Αλ. Τσίπρας, επίσης, κάλεσε δη
μοσίως την κυβέρνηση να προχωρή
σει έστω και τώρα στην ενίσχυση του 
ΕΣΥ, στην επίταξη ιδιωτικών ΜΕΘ 
ενόψει του τρίτου κύματος, στη συ- 
νταγογράφηση και διενέργεια μαζι
κών τεστ ώστε να χαρτογραφηθεί η 
εξάπλωση της πανδημίας.

Παράλληλα ο αρχηγός της αξιω
ματικής αντιπολίτευσης κάλεσε τον 
πρωθυπουργό να παραμερίσει έστω

και την ύστατη στιγμή το «εγώ» απέ
ναντι στο «εμείς» ζητώντας σύγκλη
ση Συμβουλίου Πολιτικών Αρχηγών 
με τη συμμετοχή και μελών της επι
στημονικής επιτροπής ενόψει του 
τρίτου κύματος της πανδημίας, ώστε 
να καταρτιστεί ένα σχέδιο αντιμετώ
πισης της πανδημίας, καθώς «η κυ
βέρνηση έχει χάσει τον έλεγχο, και 
μάλιστα την ώρα που οι επιστήμονες 
κρούουν τον κώδωνα του κινδύνου 
με τα χειρότερα να είναι μπροστά 
μας».

Ειδάλλως, προειδοποίησε ο Αλ. 
Τσίπρας, «είναι προφανές ότι θα ανα- 
λάβει και την ευθύνη για όσα μπορεί 
να εξελιχθούν σε σχέση με την πορεία 
της πανδημίας στη χώρα μας». Εξα- 
πολύοντας σφοδρή επίθεση στην κυ
βέρνηση, είπε ότι ο απολογισμός της 
πανδημίας στην Ελλάδα είναι τραγι
κός, αφού πάνω από 5.000 συνάν
θρωποί μας έχουν χάσει τη ζωή τους, 
εκ των οποίων 4.500 από τον Νοέμ
βριο και μετά, στο δεύτερο κύμα της 
πανδημίας. «Το χειρότερο που μπο-

Απόδραση Μητσοτάκη 
μέσω Βουλής
Παρότι ο Αλέξης Τσίπρας απηύθυνε «ύστατη πρόταση 
συνεννόησης προκειμένου η χώρα να αποκτήσει σχέδιο 
αντιμετώπισης της πανδημίας», όπως δήλωσε ο Νόσος Ηλιόπουλος, 
ο Κ. Μητοστάκης καταφεύγει σε διεξαγωγή συζήτησης στη Βουλή σε 
επίπεδο αρχηγών την Παρασκευή 15 Ιανουάριου. «Αντί για 
συνεννόηση, επιλέγει ακόμα μία φορά την αντιπαράθεση. Θα την έχει 
και θα είναι οξεία. Όπως θα έχει και την αποκλειστική ευθύνη για ό,τι 
συμβεί από δω και στο εξής» σημείωσε ο εκπρόσωπος Τύπου του 
ΣΥΡΙΖΑ. Επισημαίνεται ότι υπέρ συζήτησης, αντί συμβουλίου, είχε 
ταχθεί και το ΚΙΝ.ΑΛΛ.
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1  Εμβόλια για όλους τώρα - Να εξασφαλίσει η Ε.Ε. τις πατέντες για τα
εμβόλια

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,4-5 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

ρεί να συμβεί στη χώρα είναι να ενι- 
σχυθούν η καχυποψία και ίο έλλειμ
μα εμπιστοσύνης ακόμα και προς 
τους επιστήμονες» είπε.

Στο σύντομο διάλογο που είχε με 
την Πρόεδρο της Δημοκρατίας μπρο
στά στις κάμερες, ο Αλ. Τσίπρας επε- 
σήμανε ότι θα πρέπει να υπάρξει ιδι
αίτερη προσοχή στη λειτουργία των 
θεσμών, καθώς και στην επιτακτική 
ανάγκη για λογοδοσία της εξουσίας, 
παράμετροι που δεν πρέπει να υποτι- 
μώνται με πρόσχημα την υγειονομι
κή κρίση που βιώνει η χώρα και την 
εφαρμογή περιοριστικών μέτρων.

Σακελλαροπούλου: Μίνιμουμ 
εθνικής συνεννόησης

Η Κ. Σακελλαροπούλου αναφέρ
θηκε στην ανάγκη μίνιμουμ εθνικής 
συνεννόησης και ομοψυχίας. Είπε 
μεταξύ άλλων ότι λόγω του πρωτό
γνωρου χαρακτήρα της δοκιμασίας 
«παρατηρούνται λάθη και παραλεί
ψεις», ότι «δεν υπάρχει, δυστυχώς, 
ευθεία οδός για την αντιμετώπιση της 
πανδημίας» και πως «καλό είναι 
όμως να θυμόμαστε ότι, σε σύγκριση 
με άλλες χώρες, η Ελλάδα τα έχει πάει 
αρκετά ικανοποιητικά έως τώρα στη 
διαχείριση της πανδημίας».
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1  Το δεύτερο τρίμηνο θα αρχίσει η παράδοση των
εμβολίων που παρήγγειλε η Ε.Ε.

Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

349.29 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το δεύτερο τρίμηνο θα αρχίσει η παράδοση 
των εμβολίων που παρήγγειλε η Ε.Ε.
Η Φον Νιερ Λάιεν επιχειρεί να αποκρούσει τις κατηγορίες για καθυστερήσεις και παράλληλες 
διαπραγματεύσεις της Γερμανίας (η Κύπρος ήδη ανακοίνωσε αγορά εμβολίων 
από το Ισραήλ) επικαλούμενη «νομικά δεσμευτικό πλαίσιο»

Τ
ην αγορά επιπλέον 200 εκατομμυρίων 
δόσεων του εμβολίου BioNTech και 
Pfizer κατά της Covid-19, με δυνατότη
τα απόκτησης ακόμα 100 εκατ. δόσεων, 
ανακοίνωσε χθες η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής, εν μέσω έντονης κριτικής από ορι

σμένες πλευρές για τις καθυστερήσεις στους εμ
βολιασμούς.

Παρότι η Ούρσουλα Φον Ντερ Λάιεν υποστή
ριξε χθες ότι η Επιτροπή «ακολούθησε τον σωστό 
δρόμο» όσον αφορά τις συμφωνίες με τις εται
ρείες παρασκευής εμβολίων, η πραγματικότητα 
είναι ότι έχει επικρατήσει μπάχαλο.

«Κανένα κράτος - μέλος δεν επιτρέπεται να δια
πραγματεύεται παράλληλα» διαβεβαίωσε χθες η 
πρόεδρος της Επιτροπής, ενώ, απαντώντας σε 
ερώτηση για τις επιπλέον 30 εκατ. δόσεις που φέ
ρεται να έχει παραγγείλει μόνη της η Γερμανία το 
φθινόπωρο, υπογράμμισε πως υπάρχει ένα «νο
μικά δεσμευτικό πλαίσιο» κοινών παραγγελιών. 

Την ίδια στιγμή, σύμφωνα με τον «Πολίτη», ο

Πρόεδρος της Κύπρου Νίκος Αναστασιάδης επι
βεβαίωσε την Πέμπτη ότι έχει ζητήσει εμβόλια και 
από το Ισραήλ, σημειώνοντας ότι αυτό δεν θεω
ρεί πως θα δημιουργήσει πρόβλημα με την Ε.Ε.

Σε κάθε περίπτωση οι καθυστερήσεις στους εμ
βολιασμούς είναι γεγονός. Για την πρόεδρο της 
Επιτροπής τα όποια ζητήματα έχουν παρουσια
στεί δεν θα μπορούσαν να έχουν προβλεφθεί, κα
θώς οι συμφωνίες έγιναν όταν δεν υπήρχε σαφής 
εικόνα για το ποιο εμβόλιο θα είναι έτοιμο πρώ
το.

«Δεν πρέπει να ξεχνάμε ότι το καλοκαίρι του 
περασμένου έτους υπήρχαν πάνω από 160 δια
φορετικά άτομα που υπέβαλαν προσφορά για εμ
βόλια, προσπαθώντας να επενδύσουν στην έρευ
να. Φιλτράραμε τα έξι συμβόλαια από αυτά, τα 
οποία έχουν σημειώσει ικανοποιητική πρόοδο» 
είπε χαρακτηριστικά χθες. Σύμφωνα, τέλος, με 
την Επιτροπή, «οι επιπλέον δόσεις θα αρχίσουν 
να παραδίδονται το δεύτερο τρίμηνο του 2021».

Χριστίνα Βασιλάκη
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1  Πώς ξέρουμε αν τα εμβόλια είναι ασφαλή;
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 5 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

267.68 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΑΠΟΨΗ

Πώς ξέρουμε αν τα εμβόλια είναι ασφαλή;
Του ΘΕΟΚΛΗ ΖΑΟΥΤΗ*

Ο εμβολιασμός κατά ins COVID-19 
είναι πολύ σημαντικό εργαλείο για 
την αναχαίτιση τηε πανδημίαε. 
Προφανώε η χρήση μάσκαε και η 
κοινωνική απόσταση συμβάλλουν 
στη μείωση τηε πιθανότηταε να 
εκτεθούμε στον ιό ή να τον δια
δώσουμε σε άλλουs, αλλά μόνο 
αυτά δεν αρκούν. Τα εμβόλια θα 
λειτουργήσουν στο ανοσοποιητι
κό μαε σύστημα, το οποίο θα εί
ναι έτσι έτοιμο να καταπολεμήσει 
τον ιό εάν εκτεθούμε σε αυτόν.

Είναι κατανοητό ότι μερικοί 
συνάνθρωποί μαε είναι διατακτι
κοί έναντι του εμβολίου. Νομίζω 
πωε αυτό για το οποίο ανησυχούν 
είναι ότι έχουμε να κάνουμε με 
έναν ιό που τον ανακαλύψαμε μό- 
λιε πριν από περίπου ένα χρόνο 
και ήδη υποδεχθήκαμε ένα εμβό
λιο για την αντιμετώπισή του μέ

σα σε 12 μήνεε - πολύ πιο γρήγο
ρα από οποιοδήποτε εμβόλιο έχει 
υπάρξει έωε σήμερα! Πώε ξέρου
με, λοιπόν, ότι αυτό το εμβόλιο, 
όπωε και όσα θα εγκριθούν το επό
μενο διάστημα, είναι ασφαλέε;

Τα καλά νέα είναι ότι αυτά τα 
εμβόλια έχουν περάσει από όλα 
τα στάδια δοκιμών που κάνου
με για κάθε εμβόλιο πριν λάβει 
άδεια κυκλοφορίαε. Εχουν δοκι
μαστεί και στιε λεγόμενεε προο- 
πτικέε δοκιμέε με εικονικό φάρ
μακο (placebo) φόσηε 3, όπου οι 
μισοί από τουε συμμετέχοντεε 
παίρνουν το εμβόλιο και οι άλλοι 
μισοί όχι. Και παρότι οι διαδικα- 
σίεε κινήθηκαν γρήγορα, αυτέε 
οι δοκιμέε έγιναν σε τόσο μεγά
λο αριθμό ατόμων (30.000-60.000 
άτομα) όσο και οποιοδήποτε άλλο 
εμβόλιο - π.χ. οι δοκιμέε εμβολίου 
για τον ιό των ανθρώπινων θηλω
μάτων έγιναν σε 30.000 άτομα και

Οι δοκιμές έδειξαν πως 
δεν υπάρχει κάποια 
ασυνήθιστη, σοβαρή 
παρενέργεια από αυτά.

για τον πνευμονιόκοκκο σε 35.000 
άτομα. Το πιο σημαντικό είναι ότι 
οι δοκιμέε έδειξαν πωε δεν υπάρ
χει κάποια ασυνήθιστη, σοβαρή 
παρενέργεια από αυτά τα εμβόλια.

Προφανώε, οι δοκιμέε σε 
20.000 ή 30.000 άτομα δεν ισο- 
δυναμούν με τον εμβολιασμό 30 
εκατομμυρίων ατόμων, οπότε δεν 
μπορούμε να γνωρίζουμε με βεβαι
ότητα εάν υπάρχει κάποια εξαιρε
τικό σπάνια, σοβαρή ανεπιθύμη
τη παρενέργεια, παρά μόνο μετά 
την κυκλοφορία αυτών των εμ
βολίων. Ακριβώε το ίδιο, όμωε, 
ισχύει για οποιοδήποτε ιατρικό

προϊόν! Και το καλό είναι ότι δι
αθέτουμε τα απαραίτητα συστή
ματα για να εντοπίζουμε αυτέε τιε 
σπάνιεε ανεπιθύμητεε ενέργειεε 
σε περίπτωση που προκόψουν.

Καθώε όλο και περισσότερα 
εμβόλια COVID-19 αναπτύσσο
νται ταχύτατα, οι διαδικασίεε 
επιβεβαίωσηε τηε ασφόλειαε κά
θε εμβολίου παραμένουν αυστη- 
ρέε. Η ασφάλεια είναι κορυφαία 
προτεραιότητα και ενισχύει τουε 
πολλούε λόγουε για τουε οποίουε 
πρέπει να εμπιστευόμαστε τον 
εμβολιασμό.

* 0 κ. Θεοκλής Ζαούτης, MD, MSCE 
είναι καθηγητής Παιδιατρικής και 
Επιδημιολογίας στο Perelman School 
of Medicine στο Πανεπιστήμιο της 
Πενσιλβάνια των ΗΠΑ (UPENN) και 
διευθυντής του Τμήματος Λοιμωδών 
Νοσημάτων στο Παιδιατρικό 
Νοσοκομείο της Philadelphia.



11;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Τα νομικά μέσα για όποιον δεν θέλει να
εμβολιασθεί!

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 1,25 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

997.0 cm² Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τα νομικά μέσα για όποιον δεν θέλει να εμβολιασθεί! ™
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1  Τα νομικά μέσα για όποιον δεν θέλει να εμβολιασθεί!
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 1,25 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Δεν μπορεί κανείς να υποχρεώσει κανε'ναν να εμβολιαοθεί
ΠΩΣ ΔΕΝ ΟΑ 

ΕΠΙΤΡΕΨΟΥΜΕ 
ΤΟΝ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟ 
ΜΕ ΝΟΜΙΚΑ ΜΕΕΑ

COVID-19
Coronavirus

COVID-19:
ΤΟ ΠΑΡΑΝΟΜΟ
ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟ
ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΟ 
ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΜΜΕΣΗ
ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟΤΗΤΑ
ΤΟΥ ΕΜΒΟΛΙΟΥ

Ι
Όπως σε πρόσφατο άρθρο μας 
(δημοσιεύθηκε στο φύλλο της 
19.12.2020 της Ε.Ω.) αναφέρθη
κε, επιδιώκεται από την κυβέρνη- 
■ ση και τους αρμόδιους υγειονομι
κούς φορείς η έμμεση υποχρεωτικότητα 
του εμβολίου για κάθε πολίτη για τον 

Covid-19, με την επαπειλούμενη επιβολή 
διοικητικών μέτρων που συνιστούν απαγο
ρεύσεις δευτερογενούς μορφής, όπως η 
μη επιβίβαση σε αεροπλάνα, ή η παρεμπό- 
διση επίσκεψης σε τράπεζες και δημόσιες 
υπηρεσίες, χωρίς την προσκόμιση του υ
γειονομικού πιστοποιητικού. Η απειλή αυτή 
παρά τις υποκριτικές όσο και παραπλανητι
κές περί του αντιθέτου δηλώσεις ότι το εμ
βόλιο δεν είναι υποχρεωτικό (βλ. πρόσφα
τη δήλωση Υπουργού Υγείας), αν δεν επι
τευχθεί η πειθώ μέσω των ΜΜΕ, της προ
παγάνδας και παραπληροφόρησης ότι το 
εμβόλιο είναι ασφαλές άρα και αναγκαίο, 
θα στηριχθεί στις διατάξεις του αντισυ
νταγματικού νόμου με αρ. 4675/2020 (ΦΕΚ 
54/Α) όπου στο άρθρο 4 & 3 περ. β αναφέ- 
ρεται επί λέξει ότι:
"Σε περιπτώσεις εμφάνισης κινδύνου διά
δοσης μεταδοτικού νοσήματος, που ενδέ
χεται να έχει σοβαρές επιπτώσεις στη δη
μόσια υγεία, μπορεί να επιβάλλεται, με α
πόφαση του Υπουργού Υγείας, μετά από 
γνώμη της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων 
Δημόσιας Υγείας, υποχρεωτικότητα του 
εμβολιασμού με σκοπό την αποτροπή της 
διάδοσης της νόσου".
II. Από τα παραπάνω συνάγεται ότι με από
φαση του Υπουργού Υγείας το εμβόλιο για 
τον κορωνοϊό ενδέχεται να γίνει υποχρεω
τικό για ορισμένες ομάδες του πληθυσμού 
και για ορισμένες περιοχές, μόνο υπό συ
γκεκριμένες όμως προϋποθέσεις. Όπως έ
χει διατυπωθεί ο νόμος και όπως προκύ
πτει και από το πνεύμα του, είναι σαφές ό
τι για το ενδεχόμενο υποχρεωτικότητας 
του εμβολίου πρέπει να συνυπολογίζεται 
μια σειρά προϋποθέσεων. Η υποχρεωτικό
τητα δηλαδή του εμβολίου δεν μπορεί να 
αφορά όλη την επικράτεια, αλλά προϋπο
θέτει καθορισμένη περιοχή που θα υπαχθεί 
σε αυτήν λόγω αυξημένου κινδύνου ύπαρ
ξης ίίκού φορτίου, για καθορισμένο χρονι
κό διάστημα ισχύος και για συγκεκριμένες 
ομάδες του πληθυσμού (ευπαθείς με χρό
νια νοσήματα) και όχι για το σύνολό του. 
Δηλαδή δεν μπορεί η επίκληση του κινδύ
νου προσβολής της δημόσιας υγείας να α
φορά το σύνολο του πληθυσμού που δεν α
νήκει στις ομάδες αυτές και για όλα τα δια
μερίσματα της χώρας, αλλά μόνο γι’ αυτά 
στα οποία δεν μπορεί να υπάρξει αποτελε-

Γράφει ο
Σωτήρης Ν. Γκεκόπουλος
συν/χος Δικηγόρος Θεσσαλονίκης, 
Αρθρογράφος-Πολιτικός Αναλυτής 
τηλ. 6974315658 
/sotgekopoulos@yahoo.gr

σματική αποτροπή της μετάδοσης του ιού 
παρά μόνο με την λήψη αυστηρών μέτρων. 
Άλλωστε αυτή η επιλογή ήδη εφαρμόζεται 
με τα τοπικά lockdown.
III. Με όσα προαναφέρθηκαν μπαίνει εύλο
γο το ερώτημα: Θα μπορούσε υπό ορισμέ
νες προϋποθέσεις ο εμβολιασμός που απο
τελεί ιατρική πράξη, επιβαλλόμενη μόνο με 
την συναίνεση του ατόμου, να γίνει καθολι
κά υποχρεωτικός χωρίς την θέλησή του; 
Και αν αυτό συμβεί ποια θα είναι η νομική 
αντιμετώπισή του από τον καθένα που δεν 
θέλει να εμβολιασθεί; Σε αυτό το ερώτημα 
θα δώσουμε πλήρη και εξειδικευμένη απά
ντηση για την ενημέρωση των πολιτών, ε
πειδή ο εμβολιασμός οποιουδήποτε πολίτη 
εξαρτάται και προϋποθέτει την ελεύθερη 
βούλησή του. Δεν μπορεί δηλαδή να είναι 
υποχρεωτικός για κανένα, χωρίς την θέλη
σή του αν δεν συντρέχουν οι προϋποθέσεις 
που πιο πάνω αναφέραμε.
IV. Η προστασία της δημόσιας υγείας θεμε
λιώνεται συνταγματικά στη γενική υποχρέω
ση του κράτους να "μεριμνά για την υγεία 
των πολιτών" (άρθρο 21, παρ. 3 του Συντάγ
ματος). Το ερώτημα που τίθεται αμέσως εί
ναι εάν το κράτος, στο πλαίσιο αυτής της υ
ποχρέωσής του, μπορεί να επιβάλλει περιο
ρισμούς στην προσωπική αυτονομία μας.
Το ίδιο το Σύνταγμα, αλλά και η Ευρωπαϊκή 
Σύμβαση για τα Δικαιώματα του Ανθρώπου 
(ΕΣΔΑ ) δέχονται κάτι τέτοιο ρητά μόνο με 
τη δυνατότητα επιβολής περιοριστικών μέ
τρων στην ελεύθερη κίνηση και εγκατάστα

ση (άρθρο 5). Έτσι, μπορεί να απαγορευθεί 
- ή και να επιβληθεί ακόμη - η μετακίνηση ή 
η εγκατάσταση σε ορισμένη περιοχή, ώστε 
να αποκλεισθεί η μετάδοση σοβαρών ασθε
νειών και ο κίνδυνος επιδημίας ή πανδημίας. 
Από καμμία διεθνή σύμβαση αλλά ούτε και 
από το πνεύμα του νόμου 4675/2020 προκύ
πτει το δικαίωμα της πολιτείας να επιβάλλει 
υποχρεωτικά ολικό εμβολιασμό σε όλη τη 
χώρα και για όλους τους πολίτες της. Και 
βεβαίως ούτε ο πολίτης ούτε ο γιατρός των 
εμβολιαστικών κέντρων μπορεί να απειληθεί 
έμμεσα ή άμεσα να ενεργήσει την ιατρική 
πράξη. Αυτό το γνωρίζουν οι μεγάλες φαρ
μακευτικές εταιρίες που παρασκευάζουν τα 
εμβόλια και γι’ αυτό μεταθέτουν την ευθύνη 
τους στο κράτος για όποια παρενέργεια σο
βαρής μορφής συμβεί στον εμβολιασθέντα. 
Το άρθρο 28 του Συντάγματος που αναγνω
ρίζει την σύμβαση της Ρώμης για τα ανθρώ
πινα δικαιώματα έχει υπερνομοθετική ισχύ 
και κατισχύει κάθε νόμου (όπως και του 
4675/2020) που αναφέρεται στην έμμεση ε
πιβολή του εμβολιασμού. Με τις μέχρι σήμε
ρα κυβερνητικές ενέργειες με την χρήση 
των συστημικών ΜΜΕ, δυστυχώς δεν ενημε
ρώνονται οι πολίτες για την ιατρική μορφή, 
την λειτουργία και τις συνέπειες που μπορεί 
να έχει το εμβόλιο, αλλά τους παραπληρο
φορούν μονόπλευρα, με προφανή σκοπιμό
τητα να τους πείσουν ή να τους μεταπεί
θουν για την αναγκαιότητα του εμβολια
σμού. Και δεν απαντούν στο ερώτημα, πώς 
τόσο σύντομα και με ποια τεχνική 
(βΙΤΝΑ)παρασκευάσθηκαν τα εμβόλια που 
στην αρχή της πανδημίας τα υπολόγιζαν για 
μεγαλύτερο χρόνο.
V. Η νομική αντιμετώπιση της υποχρεωτι
κής επιβολής του εμβολιασμού και η μη νο
μιμότητα του πιστοποιητικού υγείας.
Το ότι ο εμβολιασμός κατ’ αρχήν δεν μπο
ρεί να είναι "υποχρεωτικός" σημαίνει ότι: α) 
Δεν μπορεί να διενεργηθεί με επέμβαση 
στο σώμα του προσώπου, παρά τη θέλησή

του, διότι αυτό θα αντέβαινε στην αρχή της 
ανθρώπινης αξίας, όπως οποιοδήποτε βα
σανιστήριο. Και β) Δεν μπορεί να επιβληθεί 
ως αναγκαίος όρος για την εκπλήρωση δη
μόσιας υποχρέωσης.
Αυτό το προβλέπει το άρθρο 12 του ν. 
3418/2005 του Κώδικα Ιατρικής Δεοντολο
γίας όπου αναφέρεται μεταξύ άλλων ότι:
1. Ο ιατρός δεν επιτρέπεται να προβεί στην ε
κτέλεση οποιοσδήποτε ιατρικής πράξης χω
ρίς την προηγούμενη συναίνεση του ασθενή.
2. Προϋποθέσεις της έγκυρης συναίνεσης 
του ασθενή είναι οι ακόλουθες:
α) Να παρέχεται μετά από πλήρη, σαφή και 
κατανοητή ενημέρωση, σύμφωνα με το 
προηγούμενο άρθρο.
β) Σε κάθε περίπτωση, ο ιατρός πρέπει να προ
σπαθήσει να εξασφαλίσει την εκούσια συμμε
τοχή, σύμπραξη και συνεργασία του ασθενή, 
και ιδίως εκείνου του ασθενή που κατανοεί την 
κατάσταση της υγείας του, το περιεχόμενο της 
ιατρικής πράξης, τους κινδύνους, τις συνέ
πειες και τα αποτελέσματα της πράξης αυτής, 
γ) Η συναίνεση να μην είναι αποτέλεσμα 
πλάνης, απάτης ή απειλής και να μην έρχε
ται σε σύγκρουση με τα χρηστά ήθη. 
δ) Η συναίνεση να καλύπτει πλήρως την ιατρι
κή πράξη και κατά το συγκεκριμένο περιεχόμε
νό της και κατά το χρόνο της εκτέλεσής της.
VI. Στην περίπτωση αυτή, ο πολίτης θα πρέ
πει να διαλέξει μεταξύ της αθέλητης επέμ
βασης στο σώμα του (κατά παράβαση της 
αρχής της ανθρώπινης αξίας) και της υπο
βολής του σε κυρώσεις, επειδή δεν συμμορ
φώνεται στη δημόσια υποχρέωση, κάτι που 
επίσης θα ισοδυναμούσε με προσβολή της 
προσωπικότητας και της ελευθερίας του. Ε
πομένως ή έκδοση ηλεκτρονικού πιστοποιη
τικού υγείας για κάθε εμβολιαζόμενο, εκτός 
του ότι παραβιάζει τον νόμο για την προστα
σία των προσωπικών δεδομένων, αφού θα 
γίνεται γνωστό ποιος εμβολιάζεται και ποιος 
όχι, με ενδεχόμενο οι μη εμβολιαζόμενοι να 
περιλαμβάνονται σε "μαύρες" λίστες με οδη
γίες παρεμπόδισης νόμιμων δραστηριοτή
των τους (περίπτωση Ισπανίας), αποτελεί 
παράνομη πράξη η οποία θα πρέπει να απα- 
γορευθεί με απόφαση του ΣτΕ μετά από 
προσφυγή ομάδας πολιτών.
Επομένως ο καθένας που δεν επιθυμεί να 
κάνει το εμβόλιο, θα πρέπει να μπορεί ε
λεύθερα να αποφασίσει, αλλά και όταν 
κληθεί με sms ή με οποιονδήποτε άλλο 
τρόπο να προσέλθει σε συγκεκριμένο εμ- 
βολιαοτικό κέντρο ή φαρμακείο για να εμ- 
βολιασθεί, να δηλώσει με υπεύθυνη δήλω
ση απευθυνόμενος προς κάθε αρμόδια αρ
χή ότι δεν το επιθυμεί και να αναφέρει τους 
λόγους της άρνησής του, παραλαμβάνο- 
ντας ακριβές αντίγραφο με αριθμό πρωτο
κόλλου της δήλωσής του. Έτσι νόμιμα δεν 
θα επιτρέψει τον εμβολιασμό του αφού 
στην δήλωσή του θα επικαλεσθεί τις διατά
ξεις του Συντάγματος και των νόμων που α
παγορεύουν τον άμεσα ή έμμεσα υποχρε
ωτικό εμβολιασμό του. Για το περιεχόμενο 
της δήλωσης θα επανέλθουμε με πρότυπο 
σχέδιο κειμένου όπου θα αιτιολογείται νο
μικά το δικαίωμα της άρνησης.
Με βάση αυτά, δεν μπορεί κανείς να υπο
χρεώσει κανέναν να εμβολιασθεί, αλλά και 
κανένα μέτρο δεν μπορεί να ληφθεί σε βά
ρος του, από αυτά που θα απειληθούν, ε
πειδή εάν ληφθεί, θα συνιστά κατάχρηση ε
ξουσίας του προσώπου ή του οργάνου που 
θα το επιβάλλει με σοβαρές ποινικές συνέ
πειες σε βάρος του, όπως προβλέπονται α
πό τον Ποινικό Κώδικα.
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1  Καταγγέλλει τη διοίκηση του «Χατζηκώστα» για
επικίνδυνες αλλαγές

Πηγή: ΗΠΕΙΡΩΤΙΚΟΣ ΑΓΩΝ Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

127.42 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΝΩΣΗ ΙΑΤΡΩΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ ΗΠΕΙΡΟΥ

Καταγγέλλει τη διοίκηση 
του «Χατζηκώστα» 
για επικίνδυνες αλλαγές
Π

ροβλήματα στελέχωσης τμη
μάτων του Νοσοκομείου 
«Χατζηκώστα» επισημαίνει η 
Ένωση Ιατρών Νοσοκομείων Ηπεί

ρου, επιρρίπτοντας σαφείς ευθύνες 
στη διοίκηση.

«Η διοίκηση του Νοσοκομείου “Χα- 
τζηκώστα” δεν παίρνει κανέναν υπό
ψη και διοικεί επικίνδυνα, αφού δι
ατάζει και αποφασίζει να προβεί σε 
επικίνδυνες για τους συναδέλφους 
και τους ασθενείς αλλαγές και μάλι
στα χωρίς καμιά εισήγηση της Ιατρι
κής Υπηρεσίας για την αναγκαιότητα, 
την ασφάλεια και τις πιθανές αρνη
τικές συνέπειες των αλλαγών αυτών 
στη νοσηλεία όλων των ασθενών του 
νοσοκομείου», σημειώνει χαρακτηρι
στικά.

Το κύριο μέρος της παρέμβασης της 
ΕΙΝΗ έχει να κάνει με το Αναισθησι- 
ολογικό Τμήμα, για το οποίο επιση
μαίνει όη εδώ και δύο μήνες έχει 
μειωθεί το ιατρικό προσωπικό κατά 
τέσσερις επιμελητές. Δύο έχουν μετα

κινηθεί στο Πανεπιστημιακό Νοσοκο
μείο Ιωαννίνων (στις ΜΕΘ και ΜΕΘ 
covid) και άλλοι δύο στη ΜΕΘ του 
«Χατζηκώστα», ενώ στην περίοδο των 
εορτών μετακινήθηκε ο Διευθυντής 
στο Νοσοκομείο Κοζάνης για 17 ημέ
ρες. «Η διοίκηση και το ΠΓΝΙ ζητούν 
να παραμείνουν οι αναισθησιολόγοι 
ή να ανηκατασταθούν την σηγμή που 
η κατάσταση εξομαλύνεται στην Ήπει
ρο και οι λιγοστοί αναισθησιολόγοι 
μπορούν οριακά να βοηθήσουν. Η 
κατάσταση αυτή έχει φέρει το τμήμα 
στη δύσκολη θέση της υπερεργασίας 
και σε κόπωση των γιατρών με οκτώ 
και δέκα εφημερίες το μήνα. Το αναι- 
σθησιολογικό τμήμα κατέβασε πρό
γραμμα εφημερίων μέχρι στις 20 Ια
νουάριου, με πέντε και έξι εφημερίες. 
Οι συνάδελφοι αρνούνται να γίνουν 
γυρολόγοι, ούτε μπορούν άλλο να 
μπαλώνουν τρύπες. Την ίδια στιγμή η 
διοίκηση πιέζει να μειωθούν οι εφη- 
μερεύοντες για να βγει το πρόγραμμα 
χωρίς υπερβάσεις. Όταν όμως έρχεται

ένα ύποπτο περιστατικό, ο αναισθησι- 
ολόγος μπορεί να χρειαστεί να φύγει 
από το χειρουργείο και 2 και 3 ώρες, 
τότε ποιος θα μείνει να καλύψει το 
χειρουργείο; Συγχρόνως η διοίκηση 
ζητάει να κάνουν και απλήρωτες δια
κομιδές», αναφέρει.

Επίσης, η ΕΙΝΗ καταγγέλλει ότι 
πολλές κλινικές, όπως η Ουρολογι
κή, η Παθολογική, η ΜΕΘ, η Νεφρο- 
λογική, η Χειρουργική κ.ά., κάνουν 
ήδη υπερβάσεις εφημεριών και η δι
οίκηση έχει αποδοθεί σε έναν αγώνα 
για να μειώσει ή να τροποποιήσει τα 
προγράμματα εφημεριών στα τμήμα
τα για να βγαίνουν τα ποσά και βά
ζει σε δεύτερη και τελευταία μοίρα την 
ασφάλεια των ασθενών και την ασφα
λή επιτέλεση του ιατρικού έργου στα 
Τμήματα. Είναι χαρακτηριστικό ότι 
εν μέσω της πανδημίας προσέλαβε 
επικουρικούς γιατρούς για το τμήμα 
covid, που δεν είναι ειδικότητας που 
μπορεί να βοηθήσει ουσιαστικά (καρ
διολόγος, ορθοπεδικός).
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1  Μελετούν το μοντέλο των λαθών για τη διασπορά
Πηγή: KARFITSA Σελ.: 1,15-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

3162.96
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τι έφταιξε και ξέφυγε η κατάσταση στη Θεσσαλονίκη. Μελετούν το μοντέλο των λαθών:
Τα φοιτητικά πάρτι, τα γηροκομεία, η ατομική ευθύνη και η μη τήρηση μέτρων, ΐελ. 15-17
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1  Μελετούν το μοντέλο των λαθών για τη διασπορά
Πηγή: KARFITSA Σελ.: 1,15-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Τι έφταιξε και ξέφυγε η κατάσταση στη Θεσσαλονίκη

Μελετούν το μοντέλο 
των λαθών για τη διασπορά

ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΚΩΣΤΑΣ ΚΑΝΤΟΥΡΗΣ

Τ
ί ήταν αυτό που έφταιξε και ο 
κορωνοϊόε «απλώθηκε» τόσο 
πολύ στη Θεσσαλονίκη και στη 
Βόρεια Ελλάδα, φτάνοντας σε σημείο 

να πλησιάσουν οι πόλεις την εικόνα 
της ιταλικής επαρχίας του Μπέργκαμο; 
Οι σειρές των τάφων στα δύο μεγάλα 
νεκροταφεία της Θεσσαλονίκης και 
η απόλυτη πληρότητα των εντατικών 
μονάδων στα νοσοκομεία, αποτελούν 
τις τραγικές συνέπειες. Και η αιτία 
αναζητείται. Ως μελέτη για να αποφευ
χθεί η επανάληψη μίας πορείας που 
εάν ξανασυμβεί μπορεί να είναι πολύ 
χειρότερη απ' ότι αυτή που πέρασε.

Η ανάλυση ίων επιτελών σε υγεία, 
πολιτική και αστυνομία, για το καταστρο
φικό δεκαπενθήμερο του Νοεμβρίου στη

Θεσσαλονίκη οδηγεί σε ποικίλα συμπε
ράσματα για τουε λόγους που η πανδη
μία επηρέασε τόσο πολύ τη Θεσσαλο
νίκη. Όλα ξεκινούν από τη χαλαρότητα 
του πληθυσμού, η οποία ενισχύθηκε και 
από τις εκτιμήσεις των πολιτικών που 
προέβλεπαν ότι η χώρα δεν θα περάσει 
δεύτερο κύμα, αλλά και από τη χαλαρό
τητα των ελέγχων. «Η εικόνα της Θεσ
σαλονίκης των μηδενικών κρουσμάτων 
να διασκεδάζει, να σχηματίζει ουρές έξω 
από εκκλησίεε για το εορταστικό τριήμε
ρο και να κυκλοφορούν όλοι οι κάτοικοι 
χωρίε έλεγχο ήταν η αρχή τηε έκρηξηε», 
σχολίασε υγειονομικόε που παρακολου
θούσε την εξέλιξη τηε πανδημίαε. «Το 
σύστημα τηε υγείαε στην πόλη οριακά 
άντεξε. Όμωε δεν θα γίνει το ίδιο και

σε ένα τρίτο κύμα με ένα παρόμοιο κα
ταστροφικό δεκαπενθήμερο», εξήγησε 
μιλώνταε την Karftea.

Το καλοκαίρι κύλησε ομαλά για τη 
Θεσσαλονίκη και τη Βόρεια Ελλάδα. 
Ακόμη και τα κρούσματα των τουριστών 
έμεναν ελεγχόμενα, οι αριθμοί που συν
δέονταν με τον κορωνοϊό (κρούσματα, 
διασωληνωμένοι, νεκροί) ήταν σε πολύ 
χαμηλά επίπεδα.Όλα συνετέλεσαν σε ένα 
απόλυτο κλίμα χαλάρωσηε του πληθυ
σμού. «Και σε αυτό συνέβαλαν οι δηλώ- 
σειε πολιτικών, που είτε προέβλεπαν ότι 
την Ελλάδα δεν θα τη χτυπήσει το δεύτε
ρο κύμα τηε πανδημίαε, αλλά κυρίωε ότι 
δεν θα χρειαστεί άλλο ΙοεΚόονννηόπωε 
του Μαρτίου, παρά μόνον αν χρειαστεί θα 
ληφθούν τοπικά μέτρα.Όλο αυτό το κλί

Εισαγγελική έρευνα 
για την έκρηξη

Εισαγγελική έρευνα για να εξεταστεί 
τι πήγε στραβά στη Θεσσαλονίκη και 
η κατάσταση ξέφυγε με τη διασπορά 
του κορωνοϊού, προκλήθηκε μετά τιε 
δηλώσεις του διευθυντή της ΜΕΘ του 
νοσοκομείου «Γ. Παπανικολάου» Νικ. 
Καπραβέλου. Στράφηκε εναντίον της 
στάσης της επιτροπής λοιμωξιολόγων 
και του γεγονότος ότι δεν λήφθηκαν 
μέτρα ειδικά κατά τη διάρκεια του εορ- 
ταστικού τριημέρου.
0 προϊστάμενος της Εισαγγελίας Π. 
Παναγιωτόπουλος ζήτησε να διερευ- 
νηθούν όσα ανέφερε ο κ. Καπραβέλος, 
να ζητηθεί να εξηγήσει ο ίδιος τι δεν 
έγινε και τι ήταν εφικτό να γίνει, πότε 
έπρεπε να ληφθούν μέτρα και ποιος 
ήταν υπεύθυνος γι' αυτό. Η έρευνα, 
μετά την κατάθεση Καπραβέλου στον 
πταισματοδίκη, κρίθηκε και διαβιβά
στηκε λόγω αρμοδιότητας στον εισαγ
γελέα Αθήνας, όπου θα εξεταστεί εάν 
έχουν ποινική ευθύνη τα μέλη της επι
τροπής.

μα ευνόησε τη χαλάρωση όλων», ανέ
φερε γιατρός που υπηρετεί σε κλινική 
covid μεγάλου νοσοκομείου και έβλεπε 
μπροστά του ανθρώπους να υποφέρουν.

«Προφανώς έφταιξε και το ζήτημα 
των ελέγχων. Όταν έβλεπες στην πόλη 
γεμάτα μπαράκια, με περισσότερο κόσμο 
από όσο επιτρέπεται και οι υπηρεσίες 
έκαναν μόνον έλεγχο... ηχορύπανσης, 
αυτά ήταν τα αποτελέσματα». Πολιτικός 
παράγοντας που συμμετείχε στην πα
ρακολούθηση της εικόνας της Βόρειας 
Ελλάδας έχει σταχυολογήσει τις αιτίες 
που οδήγησαν στο καταστροφικό αποτέ
λεσμα. Μιας πόλης, που από παράδειγμα 
προς μίμηση με ελάχιστα κρούσματα και 
διασπορά, έγινε παράδειγμα προς απο
φυγή με το κόκκινο να χτυπάει διαρκώς.
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την κατακόρυφη αύξηση περιστατικών και τιε διαρκείε 
εκκλήσειε για μέτρα των υγειονομικών.

0 φόβοε για την κατάρρευση του συστήματοε υγείαε 
είχε φτάσει στα πρόθυρα. Δεν είναι τυχαίο πωε εξετάστη
καν και ήταν έτοιμεε να εφαρμοστούν λύσειε ανάγκηε για 
μεταφορά ασθενών στα νοσοκομεία τηε Αθήναε με τρένα 
και ελικόπτερα. Ούτε ότι επιτάχθηκαν δύο ιδιωτικέε κλι- 
νικέε.Όλα τα νοσοκομεία γέμισαν κλινικέε covid, εντα- 
τικέε έγιναν μέχρι και σε... διαδρόμουε, ενώ νοσοκόμοι 
και γιατροί έφταναν από κάθε σημείο τηε χώραε που είχε 
λιγότερα κρούσματα. Ωε ενίσχυση στουε ήδη νοσούντεε 
γιατρούε και νοσοκόμουε τηε θεσσαλονίκηε. «Το σύστη
μα άντεξε οριακά. Το προσωπικό ήταν ξεκούραστο από το 
καλοκαίρι και το πρώτο κύμα που δεν υπήρχε πρόβλη
μα. Είχαμε μάθε κιόλαε. Οι μονάδεε ήταν άδειεε, όπωε 
και οι κλινικέε.Όμωε εάν επαναλαμβανόταν ένα ακόμη 
τέτοιο δεκαπενθήμερο θα σήμαινε καταστροφή. 0α βλέ
παμε σκηνέε στα νοσοκομεία», μετέφερε γιατρόε πρώτηε 
γραμμήε. «Μπορεί τώρα να έχουν μειωθεί τα κρούσματα 
και οι εισαγωγέε, όμωε οι μονάδεε είναι ακόμη γεμάτεε. 
Το σύστημα δεν εκτονώθηκε», συμπλήρωσε.

«Έλεγχοι γίνονταν και θα γίνονται. Όμωε ο κόσμοε δεν 
πειθαρχεί.Ήταν και αυτέε οι συνεστιάσειε και τα πάρτι 
που ξεκίνησαν το κακό», απαντά από την πλευρά του αξι- 
ωματικόε τηε ΕΛ.ΑΣ., θεωρώνταε ότι οι αιτίεε τηε μεγά- 
ληε διασποράε στη Θεσσαλονίκη ήταν πολλέε.

Οι φοηηιέε και τα πάρτι
Η βασική αιτία που όλοι καταλήγουν ότι ξεκίνησε η 

πρώτη φάση τηε διασποράε στη Θεσσαλονίκη, τον Αύ
γουστο, ήταν η μαζική έλευση των φοιτητών και τα πάρτι 
με τη συμμετοχή τουε. Είτε στο Πανεπιστήμιο, αλλά κυ- 
ρίωε σε κλαμπ και μπαράκια. «Όταν στην πόλη των μη
δενικών κρουσμάτων ήρθαν ταυτόχρονα 50.000 φοιτη- 
τέε, που με κάθε τρόπο συνδέθηκαν με άλλουε 50.000 
φοιτητέε που μένουν με τιε οικογένειέε τουε, το μίγμα 
ήταν εκρηκτικό», εξήγησε υγειονομικόε στην Karftea. 
Οι συγκεντρώσειε στα σπίτια και τα κατ' οίκον πάρτι ήταν 
συνεχή. Τότε δεν υπήρχε ανησυχία, στα τέλη καλοκαιριού 
αρχέε Φθινοπώρου και δεν γινόταν καταγγελίεε.Όμωε η 
διασπορά ξεκίνησε», σχολίασε ο αστυνομικόε. «Ήταν τα 
μεγάλα πάρτι στα Πανεπιστήμια και κανείε δεν μπορεί να 
παραβλάψει ότι στα μπαράκια δεν υπήρχε κανέναε έλεγ- 
χοε.Ήταν γεμάτα», συμπλήρωσε ο πολιτικόε παράγο- 
νταε.

Πρόσωπο που γνωρίζει την κατάσταση στον χώρο 
των καταστημάτων διασκέδασηε, έλεγε στην Karftea 
πωε εκείνη την περίοδο δεν γινόταν κανέναε έλεγχοε. 
«Τα πάρτι στιε ταράτσεε ήταν καθημερινά. Καταστήματα 
δεν ελέγχονταν καθόλου». Χαρακτηριστικό είναι ότι ακό
μη και την παραμονή του νέου ΙοεΚάοννηοργανώθηκαν 
μαζικά πάρτι. «Όλοι πίστευαν ότι η πόλη θα ήταν ανίκη
τη».

Στο σκηνικό αυτό, η περιφέρεια τηε Βόρειαε Ελλάδαε 
επηρεάστηκε από τη μία από τα εισαγόμενα τουριστικά 
κρούσματα, μέσω Προμαχώνα, όπου καθυστέρησε η 
λήψη αυστηρών μέτρων. Και ενισχύθηκε από την είσοδο 
εκατοντάδων εργατών γηε από την Αλβανία για τιε περιο- 
χέε τηε δυτικήε και κεντρικήε Μακεδονίαε.Όπωε αποδεί

χτηκε οι περισσότεροι εισέρχονταν με πλαστά τεστ. Ενώ 
και όσοι ήρθαν πριν την εφαρμογή των μέτρων αυτών, 
δεν έμειναν ποτέ σε καραντίνα.

Δεν ήθελε πολύ οι αριθμοί ν' αρχίσουν ν' ανεβαίνουν. 
Είναι όμωε η περίοδοε που όλοι πιστεύουν πωε δεν πρό
κειται να ληφθεί κανένα επιπλέον ισχυρό μέτρο. Ειδικά 
η Θεσσαλονίκη «αισθανόταν» ότι είχε ασυλία ακόμη και 
σε τοπικούε περιορισμούε λόγω χαμηλών κρουσμάτων. 
Τα πρώτα ανησυχητικά μηνύματα όμωε έρχονται από τα 
γηροκομεία τηε πόληε. Παρά τα δεκάδεε κρούσματα σε 
τέτοιεε δομέε και η καταγραφή περισσότερων από πάρ- 
τι που έγιναν στη Χαλκιδική και στην πόλη, ακολουθεί 
η απόλυτη ανοχή στο εορταστικό τριήμερο, με τιε ουρέε 
των πιστών και τα αγκαλιάσματα των επισκόπων στον 
Αγιο Δημήτριο. Τα καφέ στην πόλη μένουν ανοιχτά, παρά

Τα γηροκομεία και η ατομική ευθύνη 
Όσο τα κρούσματα απλώε έδειχναν τάσειε αυξητικέε, 

ο πληθυσμόε εξακολουθούσε να μένει χαλαρόε, όπωε 
καταγράφουν οι αναλυτέε τηε κατάστασηε για το κατα
στροφικό δεύτερο κύμα τηε πανδημίαε στη Θεσσαλονίκη. 
Ωστόσο ο τρόμοε άρχισε να φαίνεται, ειδικά στιε δομέε 
ηλικιωμένων. Εκεί όπου τα μέτρα για τουε συγγενείε ήταν 
σκληρά, με απαγόρευση επισκεπτηρίου και οποιοσδήπο
τε επαφήε με τουε τρόφιμουε, όμωε μέτρα για το προσω
πικό δεν λαμβάνονταν. Και όλα επαφίονταν στην ατομική 
ευθύνη.

Η μεγάλη έκρηξη σημειώνεται στα μέσα Αυγούστου 
όταν στο γηροκομείο του Ασβεστοχωρίου διαπιστώνεται 
ότι «εισέβαλε» ο ιόε. Ωι υπερήλικεε ο έναε μετά τον άλ-
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λον διακομίζονται oris κλινικέε covidicov νοσοκομείων 
και από ns πρώτεε ημέρεε καταγράφονται οι πρώτοι θά
νατοι. Η εισαγγελική έρευνα που είναι σε εξέλιξη ανα
μένεται να δείξει με ποιόν τρόπο έγινε η διασπορά και 
αν ισχύουν όσα είπε ο λοιμωξιολόγοε Σωτήρηε Τσιόρδαε 
ότι προήλθε από έναν εργαζόμενο, συγγενήε του οποί
ου ήταν σε πάρτι στη Χαλκιδική. Την ώρα που οι νεκροί 
από το Ασβεστοχώρι αυξάνονταν, άλλο ένα γηροκομείο 
πλήττεται από τον κορωνοϊό. Είναι η «Εστία Παπαγεωρ- 
γίου» στον Εύοσμο. Και εκεί παραγγέλθηκε εισαγγελική 
έρευνα για να διαπιστωθεί πού έγινε το λάθοε. Ακολού
θησαν όμωε διαδοχικά περιστατικά σε παρόμοιεε δομέε. 
Στο γηροκομείο στον Αγιο Βασίλειο, στον Αγιο Νικόλαο 
ins θέρμηε, στη μέριμνα Ποντίων Κυριών ins Πολίχνηε. 
Όπωε και σε άλλεε δομέε όπωε ο'Αγιοε Παντελεήμων και 
οΑγιοεΔημήτριοε. «Εκεί διαπιστώνεται πωε οι εργαζόμε
νοι μεταφέρουν τον κορωνοϊό στο εσωτερικό των ιδρυ
μάτων». Αλλεε έρευνεε δεν παραγγέλθηκαν από τον ει
σαγγελέα για τη διερεύνηση ευθυνών, ωστόσο συγγενείε 
νεκρών καταθέτουν μηνύσειε. θεωρούν ότι τα μέτρα δεν 
τηρήθηκαν από την πλευρά των υπευθύνων των δομών 
και ζητούν να αποδοθούν ποινικέε ευθύνεε.

1 Τα σπίτια και τα μέτρα
Η κατάληξη που οδήγησε στη μεγάλη έκρηξη του κα

ταστροφικού δεκαπενθήμερου του Νοεμβρίου συνδέεται 
μόνον με την ατομική ευθύνη, καθώε πλέον οι έλεγχοι 
είναι πολλοί. Μπορεί οι πολίτεε να φορούν oris μετακινή
σει tous μάσκεε, να κινούνται oncos προβλέπεται, όμωε 
κατά τ' άλλα δεν τηρούν τα μέτρα περιορισμού.Ήταν το 
αντικείμενο που εξετάστηκε σε σύσκεψη που πραγματο
ποιήθηκε στη Θεσσαλονίκη, όταν στα μέσα Νοεμβρίου 
έφτασε επειγόντων ο υπουργόε Προστασίαε του Πολίτη. 
Οι έλεγχοι ήταν χιλιάδεε, πρόστιμα λίγα. Η απάντηση των 
αξιωματικών ins θεσσαλονίκηε στον κ. Χρυσοχόίδη ήταν 
ότι οι διατάξει του lockdown ήταν χαλαρέε. Επιτρέπο
νται όλεε οι μετακινήσει παρ' ότι τα καταστήματα είναι 
κλειστά. Αυτά μετέφερε με τη σειρά του και ο υπουργόε 
στα ανώτερα κυβερνητικά κλιμάκια. 0 ios πλέον έχει ει
σβάλλει στο εσωτερικό των σπιτιών. Μεταξύ οικογενειών 
καταγράφεται ncos αδιαφορούν για tis επαφέε tous με 
άτομα που βρίσκονται oris ομάδεε υψηλού κινδύνου. Αρ
κετοί φαίνεται πωε αδιαφορούν ακόμη και αν έναε εκ των 
μελών ins οικογένειαε νοσεί. Προτιμούν να συνεχίσουν 
tis επισκέψειε tous σε καταστήματα που είναι ανοιχτά, 
oncos σούπερ μάρκετ και φούρνουε, από το να μείνουν 
στα σπίτια tous. Δεν κάνουν τεστ, καθώε oris περισσότε- 
ρεε φορέε είτε είναι ασυμπτωματικοί, είτε έχουν ελαφρά 
συμπτώματα. Όμωε η διασπορά γίνεται με ταχείε ρυθ- 
μούε. Τα μέτρα πλέον και η αυστηροποίησή tous αδυ
νατούν να ανακόψουν την καταστροφική πορεία. Ειδικά 
εάν επικεντρώνονται στο κέντρο ins πόληε και όχι oris 
γειτονιέε.Όπωε και οι εικόνεε από τα γεμάτα νοσοκομεία 
και τα γεμάτα νεκροταφεία. Ακόμη και από tis ουρέε των 
πολιτών έξω από tis τέντεε των νοσοκομείων για τεστ. Τα 
Σαββατοκύριακα άλλωστε τα πάρκα και οι πλατείεε είναι 
γεμάτα. Και στα σπίτια πηγαινοέρχονται διάφοροι. Πλέον 
δεν είναι μόνον οι φοιτητέε και οι συγκεντρώσει tous. 
Ούτε οι νέοι που διασκεδάζουν μέσα στα σπίτια tous. Με 
καταστήματα κλειστά, η ατομική ευθύνη είναι το μονα
δικό μέσο που μπορεί να ανακόψει την πανδημία. Opcos 
εξέλειπε.
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«Στο ρελαντί» οι εμβολιασμοί στην
Μ

ε την ταχύτητα στο... ρελαντί 
προχωρούν οι εμβολιασμοί 
κατά του κορονοϊού στην 
Ευρώπη, εν μέσω της παράτασης των 

περιοριστικών μέτρων σε πολλές χώ
ρες. Οι παραγγελίες σκευασμάτων από 
την Ε.Ε. πληθαίνουν, όμως ο ρυθμός 
εμβολιασμών στην Ευρώπη παραμένει 
αργός, αποδεικνύοντας πως π μάχη 
κατά τπς πανδημίας θα πρέπει να δο
θεί στα εμβολιαστικά κέντρα. Σχεδόν 
δύο εβδομάδες μετά την έναρξη των 
εμβολιασμών κατά της Covid-19 με το 
σκεύασμα των Pfizer/BioNTech στα 
κράτη-μέλη της Ε.Ε., μόλις 1,7 εκα
τομμύρια άνθρωποι έχουν εμβολιαστεί 
από τους συνολικά 450 εκατομμύρια 
Ευρωπαίους πολίτες.

Η Κομισιόν ανακοίνωσε χθες πως 
συνήψε συμφωνία για τη διανομή 
ακόμη 300 εκατομμυρίων δόσεων 
του εμβολίου των Pfizer/BioNtech, 
διπλάσιες από την αρχική παραγγε-
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λία. Συνολικά, π Ε.Ε. έχει εξασφαλίσει 
περισσότερες από δύο δισεκατομμύ
ρια δόσεις έπειτα από συμφωνίες με 
διάφορες φαρμακοβιομηχανίες και 
εργαστήρια που αναπτύσσουν εμβό
λια κατά του κορονοϊού. Τις επόμενες 
ημέρες ξεκινάει και η διανομή του εμ
βολίου της Moderna (160 εκατομμύ
ρια δόσεις), που έλαβε κατεπείγουσα 
έγκριση την Τετάρτη.

Εξι δόσεις
Σε μια προσπάθεια να αυξηθεί ο αριθ
μός των εμβολιαζομένων από κάθε 
φιαλίδιο, ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός 
Φαρμάκων (ΕΜΑ) συνέστησε τη χρή
ση μίας επιπλέον δόσης ανά φιαλίδιο 
των Pfizer/BioNTech -από πέντε σε 
έξι-, που σημαίνει αύξηση κατά 20% 
των δυνατοτήτων εμβολιασμών. Επι

πλέον, στο τέλος του μήνα πιθανόν ο 
ευρωπαϊκός οργανισμός να συνεδρι
άσει για έγκριση του σκευάσματος 
της AstraZeneca/Πανεπιστήμιο της 
Οξφόρδης, από το οποίο έχουν προ- 
συμφωνηθεί 400 εκατομμύρια δόσεις 
και ήδπ χορηγείται σε Βρετανούς. Στο 
μεταξύ, η αρμόδια ρυθμιστική αρχή 
του Ηνωμένου Βασιλείου έδωσε το 
«πράσινο φως» για χρήση του εμβο
λίου της αμερικανικής Moderna, το 
τρίτο σκεύασμα που εγκρίνει.

Η ευρωπαϊκή στρατηγική εμβο
λιασμού δείχνει να βελτιώνεται, όχι 
όμως χωρίς προβλήματα. Αρχικώς, ο 
σχεδιασμός για την παράδοση ϊ 2,5 
εκατομμυρίων δόσεων στην Ε.Ε. από 
την BioNTech ως το τέλος του 2020 
«ναυάγησε» λόγω επιχειρησιακών κω
λυμάτων. Εκπρόσωπος της Ευρωπα
ϊκής Επιτροπής δήλωσε στο BBC ότι 
το κύριο πρόβλημα με τα εμβόλια στην 
Ε.Ε. είναι η παραγωγή, επισημαίνοντας

1,7
εκατομμύρια άνθρωποι 

έχουν εμβολιαστεί από tous 
συνολικά 450 εκατομμύρια 

Eupconaious πολίτε5

ότι η Ενωση επένδυσε ϊ 00 εκατομμύ
ρια ευρώ στην παραγωγική ικανότητα 
της γερμανικής BioNTech πριν από την 
ανάπτυξη εμβολίου.

Οι κυβερνήσεις ευρωπαϊκών χωρών 
βρίσκονται στο στόχαστρο, καθώς το 
επιχειρησιακό σχέδιο χορήγησης του 
εμβολίου φαίνεται να μη λειτουργεί 
τα μέγιστα. Η Γερμανία, εμβόλιασε
416.000 πολίτες ως τις 6 Ιανουάριου, 
ενώ γίνονται προσπάθειες να αυξη
θεί ο ρυθμός των ημερήσιων εμβο
λιασμών με περισσότερα κέντρα και 
νοσηλευτές επί ποδός.

Στη Γαλλία
Αντίστοιχη εικόνα στη Γαλλία, όπου ο 
υπουργός Υγείας Ολιβέ Βέράν υπο- 
σχέθηκε ακόμη 300 εμβολιαστικά 
κέντρα την ερχόμενη εβδομάδα για 
να καλύψει το χαμένο έδαφος. Στπ 
χώρα έχουν λάβει το εμβόλιο μόλις
45.000 άνθρωποι. Η Ολλανδία ήταν



19;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Στο ρελαντί» οι εμβολιασμοί στην Ευρώπη
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 10-11 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

► ►ΣΕ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ «ΜΕΙΖΟΝΟΣ ΣΥΜΒΑΝΤΟΣ» Η ΠΡΩΤΕΥΟΥΣΑ ΤΗΣ ΒΡΕΤΑΝΙΑΣ

Νοσεί ένας στους 30 Λονδρέζους
ΑΣΦΥΚΤΙΚΗ είναι η κατάσταση στα 
νοσοκομεία του Λονδίνου, που βρί
σκονται στα όρια κατάρρευσης έπειτα 
από τπν έξαρση των νοσηλειών. Ο 
δήμαρχος της πρωτεύουσας, Σαντίκ 
Καν, κήρυξε χθες κατάσταση «μείζονος 
συμβάντος» στη βρετανική μητρόπολη, 
τονίζοντας πως «ένας στους 30 Λον
δρέζους έχει τώρα Covid-19». «Αν δεν 
αναλάβουμε δράση αμέσως, η Εθνική 
Υπηρεσία Υγείας μπορεί να καταρρεύ- 
σει και περισσότεροι άνθρωποι θα 
πεθάνουν», πρόσθεσε ο δήμαρχος, 
σε μια δραματική έκκληση προς τους 
πολίτες να μείνουν σπίτια τους.

Οι εικόνες συνωστισμού που έκαναν 
το γύρο του κόσμου πριν από την επι
βολή νέων περιορισμών στο Λονδίνο 
και οι μεταδοτικότερες μεταλλάξεις 
του ιού που εντοπίστηκαν σε Βρετανία 
και Νότιο Αφρική έχουν δημιουργήσει 
έναν εκρηκτικό συνδυασμό, επιβαρύ
νοντας την επιδημιολογική εικόνα. 
Νέα αύξηση των κρουσμάτων και 
των θανάτων καταγράφπκε χθες στη 
χώρα (68.000 και 1.325 αντίστοιχα). 
Ο Σαντίκ Καν επισήμανε πως 7.034 
άτομα νοσηλεύονται αυτή τη στιγ
μή με Covid-1 9 στην πρωτεύουσα, 
δηλαδή 35% περισσότερα από την 
κορύφωση του πρώτου πανδημικού 
«κύματος» τον Απρίλιο.

Το αυστηρό λοκντάουν στη Βρε
τανία (από τις 5 Ιανουάριου) δεν 
αναμένεται να χαλαρώσει πριν από 
τις 22 Φεβρουάριου, και πιθανόν να 
μπν υπάρξει πλήρη άρση μέτρων ως 
το τέλος Μαρτίου. Η πλειονότητα των 
ευρωπαϊκών χωρών έχουν ανακοινώ
σει πως παρατείνουν τα περιοριστικά

μέτρα για τον περιορισμό της πανδη
μίας που σαρώνει τη «Γηραιό Ηπει
ρο». Ενδεικτική είναι π κατάσταση στη 
Γερμανία, που κατέγραψε χθες νέο 
ρεκόρ θανάτων σε μία ημέρα, καθώς 
1.188 ασθενείς υπέκυψαν. Ισπανία, 
Γαλλία, Ιταλία, Γερμανία, Ολλανδία, 
Τσεχία, Ισπανία, Πορτογαλία, Κύπρος 
και Αυστρία είναι μερικές από τις 
χώρες που παρατείνουν τα μέτρα. Η 
Ουκρανία ανακοίνωσε χθες πανεθνικό 
λοκντάουν για την αντιμετώπιση της 
πανδημίας.

Τα δεδομένα
Οι ειδικοί τής εκάστοτε χώρας μελε
τούν τα δεδομένα καθημερινώς και 
οι αποφάσεις για τυχόν χαλάρωση 
των μέτρων δεν προβλέπονται πριν 
από τις 1 5 Ιανουάριου, οπότε ανα
μένεται να αποτυπωθεί ο αντίκτυπος 
της εορταστικής περιόδου και της 
κινητικότητας των προηγούμενων 
ημερών. Σημειώνεται πως π Ευρώ
πη έχει καταγράψει περισσότερα 
από 25 εκατομμύρια κρούσματα και 
559.000 θανάτους από την έναρξη 
της πανδημίας.

Νέο, τραγικό ρεκόρ κατέγραψαν 
χθες οι Ηνωμένες Πολιτείες, με 4.000 
θανάτους εξαιτίας της Covid-19 σε 
μία ημέρα (στοιχεία Τζονς Χόπκινς) 
και 265.000 κρούσματα. Η κατάστα
ση είναι πιο ανησυχητική στο νότιο 
και στο δυτικό τμήμα της χώρας. Οι 
Αρχές της Καλιφόρνιας ανακοίνω
σαν την Πέμπτη ότι ανέπτυξαν 166 
ρυμουλκά ψυγεία που θα χρησιμο
ποιηθούν ως προσωρινοί νεκροθάλα
μοι στα νοσοκομεία, που βρίσκονται

αντιμέτωπα με πρωτοφανείς κατα
στάσεις.

Στενά παρακολουθούν οι ειδικοί 
την πορεία των δύο νέων μεταλλάξε
ων του ιού που έθεσαν σε κατάσταση 
συναγερμού την παγκόσμια επιστη
μονική κοινότητα, καθώς οι έρευνες 
δείχνουν πως ο ιός έγινε ως και 50% 
πιο μεταδοτικός. Οι βρετανικές Αρχές 
ανακοίνωναν ότι όλοι οι ταξιδιώτες 
που φτάνουν στην Αγγλία και τη 
Σκωτία θα πρέπει να παρουσιάζουν 
αρνητικό τεστ 72 ωρών, στον απόη
χο της ανησυχίας που επικρατεί. Επί 
του παρόντος δεν είναι ξεκάθαρο 
αν τα διαθέσιμα εμβόλια κατά του 
κορονοϊού είναι αποτελεσματικά 
ενάντια στις νέες μεταλλάξεις που 
εντοπίστηκαν στπ Βρετανία και στη 
Νότιο Αφρική.

Ερευνητές της αμερικανικής φαρ
μακοβιομηχανίας Pfizer που συνερ
γάζεται με τη γερμανική BioNTech 
ανακοίνωσαν πως οι μελέτες τους 
-σε μικρό δείγμα εθελοντών που δεν 
έχουν αξιολογηθεί από ανεξάρτητες 
Αρχές- έδειξαν πως το εμβόλιο λει
τουργεί ενάντια στις μεταλλάξεις. 
Η επιστημονική κοινότητα, πάντως, 
παραμένει επιφυλακτική και σημειώ
νει πως οι μεταλλάξεις θα πρέπει να 
τεθούν υπό έλεγχο. «Μία μετάλλαξη 
του Sars-CoV-2 με 50% μεγαλύτε
ρη μεταδοτικότητα θα προκαλούσε 
πολύ μεγαλύτερο πρόβλημα από μία 
μετάλλαξη 50% πιο θανατηφόρα», 
επιμένει στο twitter ο Βρετανός επι- 
δπμιολόγος Ανταμ Κουτσάρσκι, στη- 
ριζόμενος σε στατιστικά στοιχεία.

Α.Σ

ΣΚΕΥΑΣΜΑΤΩΝ ΑΥΞΑΝΟΝΤΑΙ

Ευρώπη
π τελευταία ευρωπαϊκή χώρα που 
ξεκίνησε εμβολιασμούς, καθώς στις 
6 Ιανουάριου χορήγησε τπν πρώτη 
δόση. Η Ιταλία έχει προχωρήσει σε
413.000 εμβολιασμούς και η Ισπανία 
σε 207.000 (ως τις 7 Ιανουάριου). 
Οι υγειονομικές αρχές στην Ιταλία 
σημειώνουν πως το σημαντικότερο 
πρόβλημα στη χώρα είναι π έλλειψη 
ιατρικού προσωπικού. Το υπουργείο 
Υγείας εκτιμά πως χρειάζεται ακόμη
15.000 γιατρούς και νοσηλευτές και 
οι Αρχές έχουν απευθυνθεί σε πανε
πιστήμια και ιατρικές σχολές για να 
καλύψουν τα κενά. Εφόσον όλα κυ
λήσουν βάσει σχεδίου, μέχρι το τέλος 
Μαρτίου στην Ιταλία θα λειτουργούν 
1.500 εμβολιαστικά κέντρα. Σύμφωνα 
με την ιστοσελίδα «Our World Data», 
σε παγκόσμιο επίπεδο έχουν χορηγη
θεί 1 7,33 εκατομμύρια δόσεις των 
εμβολίων. Στις πρώτες θέσεις είναι 
οι Ηνωμένες Πολιτείες με 5,92 εκα

τομμύρια, π Κίνα με 4,5 εκατομμύρια 
και το Ισραήλ με 1,7 εκατομμύρια εμ
βολιασμένους πολίτες. Σημειώνεται 
πως η Κίνα, η Βρετανία και η Ρωσία 
έχουν ξεκινήσει τη χορήγηση δεύτε
ρης δόσης των εμβολίων, καθώς οι 
περισσότερες χώρες βρίσκονται στην 
πρώτη φάση.

Βάσει πληθυσμού
Η Ε.Ε. συντονίζει τις διαπραγματεύ
σεις και τις αγορές των εμβολίων εκ 
μέρους των 27 κρατών- μελών και 
μοιράζει τα φιαλίδια στις χώρες βάσει 
του πληθυσμού τους. Η Βρετανία δεν 
συμμετείχε στο ευρωπαϊκό πρόγραμμα 
εμβολιασμού (θα μπορούσε ως το τέ
λος του 2020) καθώς ήθελε να κάνει 
τις δικές της διαπραγματεύσεις. Ηταν 
π πρώτη χώρα στη Δύση που ενέκρινε 
το εμβόλιο των Pfizer/BioNTech και 
ως τις 3 Ιανουάριου είχε χορηγήσει 
1,3 εκατομμύριο δόσεις. ■

17,33 ΕΚΑΤ. (7/1/21)

ΠΑΓΚΟΣΜΙΟΣ

ΗΠΑ

ΚΙΝΑ

ΙΣΡΑΗΛ

5,92 εκατ. (7/1/21) 

4,5 εκατ. (31/12/20)

ΗΝΩΜΕΝΟ ΒΑΣΙΛΕΙΟ 

ΗΝΩΜ. ΑΡΑΒ. ΕΜΙΡΑΤΑ 

ΡΩΣΙΑ

ΓΕΡΜΑΝΙΑ

ΙΤΑΛΙΑ

1,69 εκατ. (7/1/21) 

1,3 εκατ. (3/1/21) 

887.697 (7/1/21) 

800.000 (2/1/21) 

417.060 (6/1/21)

413.121 (7/1/21)

ΚΑΝΑΔΑΣ 234.396 (7/1/21)

ΙΣΠΑΝΙΑ 207.323 (7/1/21)

ΠΟΛΩΝΙΑ 160.359 (7/1/21)

ΣΑΟΥΔΙΚΗ ΑΡΑΒΙΑ 100.000 (6/1/21)

ΔΑΝΙΑ 82.544(7/1/21)

ΡΟΥΜΑΝΙΑ 76.400 (7/1/21)

ΜΕΞΙΚΟ 58.402 (7/1/21)

ΓΑΛΛΙΑ 45.000 (7/1/21)

ΑΡΓΕΝΤΙΝΗ 39.599(4/1/21)

ΟΙ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ
ΠΑΓΚΟΣΜΙΟΣ

(βάσει των δόοεων 
που χορηγήθηκαν)
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Πηγή: Our World Data



20;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  «Crash test», εμβόλια και ΕΣΥ
Πηγή: ΠΑΡΑΣΚΗΝΙΟ Σελ.: 1,4 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1347.41
cm²

Κυκλοφορία: 6710

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΜΒΟΛΙΟ - ΕΣΥ
κρίνουν την κυβέρνηση

0... καυτός μήνας Φεβρουάριος 
και το «στοίχημα» του τρίτου κύματος
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Μ
ε την κυβέρνηση αντιμέτωπη με 

μια αναζωπύρωση του επιδημι
κού κύματος, λόγω της αυξημέ
νης κινητικότητας κατά την περίοδο των Χρι
στουγέννων και της Πρωτοχρονιάς, η διαδικα

σία των εμβολίων έρχεται ως... αχτίδα αισιο
δοξίας για μια ομαλή κατάληξη της πανδημίας 
τους επόμενους μήνες. Και μπορεί να είναι 
σαφές ότι θα συνεχίσουμε να πορευόμαστε με 
αυξημένα μέτρα και επιφυλακή και τις επόμε
νες εβδομάδες, στην κυβέρνηση όμως παρα
τηρούν με ικανοποίηση ότι η διαδικασία με τα 
εμβόλια... ρολάρει σε όλα τα νοσοκομεία και 
τις Μονάδες Φροντίδας Υγείας της χώρας.

του Γ ιώργου Ευγενίδη 
g_evgenidis@yahoo.gr

Μπροστά, Βεβαίως, είναι και το μεγάλο 
«στοίχημα» του εμβολιασμού του γενικού πλη
θυσμού, που σηκώνει αυλαία τη Δευτέρα, κα
θώς τίθεται σε εφαρμογή η ηλεκτρονική πλατ
φόρμα μέσω του emvolio.gov.gr για τον προ
γραμματισμό των ραντεβού, αρχής γενομένης 
από τους άνω των 85 συμπολίτες μας. Μέχρι 
στιγμής, στην κυβέρνηση κατέγραφαν ότι πά
νω από 5.000 υγειονομικοί και ηλικιωμένοι εμ
βολιάζονταν σε ημερήσια Βάση στις δομές της 
χώρας, ενώ χθες, Παρασκευή, πάνω από 40 
επιπλέον νοσοκομεία μπήκαν στο σύστημα, με 
αποτέλεσμα η εμΒολιαστική δυνατότητα σε 
ημερήσια Βάση να μεγαλώνει και να υπερβαί
νει τα 8.000 άτομα. Αρμόδια κυβερνητικά στε
λέχη σχολιάζουν προς το «Π» ότι, όσο περνούν 
οι εβδομάδες, και σίγουρα εντός του Ιανουάρι
ου, η δυνατότητα εμβολιασμού θα αποκτήσει 
έτι μεγαλύτερο Βεληνεκές, όσο θα παραλαμ- 
Βάνουμε και περισσότερα εμβόλια, περισσότε
ρων εταιρειών, αρχής γενομένης από αυτό της 
Moderna, που εγκρίθηκε με διαδικασίας-εξ- 
πρές από τον ΕΜΑ και την Κομισιόν ανήμερα 
των Φώτων. Υπενθυμίζεται ότι η χώρα μας έχει 
λαμΒάνειν περί τα 240.000 εμβόλια εντός του 
πρώτου τριμήνου από την αμερικανική εταιρεία 
και οι πρώτες παραδόσεις είναι θέμα χρόνου.

Σε κάθε περίπτωση, από τη Δευτέρα ο εμβο- 
λιαστικός σχεδιασμός περνά σε νέα φάση, κα
θώς θα κριθεί και η αντοχή του συστήματος 
στην αυξημένη ζήτηση. Βεβαίως, με δεδομένο 
ότι ο προγραμματισμός ξεκινά από τον εμβο
λιασμό των ιδιαίτερα ηλικιωμένων συμπολιτών 
μας, υπάρχει χρόνος, προκειμένου το σύστημα 
να δοκιμαστεί, να παραμετροποιηθεί και να 
διορθωθούν τα όποια λάθη. Αυτή η διαδικασία, 
όπως και να έχει, θα είναι και μια ευρείας κλί
μακας πρόβα για τον μαζικό εμβολιασμό, ο 
οποίος εκτιμάται ότι θα ξεκινήσει εντός του Φε
βρουάριου, όταν θα υπάρχουν και πολύ περισ
σότερα εμβόλια. Ήδη, πάντως, σύμφωνα με 
στοιχεία που παίρνουν στην κυβέρνηση κάθε 
πρωί και απόγευμα και είναι ειςγνώσιντου «Π», 
η χώρα μας πηγαίνει όλο και καλύτερα ως προς 
τους ρυθμούς εμβολιασμού του πληθυσμού, 
ανεβαίνοντας μέσα σε λίγες μέρες προς το μέ
σον της σχετικής λίστας, όταν π.χ. άλλες μεγά
λες χώρες, όπως η Γαλλία αλλά και το Βέλγιο, 
αντιμετωπίζουν αξιοσημείωτες δυσκολίες.

Τις επόμενες μέρες, παράλληλα, θα τεθούν

«Crash test», 
εμβόλια και ΕΣΥ
σε εφαρμογή τόσο ο αριθμός 13034 για 
τον προγραμματισμό των ραντεβού, όσο και 
ο προγραμματισμός μέσω της άυλης συντα- 
γογράφησης, στην οποία έως το τέλος της 
εβδομάδας είχαν εγγράφει σχεδόν 1,2 
εκατ. πολίτες (πιο συγκεκριμένα 
1.175.000), κάτι που δείχνει και τη μαζική 
ανταπόκριση των πολιτών στο προσκλητή
ριο της Πολιτείας, για μια πλατφόρμα που 
αποτελεί έμπρακτη διευκόλυνση.

«Ένεση» από την Astra Zeneca
Την ίδια ώρα, όπως πληροφορείται το 

«Π» από αρμόδιες πηγές, έρχεται νωρίτερα 
και το εμβόλιο της Astra Zeneca και του Πα
νεπιστημίου της Οξφόρδης, μετά και την 
έναρξη των εμβολιασμών στο Ηνωμένο Βα
σίλειο. Με Βάση την εικόνα που έχουν και οι 
ελληνικές αρχές, δεν θα πρέπει να αποκλει

«Η χώρα μας πηγαίνει όλο 
και καλύτερα ως προς τους 
ρυθμούς εμβολιασμού του 
πληθυσμού, ανεβαίνοντας 
μέσα σε λίγες μέρες προς το 
μέσον της σχετικής λίστας»

στεί και το εμβόλιο της Astra Zeneca να έρ
θει νωρίτερα και να λάβει έγκριση από τον 
ΕΜΑ εντός του πρώτου Ιδημέρου του Ια
νουάριου ή και λίγο μετά. Υπενθυμίζεται ότι 
το εμβόλιο της Astra Zeneca και του Πανε
πιστημίου της Οξφόρδης ήταν να εγκριθεί 
περί το τέλος Ιανουάριου. Κι όμως, φαίνε
ται ότι μπορεί να έρθει συντομότερα, αυξά
νοντας έτσι το διαθέσιμο «στοκ» που έχει η 
χώρα μας, με τους εμβολιασμούς να δρο
μολογούνται αυτές τις ημέρες στο σύνολο 
των νοσοκομείων της Επικράτειας, έστω 
και όχι χωρίς προβλήματα. Το εμβόλιο της 
Astra Zeneca θα είναι μια μεγάλη «ένεση», 
καθώς η πρώτη παραδοτέα παρτίδα είναι 
περίπου 500.000 δόσεις, οι οποίες, με τα 
νέα δεδομένα, μπορεί να φτάσουν και μετά 
τις 20 Ιανουάριου στη χώρα μας.

Το εμβόλιο της Astra Zeneca θεωρείται 
ιδιαίτερα κρίσιμο για τη μαζικοποίηση των 
εμβολιασμών, καθώς δεν απαιτείται η φύλα
ξή του σε ιδιαίτερα χαμηλές θερμοκρασίες, 
όπως αυτά της Pfizer και της Moderna, και 
συνεπώς είναι πολύ πιο εύκολο να αποθη
κευτεί αλλά και να μεταφερθεί σε πιο δύσκο
λα προσεγγίσιμα σημεία, όπως στα νησιά 
που δεν καλύπτονται από αερομεταφορές. 
Όπως είναι φυσικό, οι εμβολιασμοί στο Ηνω
μένο Βασίλειο κινητοποίησαν εκ νέου την 
Ευρώπη, προκειμένου να κινηθεί ταχύτερα.
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1  Μήνυμα υπέρ του εμβολιασμού από τους
υγειονομικούς του Ρεθύμνου

Πηγή: ΡΕΘΕΜΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1308.91
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μήνυμα υπέρ του εμβολιασμού από τους υγειονομικούς 
του Ρέθυμνου
ΞΕΚΙΝΗΣΑΝ ΧΘΕΣ ΟΙ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ ΣΤΟ ΝΟΣΗΛΕΥΤΙΚΟ ΙΔΡΥΜΑ ΤΟΥ ΝΟΜΟΥ

■ Στην φωτογραφία η Αποστολία Ζαλβαράκη, νοσηλεύτρια Επιτροπής Λοιμώξεων, 
υπεύθυνη νοσηλευτικού προσωπικού κλινικής covid -19 και υπεύθυνη εμβολιασμού 
του ΓΝ Ρεθύμνου, που ήταν η πρώτη που εμβολιάστηκε στο Νοσηλευτικό Ίδρυμα του 
νομού

■ Η ώρα του εμβολιασμού για τη νοσηλεύτρια Ευαγγελία Αποκορωνιωτάκη, που 
είναι μια από τις νοσηλεύτριες που μετέβησαν εθελοντικά σε ΜΕΘ του νοσοκομεί
ου Θεσσαλονίκης

H Η ώρα του εμβολιασμού για τον Μόνο Τραϊτοράκη, ειδικευόμενος παθολογίας

Ξεκίνησαν χθες το πρωί οι πρώτοι 
50 εμβολιασμοί του υγειονομικού 
προσωπικού στο νοσοκομείο Ρε
θύμνου. Εκεί σε ειδικά διαμορφω
μένους χώρους έχουν οργανωθεί 
και λειτουργούν δυο εμβολιαστι- 
κά κέντρα.

Όπως ανέφερε ο διοικητής του 
Νοσοκομείου Ρέθυμνου, Λευτέρης 
Μαρκάκης, ο πρώτος κύκλος για το 
προσωπικό του Νοσοκομείου -περί
που 600 άτομα είναι στο σύνολο- που 
επιθυμεί να εμβολιαστεί θα ολοκλη
ρωθεί στις 20 Ιανουάριου και στις 29 
Ιανουάριου κατά πάσα πιθανότητα 
θα ξεκινήσει ο δεύτερος κύκλος με τη 
β'δόση του εμβολίου. Το ίδιο διάστη
μα θα εμβολιαστεί και το προσωπικό 
των δομών του νοσοκομείου -ΚΕΦΙ- 
ΑΠ, Κέντρο Ψυχικής Υγείας, Ψυχαργώ, 
Κοινοτικό Κέντρο Ψυχικής Υγείας Παι
διών και Εφήβων, των Κέντρων Υγείας 
καιτηνΤΟΜΥ.

Σε σχετικές δηλώσεις του, ο διοικη
τής του Νοσοκομείου Ρεθύμνου, Λευ
τέρης Μαρκάκης: ανέφερε: «ξεκίνη-

■ Ο διοικητής του Γ.Ν.Ρ. Λευτέρης 
Μαρκάκης ανέφερε πως οι εμβολια
σμοί καθιστούν το νοσοκομείο Ρεθύ
μνου «σημείο εκκίνησης» της σταδι
ακής μας επιστροφής στην κανονικό
τητα και στην ελευθερία

σαν σήμερα οι πρώτοι εμβολιασμοί του 
υγειονομικού προσωπικού καθιστώ
ντας έτσι το Νοσοκομείο Ρεθύμνου ση
μείο εκκίνησης της σταδιακής επιστρο
φής στην κανονικότητα, στην ελευθε
ρία. Ο εμβολιασμός είναι ένα έργο πολύ 
απαιτητικό, απαιτεί την συνεργασία 
και τη σύμπραξη πολλών φορέων. Για 
το λόγο αυτό θα ήθελα να ευχαριστή
σω ιδιαίτερα την πολιτική ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας, τη διοίκηση και το 
προσωπικό της 7ης υγειονομικής περι
φέρειας, καθώς και όλους τους συνερ
γάτες, οι οποίοι μέσα από αυτή τη δια
δικασία κατάφεραν να καταστήσουν 
δεδομένο κάτι που λίγο καιρό πριν φά
νταζε πολύ μακρινό».

■ «Ένα μικρό τσίμπημα στο μπράτσο, είναι ένα μεγάλο άλμα για την 
επιστήμη και την ανθρωπότητα» ........................................................

Από την πλευρά του ο κ. Βασίλης 
Ακτουδιανάκης, διευθυντής της Ιατρι
κής Υπηρεσίας, κάλεσε όλους τους πολί
τες να εμβολιαστούν χαρακτηρίζοντας 
το εμβόλιο ένα μεγάλο άλμα για την επι
στήμη και την ανθρωπότητα, «η μεγά
λη στιγμή που περίμεναν όλοι οι υγειονο
μικοί, έφτασε. Ξεκίνησαν οι εμβολιασμοί 
και στο Νοσοκομείο Ρεθύμνου και όπως 
χαρακτηριστικά ανέφερε ένας συνάδελ
φός μας, «ένα μικρό τσίμπημα στο μπρά
τσο, είναι ένα μεγάλο άλμα για την επιστή
μη και την ανθρωπότητα».

Απευθυνόμενος σε όσους είναι ακόμα 
διατακτικοί στο εμβόλιο ο κ. Ακτουδια- 
νάκης, είπε: «καταλαβαίνω και κατανοώ 
όσους είναι ακόμα διατακτικοί στο εμβό
λιο, διότι καθετί νέο, ειδικά στο χώρο της 
επιστήμης, φοβίζει, ίσως τρομάζει κιόλας, 
όμως, θα πρέπει όλοι να αναλογιστού

■ Ο διευθυντής της Ιατρικής Υπηρεσίας 
Βασίλης Ακτουδιανάκης, έκανε λόγο για 
μια «μεγάλη στιγμή» που περίμεναν όλοι 
οι υγειονομικοί

με τι μας έχει πάρει και τι μας έχει αφή
σει πίσω αυτός ο εφιάλτης. Χιλιάδες κρού
σματα, εκατοντάδες νεκροί, ένα νησί το 
οποίο πιέστηκε, πιέζεται και ίσως με ένα 
τρίτο κύμα πιεστεί ακόμα περισσότερο με 
άγνωστα αποτελέσματα. Γα αυτό λοιπόν 
αν θέλουμε να πάρουμε πίσω τη ζωή μας, 
να πάρουμε πίσω αυτά που έχουμε χάσει, 
αν θέλουμε να ξανανθίζουν οι δουλειές, 
να ξανανιώσουμε ελεύθεροι, να ξαναδού- 
με τα πρόσωπά μας, θα πρέπει να κάνου
με δυο βασικά πράγματα: το ένα είναι να 
συνεχίσουμε να προσέχουμε, όπως κά
νουμε καιρό τώρα και το δεύτερο βέβαια 
να εμβολιαστούμε. Εμείς είμαστε στη διά
θεση των πολιτών, ειδικά οι συνάδελφοι 
που έχουν αναλάβει τα εμβολιαστικά κέ
ντρα, και για να τους εμβολιάσουμε και 
να τους ενημερώσουμε για τυχόν απορίες 
που θα έχουν στο εξής».

«Το εμβόλιο είναι η αρχή τοη τέλους της πανδημίας και ο μόνος δρόμος για επιστροφή στην κανονικότητα»

Ως την αρχή του τέλους της πανδημί
ας χαρακτήρισε την έναρξη των εμβολι
ασμών, ο Γιώργος Χρυσοφάκης, πνευ- 
μονολόγος, υπεύθυνος της διαχείρισης 
της κλινικής covid και του προγράμμα
τος εμβολιασμών στο Γ.Ν.Ρ., ο οποίος ανα
φέρθηκε στις επιστημονικές προδιαγρα
φές του εμβολίου και κάλεσε τους πολί
τες μαζικά να συμμετέχουν στο πρόγραμ
μα, ώστε να μπορέσουμε όλοι να επιστρέ
φουμε υγιείς στην κανονικότητα: «Ηέναρ
ξη του εμβολιασμού είναι μία ιστορική στιγ
μή για όλη την ανθρωπότητα και για την πα
τρίδα μας. Έχει έρθει σε μία δύσκολη στιγ
μή, που η ανθρωπότητα μετράει περίπου 85 
εκ. κρούσματα και 1,8 εκ. θανάτους. Με την 
έναρξη όμως τους εμβολιασμού και τη συμ
μετοχή όλων και περισσότερων συνανθρώ-

■ Ως την αρχή του τέλους της πανδημί
ας χαρακτήρισε την έναρξη των εμβολι
ασμών, ο Γιώργος Χρυσοφάκης, πνευμο
νολόγος, υπεύθυνος της διαχείρισης της 
κλινικής covid και του προγράμματος εμ
βολιασμών στο Γ.Ν.Ρ.

πων μας, αυτή η κατάσταση θα αναστραφεί 
και τα πράγματα θα έρθουν στο σωστό δρό
μο. Πρέπει να τονιστεί ότι για την ανάπτυξη 
και την έγκριση των εμβολίων που έχουμε 
στη διάθεσή μας, ισχύουν όλες οι υψηλές 
επιστημονικές προδιαγραφές και νομικές 
επιταγές που διέπουν την έγκριση και την 
κυκλοφορία οποιουδήποτε νέου φαρμά
κου, που πρόκειται να διατεθεί στην αγορά. 
Θέλω να τονίσω ότι με την έναρξη του εμ
βολιασμού, θα μειωθεί η επίπτωση της νό

σου, η νοσηρότητα και η θνητότητα, οι άμε
σες και μακροχρόνιες επιπλοκές της νόσου 
και βασικά και οι κοινωνικές συνέπειες της 
πανδημίας. Τελειώνοντας σχετικά με τον εμ
βολιασμό, θα ήθελα να επισημάνω ότι είναι 
η αρχή του τέλους της πανδημίας» ανέφε
ρε χαρακτηριστικά και πρόσθεσε ότι πρέ
πει μέχρι τον εμβολιασμό του μεγαλύτε
ρου μέρους του πληθυσμού να συνεχί
σουμε όλοι να τηρούμε τα μέτρα υγιει
νής: «Παράλληλα, όμως, μέχρι να εμβολια
στεί ένα μεγάλο ποσοστό του πληθυσμού 
για την απόκτηση ανοσίας, είναι απαραίτη
τη η τήρηση των μέτρων που υπάρχουν. Θα 
ήθελα να ευχαριστήσω όλο το υγειονομικό 
προσωπικό, τα θεσμικά όργανα και τη δι
οίκηση του Νοσοκομείου, που όλο αυτό το 
χρονικό διάστημα με την στήριξη και τη συ

νεργασία τους, έχουμε καταφέρει να φέρου
με σε πέρας αυτό το δύσκολο και μεγάλο 
έργο της διαχείρισης της πανδημίας. Προ
τρέπω όλους τους πολίτες να εμβολιαστούν 
για δύο και βασικούς λόγους: ο πρώτος είναι 
η θωράκιση της ατομικής τους υγείας και ο 
δεύτερος η προστασία του δημόσιου συμ
φέροντος» κατέληξε.

Η Αποστολία Σαλβαράκη -νοσηλεύ- 
τρια Επιτροπής Λοιμώξεων, υπεύθυνη νο
σηλευτικού προσωπικού Κλινικής Ανο- 
σοκαταστολής (Covid-19) του Γ.Ν.Ρ. και 
υπεύθυνη εμβολιασμού, που ήταν η πρώ
τη που εμβολιάστηκε χθες στο Νοσοκο
μείο Ρεθύμνου, τόνισε πως στο πρόσωπό 
της «εμβολιάστηκε» όλο το προσωπικό, 
που τους τελευταίους μήνες δίνει τη μάχη 
απέναντι στον αόρατο εχθρό, και κάλεσε

τους πολίτες να ακολουθήσουν όταν έρ
θει η σειρά τους το πρόγραμμα των εμβο
λιασμών για να επιστρέφουμε, όπως τόνι
σε χαρακτηριστικά, όλοι υγιείς στην καθη- 
μερινότητά μας. «Τιμητικά ήμουν η πρώτη 
που εμβολιάστηκε στο Νοσοκομείο μας. 
Στα μάτια τα δικά μου εμβολιάστηκε όλο 
το υγειονομικό προσωπικό του Νοσοκομεί
ου, που τόσους μήνες αγωνιστήκαμε απέ
ναντι στον αόρατο εχθρό. Προτρέπω κι εγώ 
όλους τους πολίτες να συμμετέχουν στον 
εμβολιασμό για να μπορέσουμε να επιστρέ
φουμε στην καθημερινότητά μας».

Σημειώνεται ότι χθες ξεκίνησαν οι εμ
βολιασμοί και στα άλλα νοσοκομεία της 
Κρήτης, όπως το Βενιζέλειο Νοσοκομείο 
Ηρακλείου, το νοσοκομείο Αγίου Νικολά
ου, Σητείας, Ιεράπετρας και Νεάπολης.
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1  Πρεμιέρα του εμβολιασμού χθες στο Νοσοκομείο
Σερρών

Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΟΝ ΘΑΡΡΟΣ Σελ.: 3 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

363.14 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πρεμιέρα του εμβολιασμού χθες 
στο Νοσοκομείο Σερρών
- Πρώτος εμβολιάστηκε ο Δ. Μπαλαξής
- Από τις 9 το πρωί έως τις 7 το απόγευμα θα λειτουργούν καθημερινά τα εμβολιασπκά κέντρα

Π
ρεμιέρα χθες Παρα
σκευή & Ιανουάριου για 
τους εμβολιασμούς στο 
Νοσοκομείο Σερρών.

Σύμφωνα με δήλωση ίου 
στην ΕΡΤ Σερρών ο διοικητής 
του Νοσοκομείο Σερρών Νικό
λαος Φαρμάκης ανέφερε άτι 
οι εμβολιασμοί ξεκίνησαν χθες 
στις 9 το πρωί.

Ο προγραμματισμός είναι να 
εμβολιάζονται κάθε μία ώρα πέ
ντε άτομα και να γίνουν εκατό 
εμβόλια την ημέρα.

Πρώτο θα εμβολιαστεί το 
προσωπικά του Νοσοκομείου 
(διοικητικό - φύλακες, καθαρί
στριες, υπηρετούντες στα Κέ
ντρα Υγείας).

Οι πρώτοι που εμβολιάστη
καν χθες ήταν ο διοικητής της 
Ιατρικής Υπηρεσίας Δημητρης 
Μπαλαξής, ο αναπληρωτής δι
οικητής Παναγιώτης Πεγίδης, 
ο υπεύ θυ νος ιατρός co vi d -19 του 
Νοσοκομείου θ. Καλλινικίδης, 
η υπεύθυνη του εμβολιαστικού 
κέντρου κυρία Μάρτη και η δι
οικητική Διευθύντρια του Νοσο
κομείου κυρία Κυριακΐ&ου.

Με βάση τον προγραμματι
σμό ως την προσεχή Δευτέρα 
θα έχουν εμβολιαστεί οι πρώτοι 
400 και μετά τις 20 Ιανουάριου 
θα ξεκινήσει ο εμβολιασμός για 
τον γενικά πληθυσμό τόσο στο 
Νοσοκομείο Σερρών όσο και 
στα Κέντρα Υγείας του Νομού 
Σερρών.
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1  Αυτοψία Κικίλια σε εμβολιαστικά κέντρα
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

124.26 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αυτοψία ΚικίΑια σε εμβοΡΙιαστικά κέντρα
Όπως και να το κάνουμε, το σχέδιο «Ελευθερία» 

είναι πολύπλοκο και φιλόδοξο. Έτσι, ο Βασίλης Κι- 
κίλιας ξεκίνησε κύκλο αυτοψιών σε νοσοκομει
ακές μονάδες που φιλοξενούν εμβολιαστικά κέν
τρα, προκειμένου να διαπιστώσει ιδίοις όμμασιτυ
χόν αρρυθμίες, αλλά και για να διασφαλίσει πως η 
διαδικασία εμβολιασμού, όπως την έχει αποφασί

σει η Εθνική Επιτροπή Εμβολιασμού, ακολουθείται 
κατά γράμμα. Βλέπετε, ενόψειτης ενσωμάτωσης 
στη διαδικασία του γενικού πληθυσμού τις επόμε
νες ημέρες, ο υπουργός Υγείας βρέθηκε στο νοσο
κομείο «Σωτήρια». Μάθαμε πως σε γενικές γραμ
μές ο Κικίλιας είναι ευχαριστημένος. Όπου δεν θα 
είναιθα έχουμε «γκάζια»...
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1  «Ηθική μας υποχρέωση να εμβολιαστούμε»
Πηγή: ΝΕΑ ΚΡΗΤΗ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1061.88
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Ηθική μας 
υποχρέωση υα 
εμβολιαστούμε»
■ Συνεχίζεται το σχέδιο "Ελευθερία" στην Κρήτη: 
Σκυτάλη στους εμβολιασμούς πήραν χθες Βενιζέλειο 
και Νοσοκομεία Ρεθύμνου,Σητείας, Αγίου Νικολάου, 
Ιεράπετρας και Νεάπολης

“Πρεμιέρα” έκαναν χθες Παρασκευή οι εμβολιασμοί και στα υπόλοιπα έξι νοσοκομεία της 
Κρήτης, σε Ηράκλειο, Ρέθυμνο και Λασίθι. Να σημειωθεί πως ήδη από τη Δευτέρα στο Πανε
πιστημιακό Νοσοκομείο Ηρακλείου και στο Νοσοκομείο Χανίων έχουν πραγματοποιηθεί πε
ρίπου 500 και 600 εμβόλια, αντίστοιχα, στους υγειονομικούς, μετη διαδικασία να εξελίσ
σεται ομαλό. Χθες ωστόσο προχώρησαν εμβολιασμοί στο Βενιζέλειο, το Νοσοκομείο Ρεθύ- 
μνου, το Νοσοκομείο Αγίου Νικολάου, το Νοσοκομείο Ιεράπετρας, το Νοσοκομείο Σητείας 
και το Νοσοκομείο Νεάπολης. Στο Βενιζέλειο Νοσοκομείο Ηρακλείου, πρώτος εμβολιάστη
κε ο διευθυντής της Πνευμονολογικής Κλινικής Μανόλης Φερδούτσης, ο οποίος τόνισε ότι 
«αποτελεί ηθική υποχρέωση όλων να εμβολιαστούμε, σε όποια ηλικία και αν είμαστε».

ΗΑηοστολία 
Σαλβαράκη, 
νοσηλεύτρια 
της Επιτροπής 
Λοιμώξεων, υ
πεύθυνη νο
σηλευτικού 
προσωπικού 
της Κλινικής 
COVID-19 και 
υπεύθυνη εμ
βολιασμού 
του Γ.Ν. Ρεθύ- 
μνου, ήταν α
πό τους πρώ
τους υγειονο
μικούς που 
εμβολιάστη
καν χθες στο 
Ρέθυμνο.

Η ειδικευόμενη γιατρός Παθολογίας Δανάη Λυδάκη εμβολιάζεται χθες το πρωί στο εμβολιαστικό κέ
ντρο του Βενιζέλειου Νοσοκομείου.

Σ
το εμβολιαστικό κέντρο του νο
σοκομείου λειτουργούν τρεις εμ- 
βολιαστικές γραμμές το πρωί και 
μία το απόγευμα, και καθημερινά 
θα εμβολιάζονται εκατό υγειονομικοί, 
όπως δήλωσε ο διοικητής του Βενιζέ- 

λειου Νοσοκομείου, ΚωνσταντίνοςΤερ- 
ζάκης, ο οποίος εξήγησε ότι μέχρι στιγ
μής το ενδιαφέρον υγειονομικών να εμ
βολιαστούν φτάνει το 68%, ενώ εκτιμά 
ότι αυτό το ποσοστό θα αυξηθεί με την 
πάροδο των ημερών.

«Σ τόχος μας είναι να μη χαθεί καμί
α δόση εμβολίου και να είμαστε εντός 
χρονοδιαγράμματος, όπως αρχικά ή
ταν ο προγραμματισμός του υπουργεί
ου Υγείας και της Εθνικής Επιτροπής Εμ
βολιασμών. Δηλαδή 20 Ιανουάριου να 
έχει ολοκληρωθεί η πρώτη δόση των 
υγειονομικών και να προχωρήσουμε 
στον γενικό πληθυσμό, τους ηλικιωμέ
νους, που είναι η ομάδα στην οποία έ
χει δοθεί προτεραιότητα από την Εθνι
κή Επιτροπή Εμβολιασμών», δήλωσε η 
διοικήτρια της 7ης Υ.ΠΕ. Κρήτης κ. Λέ
να Μπορμπουδάκη. Η ίδια σημείωσε ε
πίσης ότι το επόμενο διάστημα θα ανα
κοινωθούν καιτα σημεία όπου θα εμβο
λιάζονται οι πολίτες. Σύμφωνα με σχε
τική ανακοίνωση, στο Γενικό Νοσοκο
μείο Αγίου Νικολάου οι εμβολιασμοί θα 
πραγματοποιούνται στα εμβολιαστι- 
κά κέντρα εντός του νοσοκομείου, σε 
δύο βάρδιες, και υπολογίζεται να γίνο
νται κάθε μέρα 50 εμβόλια, πρωί και α
πόγευμα. Πρώτη χθες εμβολιάστηκε η 
π ροϊσταμένη της Κλινικής COVID-19 και 
ακολούθησε ο διευθυντής της ΜΕΘ και 
ΜΕΘ COVID-19.

8.000 εμβολιασμοί 
ημερησίως
«Η καθημερινή δυνατότητα εμβολια

σμού θα αυξηθεί από τις 5.000 ημερη
σίως περίπου στις 8.000, ενδεχομένως 
και λίγο παραπάνω», τόνισε ο πρωθυ
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης. Στην 
τοποθέτησή του, ο κ. Μητσοτάκης επε

Στιγμιότυηο από τη χθεσινή έναρξη του εμβολιασμού των υγειονομικών στο Γε
νικό Νοσοκομείο Σητείας.

Πρώτη που εμβολιάστηκε στο Γενικό Νοσοκομείο του Αγίου Νικολάου είναι η 
ηροϊσταμένη της Κλινικής COVID-19.

ΔΥΟ ΕΜΒΟΛΙΑΣΤΙΚΑ ΚΕΝΤΡΑ

Μηνύματα ελπίδας και από το Ρέθυμνο
Με την ελπίδα ότι η επιχείρηση Ελευθερία", σε συνδυασμό με τη συ

ναίνεση των πολιτών, θα καταφέρει να βάλει "φρένο" στον φονικό ιό, ξε
κίνησαν χθες το πρωί στο Νοσοκομείο Ρεθύμνου οι πρώτοι εμβολιασμοί 
των υγειονομικών του νομού. Η υπεύθυνη του νοσηλευτικού προσωπι
κού της Κλινικής C0VID, Αποστολία Σαλβαράκη, ήταν η πρώτη που εμ
βολιάστηκε στο Ρέθυμνο, στέλνοντας μήνυμα ελπίδας, ενώ ακολούθη
σαν και άλλοι γιατροί της "πρώτης γραμμής", με τον δεύτερο κύκλο των 
εμβολιασμών για τους υγειονομικούς που εμβολιάστηκαν χθες να ξεκι
νάει στις 29 Ιανουάριου.

Στην "πρεμιέρα" των εμβολιασμών περίπου 50 υγειονομικοί του ρεθυ
μνιώτικου νοσοκομείου επρόκειτο να λάβουν την πρώτη δόση του εμβο
λίου, με τον πρώτο κύκλο να ολοκληρώνεται στις 20 Ιανουάριου και εννέα

ημέρες αργότερα να ξεκινά ο δεύτερος κύκλος των εμβολιασμών. Ωστό
σο, σαφέστατο είναι το μήνυμα της επιστημονικής κοινότητας για εκεί
νους που διατηρούν ακόμα επιφυλάξεις.

Σε επίπεδο Ρεθύμνου, οι υγειονομικοί του νοσηλευτικού ιδρύματος - 
που στην πλειοψηφία τους τάσσονται υπέρ του εμβολιασμού - αριθμούν 
περίπου τους 580, ενώ στα δύο εμβολιαστικό κέντρα που δημιουργήθη- 
καν μέσα στο νοσοκομείο θα εμβολιαστούν με προκαθορισμένα ραντε
βού και οι υγειονομικοί των Κέντρων Υγείας, αλλά και των υπόλοιπων 
δομών δημόσιας υγείας. 
s.mathbudaki@creletv.gr

Στέλλα Μαθιουδάκη

ξήγησε πως η σταδιακή αύξηση στους 
ρυθμούς εμβολιασμού είναι εξ αρχής 
προγραμματισμένη να συμβαδίζει με 
την αύξηση των δόσεων που θα εισέρ
χονται στη χώρα, ενόσω θα αδειοδο- 
τούνται εμβόλια και άλλων φαρμακευ
τικών εταιρειών. Να σημειωθεί πως με

θαύριο Δευτέρα ξεκινά ο εμβολιασμός 
για τους πολίτεςάνωτων85 ετών, όπως 
ανακοίνωσε ο υφυπουργός Ψηφιακής 
Διακυβέρνησης Γιώργος Γεωργαντάς.
Όσοι είναι στην άυλη συνταγογράφη- 

ση, θα λάβουν από Δευτέρα μήνυμα για 
το πού εμβολιάζονται, ενώ όσοι-για κά

ποιον λόγο - είτε έχουν αλλάξει διεύθυν
ση είτε δεν τους βολεύει η ώρα του ρα
ντεβού, θα μπορούν να πάνε στο φαρ
μακείο της γειτονιάς τους, στο ΚΕΠ ή να 
μπουν στην πλατφόρμα της άυλης συ- 
νταγογράφησης, προκειμένου να αλλά
ξουν τηνώρα ή το εμβολιαστικό κέντρο.

Πρόκειται για περίπου 100.000 άτομα, 
και θα ακολουθήσει ο εμβολιασμόςτων 
ευπαθών ομάδων.
Όταν ανακοινωθεί η έναρξη του εμβο

λιασμού για τις ευπαθείς ομάδες, τότε 
θα ανοίξει η πλατφόρμα για το εμβόλιο 
και η αποστολή των sms 13034.

Και τρίτο εμβόλιο στη 
Βρετανία

Η αρμόδια ρυθμιστική Αρχή της Βρε
τανίας ενέκρινε χθες τη χρήση του εμ
βολίου της Moderna εναντίον της 
COVID-19, όπως ανέφερε το υπουργεί
ο Υγείας, προσθέτοντας πως συμφώνη
σε για την αγορά άλλων 10 εκατ. δόσε- 
ωντου εμβολίου, το οποίο υπολογίζει ό
τι θα αρχίσει να χορηγεί από την άνοιξη. 
Τρία εμβόλια εναντίον της COVID-19 

έχουν μέχρι τώρα εγκριθεί για χρή
ση στη Βρετανία, με εκείνα των Pfizer/ 
BioNTech και του Πανεπιστημίου της 
Οξφόρδης και της AstraZeneca να χο
ρηγούνται ήδη.
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1  Στρώματα από ΜΕΘ στον Γαλλικό ποταμό
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 16 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

150.99 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

► ► ΑΠΙΣΤΕΥΤΟ

Στρώματα από ΜΕΘ 
στον Γαλλικό ποταμό
ΣΤΡΩΜΑΤΑ από τη ΜΕΘ του Ιπποκράτειου 
νοσοκομείου, η οποία πρόσφατα ανακαινίστη
κε, βρέθηκαν πεταμένα στην προστατευόμενη 
περιοχή του Γαλλικού ποταμού Θεσσαλονίκης! 
Εντοπίστηκαν από το προσωπικό φύλαξης του 
Φορέα Διαχείρισης Προστατευόμενων Περιο
χών Θερμαϊκού Κόλπου, το οποίο κάλεσε την 
αρμόδια υπηρεσία της Περιφέρειας Κεντρικής 
Μακεδονίας για αυτοψία.

Παράλληλα, ο προϊστάμενος της Εισαγγε
λίας Πρωτοδικών Θεσσαλονίκης, Παναγιώτης 
Παναγιωτόπουλος, έδωσε εντολή να διεξαχθεί 
προκαταρκτική εξέταση προκειμένου να ερευ- 
νηθεί η υπόθεση. Οπως έγινε γνωστό, πρόκει
ται για περίπου 40 στρώματα, τα οποία εντοπί
στηκαν πριν από τρεις εβδομάδες και φέρεται 
να μπν εγκυμονούν κινδύνους για τη δημόσια 
υγεία. Ο εκπρόσωπος τπς ομάδας «Εχεδώρου 
Φύσις», Γιώργος Κωνσταντινίδης, δεν απέκλει
σε την πιθανότητα κάποιοι να έκλεψαν τα 
στρώματα και να τα απέρριψαν αλλού... Την 
καθαριότητα του χώρου στο Δέλτα έχει αναλά- 
βει ο αρμόδιος δήμος, τα φορτηγά του οποίου 
επιχείρησαν να απομακρύνουν τα στρώματα 
αλλά... βούλιαξαν στη λάσπη. Επομένως, πε
ριμένουν τη βελτίωση του καιρού προκειμένου 
να επιχειρήσουν ξανά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΑΓΓΕΛΙΔΗΣ
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1  ΠΡΟΒΛΕΨΗ - ΒΟΜΒΑ ΓΙΑ ΤΟΝ ΙΟ: ΔΥΟ ΧΙΛΙΑΔΕΣ
ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΤΗ ΜΕΡΑ ΣΤΑ ΤΕΛΗ ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

Πηγή: LIVE SPORT Σελ.: 31 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

290.58 cm² Κυκλοφορία: 4200

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

» ΠΩΣ ΘΑ ΑΝΟΙΞΟΥΝ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΑ ΝΗΠΙΑΓΩΓΕΙΑ ΚΑΙ ΔΗΜΟΤΙΚΑ

ΠΡΟΒΑΕΙΗ-ΒΟΜΒΑ ΓΙΑ IBB IB: AVfl ΧΙΑΙΑΑΕΙ 
ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΤΒ ΜΕΡΑ ΙΤΑ ΤΕΑΗ (DEBPOVAPIOV
Π

ροβληματισμέ vos εμφανί
στηκε, cos npos το άνοιγμα 
των σχολείων και τη λει
τουργία του click away, ο καθη- 

γητήε Περιβαλλοντικήε Μηχανι- 
κήε του ΑΠΘ, Δημοσθένηε Σαρη- 
γιάννηε, μιλώνταε στο OPEN, ο 
onoios μάλιστα τόνισε ότι σύμ
φωνα με τα προγνωστικά του μο
ντέλα, τα οποία έχουν επαληθευ
τεί πλήρωε μέχρι σήμερα, τέλη 
Φεβρουάριου θα έχουμε 2.000 
κρούσματα την ημέρα, γεγονόε 
που θα οδηγήσει και στο μπλο- 
κάρισμα του ΕΣΥ.

Ο καθηγητήε υπογράμμισε 
ότι το ερώτημα πλέον είναι η λει
τουργία του λιανεμπορίου, τονί- 
ζονταε ότι τα σενάρια για αυτό εί
ναι δύο: από τη μία η μέθοδοε του 
click away και άρα η μέθοδοε «α
κορντεόν» για να μην πιεστεί το 
ΕΣΥ και από την άλλη να κάνουμε 
υπομονή, ώστε να επαναλειτουρ- 
γήσει το εμπόριο όταν οι συνθή- 
κε$ θα είναι κατάλληλεε. Τέλθ5, 
ανέφερε πωε εκείνοε θεωρεί κα

λύτερο να ανοίξουν τα σχολεία 
cms 25 Ιανουάριου.

Πόντοι, το υπουργείο Παιδεί- 
as προχωρά στο σχέδιο ανοίγμα- 
τοε των νηπιαγωγείων και των δη
μοτικών eras 11 Ιανουάριου. Η υ- 
φυπουργόε Ζέτα Μακρή τόνισε ότι 
η προσέλευση των μαθητών θα γί
νεται κλιμακωτά και όχι όλοι μαζί. 
Το ποια τάξη θα πηγαίνει νωρίτερα 
και ποια αργότερα θα αηοφασίζε- 
ται από το κάθε σχολείο και τη σχο
λική επιτροπή. Το μέτρο αυτό θα ι
σχύει στα σχολεία που έχουν πολ-

λούε μαθητέε. Κάθε τάξη επίση5 
θα βγαίνει διαφορετικέε ώρε5 για 
διάλειμμα, ώστε να μην υπάρχει 
συνωστισμ05.

Η υφυπουργόε Παιδείαε ανα
φέρθηκε και στην απόφαση του 
Δήμου Σητείαε για κλειστά σχο
λεία όλων των βαθμιδών μέχρι τΐ5 
18 Ιανουάριου.

Τόνισε ξεκάθαρα πωε την α
πόφαση για άνοιγμα και κλείσι
μο σχολείων για όλεε us περιοχέε 
την παίρνει το υπ. Παιδεία5 μαζί με 
τουε ειδικούε και κανέναε δήμοε.

• 721 είναι τα νέα κρούσματα 
το τελευταίο 24ωρο. όπωε ανακοί
νωσε ο ΕΟΔΥ. Καταγράφηκαν ακό
μη 49 θάνατοι, ανεβάζονταε τουε 
νεκρούε στουε 5.195 από την αρχή 
τηε πανδημίαε, ενώ 386 άτομα νο
σηλεύονται διασωληνωμένα από 
επιπλοκέετου κορονοίού.

Κατά την επίσημη ενημέρωση 
για τον κορονοϊό, ο Νίκοε Χαρ- 
δαλιάε ανακοίνωσε ότι από τη 
Δευτέρα 11/01/2021 έωεκαιτη 
Δευτέρα 18/01/2021 ανοίγουν 
νηπιαγωγεία, δημοτικά και παι
δικοί και βρεφονηπιακοί σταθ
μοί, με όλα τα μέτρα προστασίαε 
που έχουν ήδη ανακοινωθεί από 
το υπουργείο Παιδείαε, ενώ συ
νεχίζεται η αναστολή λειτουργί- 
as λιανεμπορίου, κομμωτηρίων, 
καταστημάτων περιποίηση5 νυ- 
χιών, βιβλιοπωλείων.

Παρατείνονται, επίσηε, για το ί
διο χρονικό διάστημα τα μέτρα για 
τΐ5 εκκλησίεε. καθώε οι λειτουργί- 
εε θα γίνονται χωρίε την παρουσία 
πιστών.
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1  Αγώνας δρόμου για τα εμβόλια
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 1,60-61 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1220.62
cm²

Κυκλοφορία: 24590

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

CORONA VIRUS

COVID-19
vaccineICOVID

vaccin oviD-19
accine
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1  Αγώνας δρόμου για τα εμβόλια
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 1,60-61 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

ΤΑ ΕΜΒΟΛΙΑ ΚΑΙ ΟΙ ΔΟΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ
Pfizer/ AstraZeneca/ Johnson

ΕΜΒΟΛΙΟ BioNTech Moderna Oxford Curevac & Johnson

ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ

mRNA

Φ
mRNA

Φ
Μη αντιγραφό- 
μενos linos 
φορέαε

ΣΥΝΘΗΚΕΣ
ΑΠΟΘΗΚΕΥΣΗΣ

ΔΟΣΕΙΣ ΑΝΑ 
ΑΣΘΕΝΗ

*7fl°c ■ 80°C
*4*3φί 3φ^

\\2

*20°c

\\2

2°c ■ 8°c
φt

\\2

mRNA

Φ
2°C ■ 8°C

3φ«

\\2

Μη ηντιγραφό- 
μενοε iikos 
φορέαε

2°c - 8°c

ΗΜΕΡΟΜΗΝΙΑ 
ΕΓΚΡΙΣΗΣ 

ΑΠΟ TON EMA

Εκτιμάιαι 
τον ερχόμενο 
Φεβρουάριο

Εκτιμάιαι 
τον ερχόμενο 
Απρίλιο ή Μόιο

Εκτιμαται 
τον ερχόμενο 

Απρίλιο

ΠΟΣΟΤΗΤΕΣ 
ΠΟΥ ΑΝΑΛΟΓΟΥΝ 

ΣΤΗ ΧΩΡΑ ΜΑΣ 
(σε εκατ. δόσειε)

Αγώνας δρόμου 
για τα εμβόλια
Αισιοδοξία για την επέκταση της συμφωνίας με την Pfizer/BioNTech, 
προβληματισμός για την καθυστέρηση στις παραδόσεις 
■ Διαβεβαιώσεις Μητσοτάκη για περισσότερους εμβολιασμούς

«ΤI ρικλοποδιές» στην επάρκεια των εμβολίων για 
τους πολίτες της Γηραιάς Ηπείρου φαίνεται 
να βάζει η ίδια η ΕΕ και οι αρμόδιοι μηχανι

σμοί της, με αποτέλεσμα να εντείνεται η αγωνία για την 
έγκαιρη παράδοσή τους (και) στη χώρα μας ώστε να 
τηρηθεί το εμβολιαστικό χρονοδιάγραμμα. Μοιραία, οι 
εμβολιασμοί συνεχίζονται με αργούς ρυθμούς, που έρχο
νται σε αντίθεση με την επιτακτική ανάγκη των πολιτών 
ανά τον κόσμο για ταχεία επιστροφή στην κανονικότη
τα. Υπό τις συνθήκες αυτές, ανακούφιση προκάλεσε 
η χθεσινή ανακοίνωση της Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν 
για επέκταση του συμβολαίου με τις εταιρείες Pfizer/

BioNTech για 
300 εκατ. δό
σεις επιπλέον 
- εκ των οποί
ων οι 75 εκατ. 
θα είναι διαθέ
σιμες το δεύτε
ρο τρίμηνο του 
έτους.

Πάντως, και με «πυξίδα» τους διαθέσιμους πόρους, 
στη χώρα μας εκτυλίσσεται το σχέδιο «Ελευθερία» με 
ταχείς ρυθμούς. Οπως ανακοίνωσε ο Κυριάκος Μη- 
τσοτάκης, από την ερχόμενη εβδομάδα «η καθημερινή 
δυνατότητα εμβολιασμού θα αυξηθεί από τις 5.000 
ημερησίως περίπου στις 8.000, ενδεχομένως και λίγο 
παραπάνω» με τον Πρωθυπουργό να προσθέτει ότι «ο 
εμβολιασμός στη χώρα μας προχωράει με ικανοποιηπκό 
ρυθμό, με μεθοδικότητα, με ασφάλεια, με διαφάνεια 
και το κυριότερο χωρίς λάθη έως σήμερα».

Σε κάθε περίπτωση η αβεβαιότητα σχετικά με την 
παράδοση των εμβολίων δεν αφορά μόνο την Ελλάδα

ΤΗΣ ΜΑΡΘΑΣ 
ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

αλλά το σύνολο της Γηραιός Ηπείρου, με τους ειδικούς 
να δείχνουν ως αδύναμο κρίκο της εφοδιαστικής αλυ
σίδας (και) τις αστοχίες στις συμφωνίες της ΕΕ με τις 
εταιρείες παραγωγής.

Οπως διαπιστώνει στα «ΝΕΑ» ο καθηγητής Πολι
τικής της Υγείας στη London School of Economics 
και στην Ιατρική Σχολή του Imperial College London 
Ηλίας Μόσιαλος, «είμαστε εγκλωβισμένοι στο ευρω
παϊκό σύστημα», εκτιμώντας ότι δεν υπάρχει πλέον 
το περιθώριο για διμερείς συμφωνίες, δεδομένου ότι 
οι προπαραγγελίες ανά τον κόσμο έχουν οδηγήσει σε 
απουσία πλεονάσματος εμβολίων.

Σε πρόσφατη ανάλυσή του ο καθηγητής ξεφυλλίζει 
τις κρίσιμες ημερομηνίες του 2020 που θα καθορίσουν 
τα... κενά του 2021. «Τον περασμένο Ιούλιο, οι κλινικές 
δοκιμές του εμβολίου των Pfizer/BioNTech πλησία
ζαν την πρόοδο των εμβολίων των AstraZeneca και 
Moderna. Οταν η Moderna καθυστέρησε την κλινική 
δοκιμή για μερικές εβδομάδες τον Ιούλιο, η Pfizer πέ
ρασε μπροστά. Αν και η Pfizer δεν χρηματοδοτήθηκε 
από την επιχείρηση WarpSpeed, οι ΗΠΑ είχαν ήδη 
κάνει συμφωνία αγοράς για το υποψήφιο εμβόλιο 
από τις 22 Ιουλίου».

ΑΠΟΤΕΛΕΣΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ. Δύο και πλέον μήνες μετά 
(συγκεκριμένα στις 6 Οκτωβρίου) ο Ευρωπαϊκός Ορ
γανισμός Φαρμάκων (ΕΜΑ) ξεκίνησε την κυλιόμενη 
ανασκόπηση των δεδομένων αποτελεσματικότητας 
και ασφάλειας των κλινικών δοκιμών, υπενθυμίζει ο 
Ηλίας Μόσιαλος. Στις 9 Νοεμβρίου οι Pfizer/BioNTech 
ανακοίνωσαν τα συμπεράσματα περί αποτελεσματικό
τητας του εμβολίου άνω τού 90%, επτά ημέρες μετά τη 
δεύτερη δόση. Λίγα 24ωρα μετά, οι διαπραγματεύσεις
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1  Αγώνας δρόμου για τα εμβόλια
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 1,60-61 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

της ΕΕ παίρνουν μια τροπή που προκαλεί εκ των υστέ
ρων εύλογα ερωτήματα. Ειδικότερα, στις 11 Νοεμβρί
ου επισφραγίστηκε η συμφωνία για προμήθεια 200 
εκατομμύριων δόσεων από τις Pfizer/BioNTech στις 
χώρες της Γηραιός Ηπείρου. Οπως όμως σημειώνει 
ο καθηγητής, «η ΕΕ αρνήθηκε την προσφορά να πα- 
ραγγείλει 500 εκατομμύρια δόσεις. Στις 17 Νοεμβρίου, 
ωστόσο, η ΕΕ έκανε επίσης συμφωνία για παραγγελία 
225 εκατομμυρίων δόσεων (με δυνατότητα αγοράς 
άλλων 180 εκατομμυρίων δόσεων στο μέλλον) του 
εμβολίου της γερμανικής CureVac, που δεν είχε ακόμη 
ξεκινήσει τη δοκιμή Φάσης 3».

Μοιραία ο καθηγητής Ηλίας Μόσιαλος επιστρέ
φει στην πρόταση που είχε διατυπώσει ήδη από τον 
περασμένο Απρίλιο για κοινή ευρωπαϊκή αγορά της 
πατέντας του εμβολίου, διάρκειας μόλις ενός έτους, 
που θα έδινε δυναμική ώθηση στην παραγωγική δι
αδικασία και συνεπώς σημαντική ανάσα εν μέσω της 
εξελισσόμενης πανδημίας.

Αλλωστε, η επιστημονική κοινότητα είχε εγκαίρως 
προειδοποιήσει ότι το εγχείρημα του εμβολιασμού 
του παγκόσμιου πληθυσμού θα εξαντλούσε τα όρια 
της παραγωγικής δυνατότητας.

ΔΟΣΕΙΣ. Η Ελλάδα πάντως έχει εξασφαλίσει - μέσω της 
ΕΕ - 25 εκατομμύρια δόσεις, υπερκαλύπτοντας έτσι τις 
εγχώριες ανάγκες. Το φλέγον ζήτημα, συνεπώς, είναι 
πότε θα περάσουν τα σύνορα της χώρας τα απαραίτητα 
εμβόλια. Το γεγονός, δε, ότι μόλις πριν από μερικά 
24ωρα έλαβε έγκριση από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό 
Φαρμάκων (ΕΜΑ) το δεύτερο εμβόλιο έναντι της λοί
μωξης Covid-19 αποτελεί έναν ακόμη επιπλέον λόγο 
για τις καθυστερήσεις και τα κενά.

Πιο αναλυτικά και σύμφωνα με τα έως τώρα δεδο
μένα, έως τα τέλη Μαρτίου η Ελλάδα αναμένεται να 
έχει λάβει συνολικά περισσότερες από 1,5 εκατομμύριο 
δόσεις (των δύο εγκεκριμένων εμβολίων), αριθμός που 
αναλογεί σε περισσότερους από 700.000 εμβολιασμούς.

Μέρος της λύσης στη δυσεπίλυτη εξίσωση είναι η 
αδειοδότηση του εμβολίου της Οξφόρδης (με βιομηχα
νικό εταίρο την AstraZeneca), καθώς, όπως υπογράμ
μισε πρόσφατα η πρόεδρος της Εθνικής Επιτροπής 
Εμβολιασμών Μαρία Θεοδωρίδου, το εν λόγω εμβόλιο 
«μπορεί να παραχθεί σε τεράστιες ποσότητες ούτως 
ώστε να καλύψει ευρέως πληθυσμούς εμβολιαστικά».

Προς το παρόν, όμως, δεν έχει ανακοινωθεί πιθανή 
ημερομηνία σχετικής γνωμοδότησης από τον ΕΜΑ. 
Επιπρόσθετα, προσδοκίες προκαλεί η είδηση ότι στην 
τελική ευθεία μπαίνει το εμβόλιο της Johnson & Johnson, 
το μοναδικό που χρειάζεται μόνο μία δόση.

Σε κάθε περίπτωση, η ηγεσία του υπουργείου Υγείας 
σπεύδει να εμβολιάσει όσο περισσότερους πολίτες 
είναι εφικτό, με απαραίτητη προϋπόθεση εντούτοις 
να έχει εξασφαλισμένη τη δεύτερη δόση.

ΙΣΠΑΝΙΑ

Αρχείο εμβολιασθένιων 
κατά ins Covid-19

ΤΗΣΚΙΤΤΥΣ
ΞΕΝΑΚΗ

Μ
ία μεγάλη συζήτηση έχει ξεκινήσει σε ολό
κληρη την Ευρώπη σχετικά με τα πιστοποι
ητικά εμβολιασμού κατά της Covid-19 και τις 
ελευθερίες που πρέπει, ή δενπρέπει, να εξασφαλίζουν 

στους κατόχους τους. Στην Ισπανία, η επικεφαλής του 
Ισπανικού Οργανισμού Φαρμάκων και Προϊόντων 
Υγείας (AEMPS), Μαρία Χεσούς Λάμας, επιβεβαίωσε 
πρόσφατα την απόφαση της κυβέρνησης για χορήγηση 
ψηφιακών βεβαιώσεων εμβολιασμού, που θα αναφέ

ρουν ρητά το εί
δος του εμβολίου 
που χρησιμοποι
ήθηκε καθώς και 
τις ημερομηνίες 
του εμβολιασμού, 
με στόχο όμως 
απλώς «να μπορεί 
να ταξιδέψει κά

ποιος στις χώρες εκείνες που απαιτούν πιστοποιητικό 
εμβολιασμού». Οπως είπε η Λάμας στην εφημερίδα «Ε1 
Pais», το πιστοποιητικό αυτό «δεν μπορεί να απαιτηθεί 
για την εργασία, ή για οποιονδήποτε άλλο λόγο μπορεί 
να οδηγήσει σε διακρίσεις».

Η Ισπανία σκοπεύει να δημιουργήσει ένα αρχείο 
εμβολιασθέντων κατά της Covid-19, αντίστοιχο με 
εκείνο που ήδη υφίσταται για τα εμβόλια κατά των 
παιδικών ασθενειών. Οι πληροφορίες που θα περιέχει 
ωστόσο θα είναι ανωνυμοποιημένες και στόχος να 
μελετηθεί η αποτελεσματικότατα και να εντοπιστούν οι 
αστοχίες των εμβολίων. Οπως σημείωσε η επικεφαλής 
του Ισπανικού Οργανισμού Φαρμάκων, δεν θα υπάρξει 
ξεχωριστό αρχείο για τους μη εμβολιασμένους: οι λό
γοι όμως για τους οποίους πολίτες που προσέρχονται 
στο ραντεβού τους για εμβολιασμό επιλέγουν να μην 
εμβολιαστούν θα καταγράφονται στο άλλο αρχείο, και 
πάλι με ανώνυμο τρόπο, ώστε να αποσαφηνιστεί το τι 
εμποδίζει τον αποτελεσματικό εμβολιασμό.

Παρότι έχει ταχθεί κατά των επονομαζόμενων «δια
βατηρίων ανοσίας», ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας 
έχει ξεκινήσει από τον Οκτώβριο σε συνεργασία με την 
Εσθονία, ίσως την πλέον προηγμένη ψηφιακά κοινωνία 
στον κόσμο, ένα πιλοτικό πρόγραμμα για ένα ψηφιακό 
πιστοποιητικό εμβολιασμού - με τη βιομηχανία των 
αερομεταφορών να αφήνει πρώτη ανοιχτό, εδώ και 
πολλούς μήνες, το ενδεχόμενο να καταστεί αυτό ανα
γκαίο για το οποιοδήποτε διεθνές αεροπορικό ταξίδι.
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1  Avισορροπίες στα προγράμματα εμβολιασμού
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 61 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

367.41 cm² Κυκλοφορία: 24590

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟΥ ΠΑΝΝΗ ΚΥΡΙΟΠΟΥΛΟΥ

AvioopponiES στα 
προγράμματα εμβολιασμού

Η
 εισαγωγή του εμβολιασμού για την προστασία της 

υγείας και της ζωής στις ανθρώπινες κοινότητες 
αποτελεί μια «χρυσή σελίδα» στην παγκόσμια 
ιστορία, χάρις στην οποία η ανθρώπινη ζωή 
είναι στην εποχή μας, μεγαλύτερη και καλύ
τερη. Προφανώς και πέραν πόσης αμφιβολίας 
συνιστά ένα από τα μείζονα επιτεύγματα της 

παγκόσμιας κοινότητας τους τελευταίους αιώνες. Υπό το πρίσμα αυτό, 
η παρασκευή και διάθεση του αντι-Covid εμβολίου επιβεβαιώνει με 
τον καλύτερο τρόπο την προηγούμενη αναφορά.

Η διαδικασία παρασκευής των εμβολίων αντι-Covid έχει προκαλέσει 
τη δέσμευση μεγάλου όγκου κεφαλαίων, δισεκατομμυρίων δολαρί
ων και την κινητοποίηση επίσης μεγάλου αριθμού, εκατοντάδων 
χιλιάδων ερευνητών και επιστημόνων, σε ολόκληρο τον πλανήτη. 
Πρόκειται για μια εξέλιξη χωρίς προηγούμενο στην υγειονομική 
ιστορία, δεδομένου ότι το εγχείρημα αυτό διεκπεραιώθηκε σε διά
στημα μικρότερο του έτους σε πέντε τουλάχιστον διακριτά σημεία του 
πλανήτη. Πρόκειται για μια προσπάθεια «επικών» διαστάσεων, που 
όμως υποκρύπτει αντιτιθέμενα οικονομικά και πολιτικά συμφέροντα 
κρατών και επιχειρήσεων που συνδέονται και με μια σύγκρουση 
ισχύος και κύρους σε παγκόσμιο επίπεδο.

Η παρατηρούμενη ανισορροπία ανάμεσα στην προσφορά και τη 
ζήτηση εμβολίων συνιστά ένα διεθνές φαινόμενο που σχετίζεται 
με τις ειδικές δυσχερείς συνθήκες της τεχνολογίας παραγωγής και 
διανομής αλλά και την υπερβάλλουσα ζήτηση που εκδηλώνεται 
σταδιακά σε ολόκληρο τον πλανήτη.

Παρά το γεγονός αυτό, η ανισορροπία κινητοποιεί πολιτικές 
αντιπαραθέσεις σε πολλές χώρες και δυσπιστία που υπονομεύει την 
ευκταία διεθνή συνεργασία. Ομως η πλεονάζουσα ζήτηση μπορεί 
να αντιμετωπισθεί αφενός με τη διεύρυνση της προσφοράς πράγμα 
εξαιρετικά δυσχερές εξαιτίας του εμβολιαστικού εθνικισμού που 
παγιδεύεται στις συμπληγάδες πέτρες των ρυθμιστικών διαδικασιών 
του αμερικανικού FDAjou ευρωπαϊκού ΕΜΑ και του βρετανικού 
MHRA, ενώ αφετέρου προσκρούει στον σιωπηλό εμβολιαστικό πό
λεμο Ανατολής και Δύσης, παρά το γεγονός ότι μετά τον Ορμπαν και 
η καγκελάριος Μέρκελ προσήλθε στην ιδέα μιας ρωσογερμανικής 
συνεργασίας στο πεδίο αυτό.

Ωστόσο είναι γνωστό ότι τα προγράμματα εμβολιασμού παράγουν 
θετικές εξωτερικότητες και προσφέρουν το δημόσιο αγαθό της ανο
σίας της κοινότητας που μπορεί να υποστηριχθεί με την αποδοχή των 
εμβολίων ως οιονεί παγκόσμιων δημοσίων αγαθών, ένα ζήτημα που 
έχει τεθεί από τον Τζόζεφ Στίγκλιτς και για τα φάρμακα από μακρού.

Στην παρούσα συγκυρία το πρόβλημα της ανισορροπίας ανάμεσα 
στην προσφορά και τη ζήτηση είναι κυρίως ένα ζήτημα χρόνου μέχρι 
την πλήρη κινητοποίηση της πλευράς της προσφοράς από πολλές 
πλευρές παρά ένα ζήτημα πόρων.

Υπό το πρίσμα αυτό, η προτεραιοποίηση και η ιεράρχηση των 
επιλογών στις ομάδες του πληθυσμού μπορεί να αποτελέσει μια 
προσέγγιση αριστοποίησης με τη μεγιστοποίηση του οφέλους σε 
όρους υγείας και ζωής, ώστε να αμβλυνθούν οι παρενέργειες από 
τις βλαβερές συνέπειες του εμβολιαστικού εθνικισμού και του σιω
πηλού πολέμου των εμβολίων, που πλην των άλλων πλήττει κυρίως 
το κριτήριο της ισότητας και των ίσων ευκαιριών στην πρόσβαση.

Σε αντίθεση με το παράδειγμα του Ισραήλ στην αντιμετώπιση της 
πανδημίας και την εφαρμογή του εμβολιαστικού προγράμματος, η 
ΕΕ επέδειξε στην αρχική φάση έλλειψη αλληλεγγύης σχετικά με τη 
διάθεση υγειονομικού υλικού και απουσία τεκμηριωμένης στρατη
γικής και γραφειοκρατική δυσκαμψία στην υπόθεση των εμβολίων.

Η
 παράταση αυτής της εκκρεμότητας προφανώς ωθεί στην 
κινητοποίηση πρωτοβουλιών σε διμερές επίπεδο, στον 
βαθμό που οι ρυθμιστικοί ευρωπαϊκοί μηχανισμοί εξακο

λουθούν να δρουν περιοριστικά στην πλευρά της προσφοράς και 
να προκαλούν αναταράξεις στην πλευρά της ζήτησης με σοβαρές 
πολιτικές επιπτώσεις σε εθνικό και διεθνές επίπεδο.

Ο Γidvvns KupionouAos είναι ομότιμοε καθηγητήε Οικονομικών ms Υγείαε (ΕΣΔΥ), 
ηρόεδροε Ινστιτούτου Οικονομικών ms Υγείαε
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1  Επικίνδυνο ΕΥΡΩ-ΡΗΓΜΑ για τα εμβόλια
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1-2,4-5 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2620.46
cm²

Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

θ
Ο EM ΒΟΛΙ ΑΣΤΙΚΟΣ ΕΘΝΙΚΙΣΜΟΣ
ΘΑ ΕΧΕΙ ΑΡΝΗΤΙΚΕΣ ΣΥΝΕΠΕΙΕΣ ΣΤΗ ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Επικίνδυνο
ΕΥΡΩ-ΡΗΓΜΑ
για τα εμβόλια
Πήγε «περίπατο» η ευρωπαϊκή 
αλληλεγγύη και η κοινή εμβολιαστική 
στρατηγική
Η ΓΕΡΜΑΝΙΑ προχώρησε σε συμφωνία με 
την BioNTech αγνοώντας την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή
Η ΓΑΛΛΙΑ αγοράζει δόσεις που δεν 
θέλουν άλλες χώρες, ενώ η ΚΥΠΡΟΣ 
απευθύνθηκε στο Ισραήλ

ΑΛ. ΤΣΙΠΡΑΣ: Σύγκληση 
συμβουλίου πολιτικών 
αρχηγών. Να εξασφαλίσει 
η Ε.Ε.τις πατέντες των 
εμβολίων, διαφορετικά, 
η Ελλάδα να προχωρήσει 
σε διμερείς συμφωνίες με 
εταιρείες και χώρες που 
παράγουν εμβόλιο

ΦΟΝ ΝΤΕΡ ΛΑΪΕΝ: Νομικά 
δεσμευτική η συμφωνία των ·
27 «Κανένα κράτος-μέλος δεν 
επιτρέπεται να διαπραγματεύεται 
ή να έχει συμβόλαιο παράλληλα» 
ΝΕΑ ΕΚΤΑΚΤΗ τηλεδιάσκεψη 
κορυφής για την αντιμετώπιση της 
πανδημίας στις 2ΐ Ιανουάριου
ΣΕΛ.2,4-5
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Από το «θαύμα» στον 
διαγκωνισμό για τις δόσεις
Η Ευρωπαϊκή Ενωση από την
πρώτη στιγμή συντάχθηκε, του
λάχιστον ρητορικά, με την έκ
κληση του Παγκόσμιου Οργανι
σμού Υγείας να μην εκτραχυνθεί 
ο αγώνας για την αντιμετώπιση 
της πανδημίας σε «εμβολιαστικό 
εθνικισμό» και σε ανταγωνισμό 
ανάμεσα στις χώρες για προνο
μιακή πρόσβαση σε φάρμακα και 
θεραπείες.

Μάλιστα, η Ευρωπαϊκή Επι
τροπή όχι μόνο προχώρησε από 
το καλοκαίρι σε συμφωνίες προ
αγοράς πιθανών εμβολίων -συ
νολικά για 2,2 δισ. δόσεις μέχρι 
στιγμής- για λογαριασμό των 27 
κρατών, αλλά δεσμεύτηκε μέρος 
των παραγγελιών της να τις διο
χετεύσει στις φτωχότερες χώρες 
του πλανήτη.

Πολύ καλό για να είναι αληθι
νό; Δυστυχώς, αυτό αποδεικνύ- 
εται από τις εξελίξεις. Η εξωρα- 
ϊσμένη εικόνα που προβλήθηκε 
τον Δεκέμβριο για τα εκατομμύ
ρια δόσεων του πρώτου εμβολί
ου που θα έφταναν γρήγορα στις

χώρες έχει θρυμματιστεί.
Τα επικοινωνιακά σόου των 

πρώτων εμβολιασμών έδωσαν 
τη θέση τους σε διαμαρτυρίες για 
καθυστερήσεις, ενώ οι εταιρείες 
παραγωγής δηλώνουν τώρα αδυ
ναμία έγκαιρης παράδοσης των 
συμφωνημένων δόσεων.

Το χειρότερο είναι ότι ορισμέ
νες χώρες της Ε.Ε, με πρώτη τη 
Γερμανία, έχουν ήδη προχωρή
σει σε ξεχωριστές συμφωνίες για 
πρόσθετες δόσεις εμβολίων, τρο
φοδοτώντας έναν εμβολιαστικό 
ανταγωνισμό εντός της Ενωσης, 
με απρόβλεπτες -προφανώς αρ
νητικές- συνέπειες στη δημόσια 
υγεία των Ευρωπαίων.

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στηλι
τεύει ρητορικά αυτές τις πρακτι
κές, αλλά με πολλούς τρόπους τις 
έχει υποθάλψει. Για παράδειγμα, 
ουδέποτε εξήγησε πειστικά και 
επιστημονικά γιατί απέκλεισε το 
ρωσικό ή τα κινεζικά εμβόλια από 
τις επιλογές της. Ανέχτηκε, επίσης, 
κυβερνήσεις, όπως η ελληνική, να 
προκαλούν σύγχυση κομπάζοντας

Ανζούσαν 
ακομοοΟυγκο 
καιοΦινιέθ, 
θα έσπαγαν 
ποΜήπθάκα 
παρέαμετον 
Εβο βήεπονιαs 
ιο κακό xarli am

για «συμφωνία» με την Pfizer για 
4,7 εκατ. δόσεις.

Ακόμη και τώρα, ενώ εκτυλίσ
σεται ένα εμβολιαστικό χάος από 
τις ανεπαρκείς παραδόσεις ή τους 
κακούς σχεδιασμούς σε ορισμένες 
χώρες, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
αρνείται να αποκαλύψει το περιε
χόμενο των συμφωνιών με τις πο

λυεθνικές φαρμακοβιομηχανίες, 
επικαλούμενη «ρήτρες εμπιστευτι
κότητας». Λες κι η προστασία της 
υγείας 500 εκατ. πολιτών είναι 
εμπορική συναλλαγή.

Ετσι, αυτό που παρουσιάστηκε 
αρχικά ως ευρωπαϊκό «θαύμα» 
κινδυνεύει να εξελιχθεί σε χαοτι
κό διαγκωνισμό των χωρών για

κατά προτεραιότητα εξασφάλιση 
δόσεων. Είναι ό,τι χειρότερο μπο
ρεί να συμβεί στην κορύφωση 
της πανδημίας. Το αντίδοτο είναι 
προφανώς η επιστροφή στην αλ
ληλεγγύη, η διαφάνεια, η αγορά 
πατεντών από την Ε.Ε. και η διά
χυση της παραγωγής εμβολίων σε 
όλες τις χώρες.
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Χωρίς πυξίδα και με ιη λογική ιού «βλέποντας 
και κάνοντας», η κυβέρνηση παρακάμπτει 
τους επιστήμονες και διαχειρίζεται την πανδημία 
με παλινωδίες, κορύφωση των οποίων αποτέλεσαν 
οι αντιφάσεις στο άνοιγμα των σχολείων 
και στο κλείσιμο των εκκλησιών

τους από την κυβέρνηση έγιναν ξανά 
ορατά πολύ πρόσφατα με το θέμα του 
ανοίγματος των σχολείων. Την προη
γούμενη Κυριακή η κυβέρνηση ανα
κοίνωσε -διά του τότε κυβερνητικού εκ
προσώπου Στέλιου Πέτσα- το άνοιγμα 
όλων των βαθμιδών της εκπαίδευσης 
την ερχόμενη Δευτέρα 11 Ιανουάριου, 
«αδειάζοντας» την επιτροπή η οποία θα 
συνεδρίαζε την επόμενη μέρα γι’ αυτό 
το θέμα. Επειτα ήρθε η σειρά των ειδι
κών να «αδειάσουν» την κυβέρνηση, 
εκφράζοντας τη δυσφορία τους και ει- 
σηγούμενοι να ανοίξουν μόνο Δημοτικά 
και Νηπιαγωγεία, με την κυβέρνηση να 
υποχρεώνεται να το αποδεχτεί.

Αλλά μετά η ίδια η κυβέρνηση έθε
σε υπό αίρεση την απόφασή της αυτή, 
αφήνοντας ανοιχτό το ενδεχόμενο να 
μην ανοίξουν τα σχολεία τη Δευτέρα και 
λέγοντας ότι θα περιμένει νέα εισήγηση 
της επιτροπής (την οποία είχε παρακάμ- 
ψει στην πρώτη φάση και μετά όμως η 
επιτροπή είχε πλέον ήδη γνωμοδοτή-' 
σει), αιφνιδιάζοντας έτσι πολίτες και επι
στήμονες. Μετά την έντονη σύγχυση 
και το αλαλούμ που προκλήθηκε από 
την πολυφωνία διαφορετικών κυβερνη
τικών στελεχών, μάθαμε ότι τελικά θα 
ισχύσει το άνοιγμα σχολείων και νηπι
αγωγείων τη Δευτέρα.

Οσον αφορά το θέμα της Εκκλησίας, 
η κυβέρνηση, στο πλαίσιο αυστηροποί- 
ησης του λοκντάουν μετά την Πρωτοχρο
νιά, ανακοίνωσε ότι οι εκκλησίες θα είναι 
κλειστές στους πιστούς και δεν θα ανοί
ξουν για λειτουργίες τα Φώτα, αντίθετα 
με ό,τι είχε συμβεί τα Χριστούγεννα και 
την Πρωτοχρονιά. Μετά τις αντιδράσεις 
από τους ιεράρχες η κυβέρνηση παρα
χώρησε αρχικά την προσέλευση πιστών 
για ατομική λατρεία, όπως ίσχυσε στις 
γιορτές πριν την αυστηροποίηση του λο
κντάουν. Και μετά τα έδωσε όλα.

Μπορεί στο τετ α τετ με τον Αρχιεπί
σκοπο, στο ενδιάμεσο της ορκωμοσίας 
των νέων μελών του υπουργικού σχή
ματος, ο Κυρ. Μητσοτάκης να εμφανί
στηκε, σύμφωνα με το μέγαρο Μαξίμου, 
να καλεί την Εκκλησία «να αναλάβει τις 
δικές της ευθύνες», όμως στην πραγμα
τικότητα προχωρούσε σε μια σιωπηρή 
αποδοχή των όρων του κ. Ιερώνυμου για 
ανοιχτές εκκλησίες. Ετσι στο ερώτημα 
αν, στην περίπτωση της Εκκλησίας, τα 
μέτρα που ισχύουν για την πανδημία τα 
καθόρισε η επιτροπή, όπως θα έπρεπε, 
αν τα καθόρισε ο πρωθυπουργός, όπως 
προσπάθησε, ή αν τα καθόρισε ο Αρχι
επίσκοπος, αποδείχτηκε ότι τελικά συ
νέβη το τρίτο.

Διφορούμενα μηνύματα 
στο μάξιμουμ εκπέμπει 
το μέγαρο Μαξίμου

►Του ΓΙΑΝΝΗ ΜΠΑΣΚΑΚΗ

ίναι λογικό να αλλάζει γνώμη και πορεία 
η κυβέρνηση όταν αλλάζουν τα δεδομέ
να σε μια τόσο δυναμικά εξελισσόμενη 
κατάσταση. Αυτό που δεν είναι λογικό 
είναι να εκπέμπονται αντικρουόμενα 
μηνύματα και να μην υπάρχει συνοχή 
στην εκπομπή των μηνυμάτων». Τάδε 
έφη ο καθηγητής Ηλίας Μόσιαλος σε 
ανάρτησή του στα Μέσα Κοινωνικής 
Δικτύωσης στις 5 Ιανουάριου. Στην ίδια 
ανάρτηση μάλιστα σημείωνε ότι «η υλο
ποίηση των μέτρων προστασίας της δη
μόσιας υγείας πρέπει να είναι οριζόντια. 
Επομένως η εφαρμογή πρέπει να είναι 
ενιαία από όλους τους οργανισμούς (θρη
σκευτικούς, δημόσιους η ιδιωτικούς)».

Αυτό που βλέπουμε από την κυβέρνη
ση είναι ότι εξακολουθεί να διαχειρίζεται 
την πανδημία με τη λογική του «βλέπο
ντας και κάνοντας» χωρίς πυξίδα. Βλέ
πουμε μπρος-πίσω στις κυβερνητικές 
ανακοινώσεις, αντικρουόμενα μηνύματα 
και έλλειψη συνοχής στην εκπομπή τους. 
Βλέπουμε η επιτροπή εμπειρογνωμόνων 
του υπουργείου Υγείας να εργαλειοποι- 
είται προκειμένου να νομιμοποιηθούν 
κυβερνητικές αποφάσεις και βλέπουμε

την κυβέρνηση πότε να την παρακά
μπτει ανοιχτά και πότε να επιχειρεί να 
κρυφτεί πίσω από εκείνη.

Βλέπουμε, τέλος, και τα μέτρα που 
αποφασίζονται να μην έχουν οριζόντια 
εφαρμογή, αλλά τελικά η κυβέρνηση να 
υποχωρεί διαρκώς μπροστά στην Εκκλη
σία, την οποία, υπό τον φόβο της ρήξης, 
αντιμετωπίζει με ειδική μεταχείριση, με 
ό,τι αυτό συνεπάγεται για τη διασπορά 
του κορονοϊού.

Και μπορεί ο ανασχηματισμός να δι
αφημίστηκε ως «νέο ξεκίνημα» σε μια 
προσπάθεια να διασκεδαστεί η φθορά 
της κυβέρνησης λόγω των χειρισμών της 
στην πανδημία, αλλά στην πραγματικό
τητα δεν υπήρξε τίποτα που να σηματο
δοτεί κάτι τέτοιο, ούτε και να απαντάει 
στο θέμα της διαχείρισης της υγειονο
μικής και οικονομικής κρίσης. Ούτως ή 
άλλως αλλαγές στα κρίσιμα υπουργεία 
που χειρίστηκαν την πανδημία δεν πε
ριμέναμε, αφού αυτό θα αποτελούσε 
παραδοχή αποτυχίας της κυβερνητικής 
πολιτικής. Αλλά τελικά η στόχευση του 
ανασχηματισμού ήταν επί της ουσίας 
μόνο εσωκομματική.

Να μπει, δηλαδή, στην κυβέρνηση 
ένας αριθμός βουλευτών, προκειμένου

να δοθεί ένα μήνυμα ότι αξιοποιούνται 
κοινοβουλευτικά στελέχη με στόχο να 
κατευναστεί η γκρίνια και η δυσφορία 
στην Κοινοβουλευτική Ομάδα της Ν.Δ. 
που εκφράζεται για μια σειρά από ζη
τήματα της επικαιρότητας και η οποία 
έχει τις ρίζες της στο γεγονός ότι πολ
λοί βουλευτές νιώθουν αποκομμένοι 
από τη διακυβέρνηση του «επιτελι
κού κράτους», ενώ «γαλάζια» στελέχη 
έχουν ενοχληθεί από την αξιοποίηση 
στο κυβερνητικό σχήμα μεγάλου αριθ
μού εξωκοινοβουλευτικών και πολλών 
προσώπων που προέρχονται από το 
εκσυγχρονιστικό ΓΤΑΣΟΚ.

Γνωμοδοτήσεις
Από τον ανασχηματισμό βγήκε βέβαια 

ενισχυμένη και η ακροδεξιά πτέρυγα της 
Ν.Δ. με την αναβάθμιση εκπροσώπων 
της και πρώτα απ’ όλα του Μάκη Βορίδη 
που έγινε τώρα υπουργός Εσωτερικών. 
Πίσω από την κίνηση αυτή στελέχη της 
Ν.Δ. βλέπουν και προσπάθεια του πρω
θυπουργού να συσπειρώσει το σκληρό 
και ακροδεξιό ακροατήριο και εν όψει 
ενδεχόμενων εκλογών το φθινόπωρο.

Αλλά τα αντικρουόμενα μηνύματα 
και η έλλειψη συνοχής στην εκπομπή
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Ο εμβολιάζων εαυτόν... σωθήτω
Την κοινή διαχείριση ίων 
εμβολιασμών σε επίπεδο Ε.Ε. 
ναρκοθετεί η απροσχημάτιστη 
πρωτοβουλία της Γερμανίας 
να προμηθευτεί 30 εκατ. 
παραπάνω δόσεις, 
προκαλώντας την κατακραυγή 
των 26 εταίρων, ενώ και 
η Κύπρος παραβιάζει 
τα συμφωνηθέντα 
διαπραγματευόμενη με το 
Ισραήλ επιπλέον ποσότητες

ς έμμεση ομολογία αποτυχίας και τρα
γικά λανθασμένων εκτιμήσεων για 
την προμήθεια εμβολίων κατά της 
λοίμωξης Covid-19 στην Ε.Ε. μπορεί 
να εκληφθεί η χθεσινή αναγγελία της 
προέδρου της Ευρωπαϊκής Επιτροπής 
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν περί εξασφά
λισης έως και 300 εκατομμυρίων επι
πλέον δόσεων από τις Pfizer/BioNTech 
(συνολικά έως και 600 εκατομμύρια), 
καθώς το ευρωπαϊκό μπλοκ «καίγεται» 
να επιταχύνει τους εμβολιασμούς στον 
απόηχο της απογοητευτικής έναρξης 
του μαραθώνιου εγχειρήματος πριν 
από δύο βδομάδες.

Ακόμα πιο εξοργιστική είναι όμως η 
-απροκάλυπτη για άλλη μία φορά- τή
ρηση δύο μέτρων και δύο σταθμών εκ 
μέρους της Κομισιόν, που από τη μια 
απαγορεύει ρητά στα κράτη-μέλη να 
διαπραγματεύονται κατά μόνας παρά
πλευρες συμφωνίες παραγγελίας εμβο
λίων κι από την άλλη κάνει σκανδαλω- 
δώς... γαργάρα το μονομερές ντιλ που

έκλεισε στα μουλωχτά τον Σεπτέμβριο 
με τη γερμανική BioNTech η Γερμανία 
και μάλιστα όσο ήταν ακόμα προεδρεύ- 
ουσα της Ε.Ε. το προηγούμενο εξάμηνο!

Η αποκάλυψη έγινε τις τελευταίες 
μέρες υπό το βάρος της εγχώριας κατα
κραυγής για τους χειρισμούς της ομο
σπονδιακής κυβέρνησης στο Βερολίνο 
και ιδιαίτερα του υπουργού Υγείας Γενς 
Σπαν, που καταγγέλλεται ως βασικός 
υπεύθυνος για τις ελλείψεις δόσεων και 
τους αδικαιολόγητα αργούς ρυθμούς 
ανοσοποίησης ηλικιωμένων και υγει
ονομικών.

Καταιγισμός επικρίσεων
Προκειμένου λοιπόν να αντικρούσει 

τον καταιγισμό επικρίσεων πως η χώρα 
έμεινε απαράδεκτα πίσω στην έγκαιρη 
απόκτηση επαρκών ποσοτήτων ενός 
γερμανικού εν μέρει εμβολίου, ο Σπαν 
επικαλέστηκε προσχηματικά την... κα
ραμέλα της ευρωπαϊκής «αλληλεγγύης» 
και την, αποτελεσματικότερη υποτίθε

ται, κοινή διαχείριση των παραγγελιών 
σε επίπεδο Ε.Ε. Ρεπορτάζ ωστόσο του 
Politico αποδίδει το -κρυφό μέχρι πρό
τινος- ντιλ με την BioNTech στις «βαθιές 
τσέπες» της Γερμανίας, σχολιάζοντας 
δηκτικά πως «σε ό,τι αφορά την αλλη
λεγγύη στην Ε.Ε. για τα εμβόλια, η Γερ
μανία επιδιώκει και την πίτα ολόκληρη 
και τον σκύλο χορτάτο».

Η κυβέρνηση Μέρκελ, εξηγεί ο ευρω
παϊκός ιστότοπος, θα λάβει τουλάχιστον 
94 εκατομμύρια δόσεις του εμβολίου των 
Pfizer/BioNTech: 64 εκατομμύρια από 
την Ε.Ε. και 30 εκατομμύρια από την 
παράπλευρη διμερή συμφωνία με τη 
BioNTech, παρότι παραβιάζει έτσι την 
κοινή εμβολιαστική στρατηγική της Ε.Ε.

«Επιπρόσθετα», γράφει το Politico, 
«το Βερολίνο θα αγοράσει δόσεις που 
δεν θα πάρουν άλλες χώρες, εξασφα
λίζοντας 50 εκατομμύρια από τα 160 
εκατομμύρια δόσεις του εμβολίου της 
Moderna - πολύ περισσότερες από 
όσες του αναλογούν με βάση τον πλη

θυσμό»! Την αγορά δόσεων που δεν θέ
λουν άλλα κράτη έχει ήδη ξεκινήσει η 
Γαλλία, ενώ η Κύπρος -παραβιάζοντας 
δυνητικά κι εκείνη την απαγόρευση 
σύναψης διμερών συμφωνιών για τα 
εμβόλια- απευθύνθηκε στο Ισραήλ, 
αποζητώντας επιπλέον ποσότητες.

«Το μόνο πλαίσιο, εντός του οποίου 
διαπραγματευόμαστε, είναι ως 27. Το κά
νουμε αυτό μαζί και κανένα κράτος-μέ- 
λος σε αυτή τη νομικά δεσμευτική βάση 
δεν επιτρέπεται να διαπραγματεύεται 
παράλληλα ή να έχει συμβόλαιο παράλ
ληλα», ισχυρίστηκε χθες η (Γερμανίδα) 
Φον ντερ Λάιεν, ανακοινώνοντας και το 
χρονοδιάγραμμα παράδοσης των συ
μπληρωματικών δόσεων από τις Pfizer/ 
BioNTech: 75 εκατομμύρια αναμένονται 
εντός του δεύτερου φετινού τριμήνου και 
τα υπόλοιπα μέχρι το τέλος του χρόνου.

Παράπλευρες συμφωνίες
Εκπρόσωπος του υπουργείου Υγείας 

της Γερμανίας πάσχιζε από την πλευρά 
να πείσει ότι το γερμανικό ντιλ με την 
BioNTech είναι «συμβατό με τις συμ
φωνίες της Ε.Ε.», αφού προβλέπει, λέει, 
ως προαπαιτούμενο πως δεν θα διατα- 
ραχθούν οι πρότερες χρονικά παραδό
σεις στο ευρωπαϊκό μπλοκ.

Παρέμβαση έκανε και η προεδρεύ- 
ουσα το τρέχον εξάμηνο Πορτογαλία, με 
την υπουργό Υγείας Μάρτα Τέμιντο να 
επισημαίνει αφ’ ενός πως οι παράπλευ
ρες συμφωνίες από κράτη-μέλη δεν 
μπορούν να υπονομεύουν την κοινή εμ- 
βολιαστική στρατηγική της Ε.Ε. και αφ’ 
ετέρου πως δεν μπορεί να αποκλειστεί 
η δυνατότητα μονομερών κινήσεων, αν 
κριθεί πως είναι αναγκαίες. Σύμφωνα 
δε με εκπρόσωπο του προέδρου του 
Ευρωπαϊκού Συμβουλίου Σαρλ Μισέλ, 
συγκαλείται νέα έκτακτη τηλεδιάσκεψη 
κορυφής της Ε.Ε. για την αντιμετώπιση 
της πανδημίας στις 21 Ιανουάριου.

Προτάσεις Τσίπρα στην Πρόεδρο της Δημοκρατίας για τα εμβόλια
ΤΗΝ ΑΓΩΝΙΑ ΤΟΥ για την εξέλιξη και διαχείριση της πανδημί
ας αλλά και για την πορεία του εμβολιασμού του πληθυσμού 
στη χώρα εξέφρασε ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ., Αλέξης 
Τσίπρας, κατά τη διάρκεια συνάντησης που είχε χθες με την 
Πρόεδρο της Δημοκρατίας, Κατερίνα Σακελλαροπούλου. Ο 
Αλέξης Τσίπρας παρουσίασε στην Πρόεδρο τις προτάσεις του 
ΣΥΡΙΖΑ για την αντιμετώπιση της υγειονομικής και οικονο
μικής κρίσης, ενώ επεσήμανε ότι θα πρέπει να υπάρξει ιδιαί
τερη προσοχή στη λειτουργία των θεσμών καθώς και στην 
επιτακτική ανάγκη για λογοδοσία της εξουσίας, παράμετροι 
που δεν πρέπει να υποτιμιόνται με πρόσχημα την κατάσταση 
υγειονομικής κρίσης που βιώνει η χώρα και την εφαρμογή 
περιοριστικών μέτρων.

«Πρέπει να δράσουμε τώρα», σημείωσε ο πρόεδρος του 
ΣΥΡΙΖΑ εξερχόμενος του προεδρικού μεγάρου, και αφενός 
ζήτησε τη σύγκλιση του συμβουλίου των πολιτικών αρχηγών 
για το θέμα, αφετέρου πρότεινε να αναλάβει πρωτοβουλία η 
χώρα μας σε ευρωπαϊκό επίπεδο προκειμένου να εξασφαλί
σει η Ε.Ε. τις πατέντες των εμβολίων και να δώσει τη δυνα
τότητα σε κάθε χώρα-μέλος να τις διαχειριστεί ώστε με τις 
εγχώριες δυνάμεις της να παράγει τις απαραίτητες δόσεις.

*
Η Φώφη Γεννήματα απέρριψε την εισήγηση του ΣΥΡΙΖΑ 
για σύγκληση του συμβουλίου πολιτικών αρχηγών

«Αν αυτό δεν ευοδωθεί», είπε, «τότε η χώρα θα πρέπει να 
αναζητήσει λύσεις με διμερείς συμφωνίες με εταιρείες ή χώ
ρες που παράγουν το εμβόλιο».

Η δήλωση αυτή προκάλεσε την αντίδραση του κυβερνητι
κού εκπροσώπου Χρήστου Ταραντίλη, που αναρωτήθηκε σε 
ό,τι αφορά τα εμβόλια αν ο κ. Τσίπρας προτείνει να παραβιά
σει η Ελλάδα την κοινή ευρωπαϊκή συμφωνία για την προμή- 
θειά τους. Ωστόσο, όπως αποδείχθηκε, ο κ. Ταραντίλης είναι 
ο αδιάβαστος της υπόθεσης, αφού ήδη χώρες της Ε.Ε. όπως 
η Γερμανία και η Κύπρος έχουν προχωρήσει σε ξεχωριστές 
συμφωνίες με εταιρείες παρασκευής εμβολίων.

«Ο κ. Ταραντίλης πρέπει να κατανοήσει ότι η θέση του 
κυβερνητικού εκπροσώπου απαιτεί γνώση των δεδομένων 
και τεκμηριωμένες απαντήσεις, ιδιαίτερα όταν απευθύνεται 
στον αρχηγό της αξιωματικής αντιπολίτευσης», ανταπάντησε 
ο Νάσος Ηλιόπουλος, εκπρόσωπος Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ.

Για την ιστορία, πάντως, το ΚΙΝ.ΑΛΛ. απέρριψε την πρότα
ση Τσίπρα για σύγκληση του συμβουλίου πολιτικών αρχηγών 
και ανταπάντησε με κατάθεση ερώτησης της Φώφης Γεννη- 
ματά στον πρωθυπουργό σχετική με τον εμβολιασμό και τη 
διαχείριση της πανδημίας.
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Πολιτική εξοικονόμησης υγειονομικών 
πόρων για ένα ΕΣΥ πιο θωρακισμένο!
Α.Ι Αν και η πλήρης υγειονομική κάλυψη είναι καθολικό δικαίωμα που θα έπρεπε να είναι αδιαπραγμάτευτο,

εν τούτοις η προάσπιση της δημόσιας υγείας έναντι της σκληρής νεοφιλελεύθερης αντίληψης οφείλει να απαντήσει 
-συστηματικά και μεθοδολογικά τεκμηριωμένα- στα θέματα της ορθής οικονομικής διαχείρισης

Η ενσωμάτωση νέων θεραπευτικών τε
χνικών - νέων φαρμακευτικών θεραπειών, 
γ) Η πολιτική φαρμάκου, δ) Η διαχείριση 
των αναγκαίων τεχνικών υποδομών, ε) Η 
διαχείριση των βέλτιστων συνθηκών νο
σηλείας των ασθενών, στ) Η πλήρης και 
ορθολογική ανάπτυξη του υγειονομικού 
συστήματος στα τρία επίπεδα (πρωτοβάθ
μιο, δευτεροβάθμιο, τριτοβάθμιο), ζ) Η εξα
σφάλιση της παραγωγικής λειτουργίας της 
διοίκησης.
ΩΣ ΓΕΝΙΚΟΣ ΚΑΝΟΝΑΣ η εναρμόνιση με 
τα νεότερα τεχνολογικά δεδομένα τόσο 
στον διαγνωστικό όσο και στον θεραπευ
τικό τομέα είναι καταρχήν επιθυμητή και 
πρέπει να καθορίζει τις αποφάσεις. Ομως 
η πρώιμη προμήθεια του πλέον σύγχρο
νου εξοπλισμού είναι πολλές φορές δυ
σβάστακτα κοστοβόρα, χωρίς να εξασφα
λίζει -σε κάθε περίπτωση- την πρόσθετη 
αναγκαία διαγνωστική ή θεραπευτική 
υπεραξία. Αυτό συμβαίνει ϊ) είτε γιατί δεν 
υπάρχει η απαιτούμενη εκπαίδευση και 
εξειδίκευση του προσωπικού, ενδεικτικό 
παράδειγμα η αθρόα προμήθεια πηνίων 
μαγνητικής μαστογραφίας στο πλαίσιο 
προμήθειας μαγνητικών τομογράφων στο 
ΕΣΠΑ 2010-2015, η οποία ακόμα δεν έχει

αξιοποιηθεί γιατί δεν έχει εκπαιδευτεί το 
προσωπικό για τη διαγνωστική αξιολό
γησή της, ϋ) είτε γιατί η τεχνολογία δεν 
ενσωματώθηκε στην κλινική πρακτική 
π.χ. Laser Doppler, iii) είτε γιατί η τεχνο
λογία δεν συνδέεται με υπαρκτή αποτε
λεσματική θεραπεία, π.χ. Μέτρηση Οστι- 
κής Πυκνότητας. Επιπλέον το κόστος της 
πρώιμης προμήθειας της τεχνολογίας εν
σωματώνει σημαντικό μέρος του κόστους 
έρευνας και του συνόλου της επένδυσης 
και σε ό,τι αφορά χώρες περιορισμένων 
υγειονομικών πόρων, όπως η πατρίδα 
μας, αυτό θα πρέπει να λαμβάνεται σοβα
ρά υπ’ όψιν στη λήψη αποφάσεων.

Με την ίδια βασική αρχή σε ένα ανάλο
γο πλαίσιο πρέπει να κινούνται και οι απο
φάσεις που αφορούν νέες θεραπευτικές 
τεχνικές και φαρμακευτικές θεραπείες. Συ
χνά επισημαίνεται στη βιβλιογραφία πως 
η πρώιμη υιοθέτηση νεότερων φαρμάκων 
και γενικότερα θεραπευτικών τεχνικών 
εξοβελίζει λόγω των κλειστών προϋπο
λογισμών άλλες δοκιμασμένες θεραπεί
ες μικρότερου κόστους και μεγαλύτερης 
ασφάλειας στην εφαρμογή, αφού οι πα- 
λιότερες θεραπείες έχουν δοκιμαστεί για 
μεγάλο χρονικό διάστημα σε ευρύτερες

ομάδες ασθενών και είναι γνωστές οι ανε
πιθύμητες δράσεις τους.

Ενα σημαντικό πεδίο διαρροής πόρων 
στο υγειονομικό σύστημα είναι ο τομέας 
του φαρμάκου, που η διαχείρισή του απαι
τεί συστηματικό monitoring των χορηγήσε
ων και έλεγχο για την εφαρμογή των εγκε
κριμένων οδηγιών (guidelines) στο πλαίσιο 
των αρχών της «Ιατρικής βασισμένης σε 
ενδείξεις» (Evidence based medicine). To 
monitoring χορηγήσεων του φαρμάκου 
μειώνει τις δαπάνες, περιορίζει δραστικά 
την υπερκατανάλωση των θεραπευτι
κών μέσων «overtreatment», περιορίζει 
την εξάντληση των θεραπευτικών μέσων 
σε άκαιρες χορηγήσεις διασφαλίζοντας 
τη θεραπευτική τους ισχύ (αντιβιοτικά - 
υπερκατανάλωση - ανάπτυξη μικροβιακής 
αντοχής - αύξηση κόστους, αντιπηκτικά 
- εγκατάλειψη παλιότερων φτηνών θερα
πειών χωρίς τεκμηριωμένη θεραπευτική 
υπεραξία σε όλο το εύρος της εφαρμογής) 
κ.λπ.
ΣΤΟΝ ΤΟΜΕΑ του φαρμάκου η εξοικονό
μηση πόρων συνδέεται επιπλέον με: ΐ) Τον 
συστηματικό και διασταυρούμενο έλεγχο 
της συνταγογράφησης. Η) Τον έλεγχο και 
την αλλαγή νοοτροπίας των συνταγο-

► Του ΔΗΜΗΤΡΗ Γ. ΠΑΡΘΕΝΗ*

ΣΤΟΥΣ ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΙΣΜΟΥΣ της παγκό
σμιας υγειονομικής κοινότητας και ιδιαίτε
ρα στο πεδίο των υγειονομικών πολιτικών 
επικρατεί ένα δίπολο για πάνω από 40 
χρόνια: «New liberalism vs human rights». 
Η κεντρική σύγκρουση βρίσκεται ανάμεσα 
στην αντίληψη η οποία διέπεται από τον 
πυρήνα του νεοφιλελευθερισμού, που θε
ωρεί την υγεία απλώς ένα επιπλέον πεδίο 
οικονομικής δραστηριότητας στο οποίο 
-δικαιολογημένα- επικρατεί π λογική του 
κέρδους. Από την άλλη στέκεται η ουμα
νιστική - σοσιαλιστική - αριστερή προ
σέγγιση, όπου κυριαρχεί η αντίληψη πως 
η υγεία είναι αναφαίρετο δικαίωμα όλων 
των ανθρώπων και αποτελεί θεμέλιο της 
κοινωνικής πρόνοιας, την οποία το κράτος 
υποχρεούται να παρέχει ισότιμα σε όλους.

Στην όλη αντιπαράθεση η νεοφιλελεύ
θερη αντίληψη παραθέτει πως το κράτος 
είναι κακός διαχειριστής, ενώ με την τε
χνική του «outsourcing» και των μικτών 
εργασιακών σχέσεων «Hospital-physician 
affiliations / non tight arrangements» δι
ασφαλίζεται η αποτελεσματικότητα και η 

οικονομικά αποδοτικότερη (συμφέρου- 
σα) λύση.

Αν και η πλήρης υγειονο
μική κάλυψη είναι καθολικό 
δικαίωμα που θα έπρεπε να 
είναι αδιαπραγμάτευτο, εν 
τούτοις η προάσπιση της 
δημόσιας υγείας έναντι της 
σκληρής νεοφιλελεύθερης 

αντίληψης οφείλει να απα
ντήσει -συστηματικά και με

θοδολογικά τεκμηριωμένα- στα 
θέματα της ορθής οικονομικής διαχεί

ρισης. Η ανάγκη αυτής της απάντησης δεν 
σημαίνει πως η νεοφιλελεύθερη αντίληψη 
με τη λογική της εξασφαλίζει οιασδήποτε 
μορφής ορθολογική οικονομική διαχεί
ριση, καθώς είναι γνωστό πως η λογική 
του «outsourcing» επιτείνει φαινόμενα 
διαφθοράς, και άρα απώλειας οικονομι
κών πόρων, ενώ ταυτόχρονα οι μικτές ερ
γασιακές σχέσεις του ιατρο-υγειονομικού 
προσωπικού επίσης οδηγούν σε απώλεια 
πόρων. Ακριβώς επειδή είναι γνωστό πως 
τα συστήματα εργασιακών σχέσεων είναι 
μέγιστης σημασίας καθώς καθορίζουν την 
ικανότητα ενός νοσοκομείου, μιας υγειο
νομικής δομής, να ελέγχει το κόστος, να 
βελτιώνει την ποιότητα, να αναπτύσσεται 
και γενικότερα να ολοκληρώνει οργανω
τικούς στόχους.
ΜΕ ΤΑ ΠΑΡΑΠΑΝΩ δεδομένα η αντίληψη 
της προάσπισης της δημόσιας υγείας περνά 
μέσα από τη στέρεη τεκμηρίωση μιας πο
λιτικής εξοικονόμησης των υγειονομικών 
πόρων, η οποία όμως δεν θα περιορίζει την 
προσβασιμότητα όλων, τη διαθεσιμότητα 
των αναγκαίων υπηρεσιών και την ποιό
τητα της συνολικά παρεχόμενης υγειονο
μικής κάλυψης.

Στη λογική αυτή μια σειρά επιλογών 
πρέπει να εμπεριέχουν το κριτήριο της 
διασφάλισης των πόρων, όπου αντιπρο
σωπευτικά παραδείγματα είναι: α) Η εν
σωμάτωση της τεχνολογικής εξέλιξης, β)
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γραφούντων (γιατροί/νοσηλευτές). iii) 
Την αλλαγή της αντίληψης των συντα- 
γογραφούμενων (διεύρυνση της πληρο
φόρησης για ανεπιθύμητες ενέργειες του 
φαρμάκου, συνέπειες της πολυφαρμακίας 
κ.λπ). ίν) Την υιοθέτηση εθνικής λίστας 
αποζημιούμενων φαρμάκων «essential 
medicines» για αναπτυγμένες χώρες, δη
λαδή την εξαίρεση από την αποζημιού- 
μενη συνταγογράφηση φαρμάκων αμ
φισβητούμενης δράσης, καθώς και την 
ενσωμάτωση της φαρμακευτικής καινο
τομίας στην αποζημιούμενη συνταγογρά- 
φηση αποκλειστικά υπό την προϋπόθεση 
της τεκμηριωμένης προσθήκης θεραπευ
τικής υπεραξίας.

Η διαχείριση της διατήρησης και συ
ντήρησης των τεχνικών υποδομών μιας 
υγειονομικής μονάδας απαιτεί επαρκείς 
τεχνικές υπηρεσίες επαρκώς στελεχωμέ
νες και τεχνικώς εξοπλισμένες, Η συνήθης 
τακτική εκχώρησης της τεχνικής υποστή
ριξης στο outsourcing επιβαρύνει τους 
προϋπολογισμούς (προμήθεια ανταλλα
κτικών, περιορισμένες τεχνικές υπηρεσίες 
από περιορισμένο αριθμητικά προσωπικό 
που διαχειρίζεται εμβαλωματικά τις τεχνι
κές υποδομές), επιπλέον αυξάνει τα φαινό
μενα διαφθοράς (αναθέσεις, προμήθειες 
υλικών-ανταλλακτικών κ,λπ.) και, τέλος, 
καλύπτει τις ανεπάρκειες των διοικήσεων 
που αδυνατούν να ελέγξουν το παραγό- 
μενο έργο. Επιπρόσθετα εξοικονόμηση 
πόρων επιτυγχάνεται με την εξασφάλιση 
αναγκαίας τεχνικής υποδομής των υγειο
νομικών μονάδων ώστε να διαχειρίζονται 
αυτόνομα (και επιπλέον με φιλικότερες 
προς το περιβάλλον μεθόδους, μηχανική 
θερμική διαχείριση) τα υγειονομικά από
βλητα που παράγουν. Επισημαίνεται ότι η 
επιλογή (καύση από εταιρείες διαχείρισης 
νοσοκομειακών αποβλήτων) που εφαρμό
ζεται σήμερα είναι ιδιαίτερα επιβαρυντική 
περιβαλλοντικά (φουράνια, διοξίνες στην 
ατμόσφαιρα) και επιπλέον ιδιαίτερα κο- 
στοβόρα, αρκεί να υπολογίσει κανείς πως 
τα νοσοκομεία και οι υγειονομικές μονάδες 
πληρώνουν από 1,3 έως 1,5 ευρώ ανά Kgr 
παραγόμενων αποβλήτων στις εταιρείες 
διαχείρισης αποβλήτων!.
Η ΒΕΛΤΙΣΤΟΠΟΙΗΣΗ των συνθηκών νο
σηλείας -προϋποθέτει την αριθμητική και 
εκπαιδευτική επάρκεια του νοσηλευτικού 
προσωπικού- εξασφαλίζει την αποτελε- 
σματικότητα της θεραπείας, περιορίζει 
την ιατρογενή νόσηση, περιορίζει το 
ποσοστό επανεισαγωγών (readmission 
rate) -που αποτελεί ποιοτικό και ποσο
τικό δείκτη ορθής λειτουργίας με σημα
ντική επίδραση στους οικονομικούς πό
ρους-, καθιστά ορθολογικά διαχειρίσιμη 
την εφαρμογή του υγειονομικού υλικού, 
αυξάνει το αίσθημα ικανοποίησης των 
ασθενών.

Η πλήρης ορθολογικά κλιμακούμενη 
ανάπτυξη του υγειονομικού συστήματος 
αποτελεί ανεξάρτητο και διακριτό παρά
γοντα μείωσης του κόστους, καθώς η συ
γκράτηση και η ολοκλήρωση αντιμετώπι
σης των ασθενών με αμιγές πρωτοβάθμιο 
υγειονομικό πρόβλημα σε πρωτοβάθμιο 
επίπεδο οδηγεί σε μείωση των παραπο
μπών και άρα σε μείωση του κόστους. Κατ’ 
αναλογίαν είναι επίσης γνωστό πως το 
κόστος αντιμετώπισης του ίδιου προβλή
ματος υγείας σε δευτεροβάθμιο επίπεδο 
είναι μικρότερο συγκριτικά με το τριτο
βάθμιο επίπεδο!
ΕΣΧΑΤΟΣ πλην όμως πρώτιστης ση
μασίας είναι ο τομέας της διοίκησης. Η 
διοίκηση των υγειονομικών μονάδων 
(Healthcare management) έχει ένα κα
θήκον που εκπορεύεται τόσο από τον νό
μο όσο και από την ηθική: να διασφαλίσει 
μια υψηλής ποιότητας υγειονομική φρο
ντίδα για τον εκάστοτε ασθενή σε στα
θερή βάση και παράλληλα να οδηγήσει 
τη λειτουργία της υγειονομικής μονάδας 
σε μια περαιτέρω βελτίωση της παρεχό
μενης υγειονομικής φροντίδας. Η διαφά
νεια και η λογοδοσία (transparency and 
accountability) αποτελούν θεμελιώδεις 
προϋποθέσεις για την εξασφάλιση της 
χρηστής διαχείρισης που βέβαια οδηγεί 
στην εξοικονόμηση και ορθολογική δια
χείριση των οικονομικών πόρων.
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Συχνά επισημαίνεται στη βιβλιογραφία πως η πρώιμη υιοθέτηση 
νεότερων φαρμάκων και γενικότερα θεραπευτικών τεχνικών εξοβελίζει 
λόγω των κλειστών προϋπολογισμών άλλες δοκιμασμένες θεραπείες 

μικρότερου κόστους και μεγαλύτερης ασφάλειας στην εφαρμογή, αφού οι 
παλιότερες θεραπείες έχουν δοκιμαστεί για μεγάλο χρονικό διάστημα
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1  Συμφωνία Ε.Ε. - Pfizer για 300 εκατ. επιπλέον
εμβόλια

Πηγή: POLITICAL Σελ.: 19 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

267.52 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Συμφωνία Ε.Ε. - Pfizeryia 300 εκατ. επιπλέον εμβόλια
Στην επέκταση του συμβολαίου με την Pfizer - 

BioNTech προχώρησε χθες η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, εξα
σφαλίζοντας 300 εκατ. επιπλέον δόσεις. Σύμφωνα με όσα 
έγιναν γνωστά, οι 75 εκατ. από αυτές τις δόσεις θα είναι 
διαθέσιμες εντός του δεύτερου τριμήνου και οι υπόλοιπες 
λίγο αργότερα.

Μιλώντας σε έκτακτη συνέντευξη Τύπου στις Βρυξέλ
λες, η πρόεδρος Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν υπογράμμισε 
ότι η Ε.Ε. «έχει πολλά σχέδια για το 2021. όπως να ξαναχτί
σουμε την οικονομία μας, αλλά όλα αυτά απαιτούν να ξε- 
περάσουμε και να νικήσουμε την πανδημία. Αυτό σημαίνει 
ότι πρέπει να εμβολιαστούν όσο το δυνατόν περισσότεροι

Ευρωπαίοι όσο το δυνατόν γρηγορότερα». Με αυτήν τη 
συμφωνία, ο αριθμός των δόσεων του εμβολίου των Pfizer 
- BioNTech διπλασιάζεται και θα φτάσει τις 600 εκατ. δό
σεις.

Αξίζει να σημειωθεί ότι το υπουργείο Υγείας της Γερμα
νίας χαιρέτισε την επίτευξη συμφωνίας μεταξύ της Ε.Ε. 
και των Pfizer - BioNTech για την εξασφάλιση επιπλέον 
δόσεωντου εμβολίου.

Την ίδια στιγμή, ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός Φαρμάκων 
(ΕΜΑ) συνιστά τη χρησιμοποίηση μίας επιπλέον δόσης 
ανά φιαλίδιο του εμβολίου των Pfizer - BioNTech κατά του 
Covid-19, περνώντας από τις πέντε στις έξι δόσεις ανά

φιαλίδιο. Αυτό θα έχει ως αποτέλεσμα να αυξηθούν κατά 
207ο οι δυνατότητες εμβολιασμού. «Η Επιτροπή Φαρμάκων 
για Ανθρώπινη Χρήση (CHMP) του ΕΜΑ συνιστά την επι- 
καιροποίηση των πληροφοριών για το προϊόν Comirnaty, 
για να διευκρινίσει ότι κάθε φιαλίδιο περιέχει 6 δόσεις του 
εμβολίου», αναφέρει σε ανακοίνωσή της η ευρωπαϊκή 
ρυθμιστική Αρχή.

Ακόμη, ο ΕΜΑ έκανε γνωστό χθες ότι η απόφαση για το 
εμβόλιο της AstraZeneca και του Πανεπιστημίου της Οξ
φόρδης είναι πιθανό να παρθεί έως το τέλος Ιανουάριου, 
μετά και τη λήψη των πρόσθετων δεδομένων που είχε ζη
τήσει από την εταιρεία.
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1  Καλύπτει τις νέες μεταλλάξεις του ίου!
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

495.8 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καλύπτει ns vces μεταλλάξει του ίου!

Οι τελευταίες μεταλλάξεις μπορεί να ενθΰνονται για μεγαλύτερη μεταδοτικότιμα του ιού

αυτό της Moderaa Inc., τα οποία χρησιμοποιούν 
τεχνολογία συνθετικού αγγελιοφόρου RNA, μπο
ρούν γρήγορα να τροποποιηθούν για να αντιμετω
πίζουν νέες μεταλλάξεις του ιού, αν είναι απαραί
τητο. Οι επιστήμονες έχουν δηλώσει όη οι αλλαγές 
αυτές θα μπορούσαν να γίνουν σε μόλις έξι εβδο
μάδες. Τέλος, χθες, κι ενώ θεωρείται δεδομένη η

μεγάλη έλλειψη σε εμβόλια στην Ε.Ε., ο Ευρωπαϊ
κός Οργανισμός Φαρμάκων (ΕΜΑ) ανακοίνωσε ότι 
συνιστά τη χρησιμοποίηση μίας επιπλέον δόσης 
ανά φιαλίδιο του εμβολίου των Pflzer/BioNTech 
κατά του Covid-19, περνώντας από τις πέντε στις 
έξι δόσεις ανά φιαλίδιο, κάη που σημαίνει αύξηση 
κατά 20°/ο των δυνατοτήτων εμβολιασμού.

Αποτελεσματικό δείχνει το 
εμβόλιο των Pfizer/BioNTech 

κατά του Covid-19 και otis 
πρόσφατεε παραλλαγέε του

Τ
ο εμβόλιο των Pfizer/BioNTech κατά 
του Covid-19 δείχνει να λειτουργεί κα
τά μιας σημαντικής μετάλλαξης στις νέες 
παραλλαγές του κορονοϊού που εντοπί
στηκαν στη Βρετανία και τη Νότια Αφρι
κή και έχουν μεγαλύτερη μεταδοτικότητα, σύμφω
να με εργαστηριακή έρευνα της Pfizer. Η μελέ

τη αυτή, η οποία όμως δεν έχει αξιολογηθεί ακό
μη από ομοτίμους της Pfizer και επιστήμονες του 
ιατρικού τμήματος του πανεπιστημίου του Τέξας, 
δείχνει ότι το εμβόλιο είναι αποτελεσματικό στην 
εξουδετέρωση του ιού με τη γνωστή ως Ν501Υ με
τάλλαξη της πρωτεΐνης ακίδας.

Η μετάλλαξη αυτή μπορεί να ευθύνεται για με
γαλύτερη μεταδοτικότητα του ιού, ενώ υπάρχουν 
ανησυχίες ότι θα μπορούσε επίσης να επιτρέπει 
στον ιό να αποφεύγει την εξουδετέρωσή του από 
τα αντισώματα που προκαλεί το εμβόλιο, δήλωσε 
ο Φιλ Ντόρμιτζερ, ένας από τους κορυφαίους επι
στήμονες της Pfizer για τα εμβόλια.

Ερευνα σε εμβολιασμένοι
Η έρευνα διενεργήθηκε σε δείγμα αίματος που 
ελήφθη από ανθρώπους που έχουν εμβολιαστεί. 
Τα πορίσματά της είναι περιορισμένα, διότι δεν εξε
τάζει όλη τη σειρά των μεταλλάξεων που βρέθη
καν σε κάποια από τις νέες παραλλαγές του γρή
γορα μεταδιδόμενου ιού. 0 Ντόρμιτζερ σημείωσε 
ότι είναι ενθαρρυντικό το γεγονός ότι το εμβόλιο 
δείχνει αποτελεσματικό κατά της μετάλλαξης αυ
τής, όπως και κατά 15 άλλων μεταλλάξεων εναντί
ον των οποίων η εταιρία είχε κάνει δοκιμές προη
γουμένως. «Επομένως τώρα έχουμε εξετάσει 16 δι- 
αφορευκές μεταλλάξεις και όλες αντιμετωπίζονται 
από το εμβόλιο. Αυτά είναι τα καλά νέα» σημείωσε. 
Τόνισε δε ότι «αυτό δεν σημαίνει όη η 17η δεν θα 
έχει». Το εμβόλιο των Pfizer/BioNTech, όπως και
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1  Υπαρχουν ανησυχίες ότι τα εμβόλια κατά της COVID-
19

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 14 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

493.95 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Υ
πάρχουν ανησυχίες ότι τα 
εμβόλια κατά της COVID-19 
μπορεί να μην λειτουργούν 
κατάλληλα κατά της παραλλαγής του 

νέου κορωνοϊού που εντοπίστηκε στη 
Νότια Αφρική, δήλωσε χθες ο υπουρ
γός Μεταφορών της Βρετανίας Γκραντ 
Σαπς, την ώρα που οι βρετανικές αρχές 
ανακοίνωναν ότι όλοι οι ταξιδιώτες 
που φτάνουν στην Αγγλία και τη Σκω
τία θα πρέπει να παρουσιάζουν αρνη
τικό τεστ για την COVID-19, το οποίο 
θα έχει γίνει εντός 72 ωρών πριν από 
την αναχώρησή τους.

Οι κορυφαίοι παρασκευαστές εμβο
λίων κατά της COVID-19 στον κόσμο 
σπεύδουν να δουν αν τα εμβόλιά τους 
λειτουργούν κατά των νέων μεταλλάξε
ων του κορωνοϊού που βρέθηκαν στη 
Νότια Αφρική και τη Βρετανία.

"Η παραλλαγή της Νόπας Αφρικής 
ανησυχεί τους ειδικούς επειδή μπορεί 
το εμβόλιο να μην ανταποκρίνεται με 
τον ίδιο τρόπο ή να μην λειτουργεί με 
ακριβώς τον ίδιο τρόπο", δήλωσε το 
πρωί ο Σαπς στον ραδιοσταθμό LBC. 
"Αυτή η παραλλαγή της Νότιας Αφρι
κής αποτελεί πολύ μεγάλη ανησυχία 
για τους επιστήμονες".

Το εμβόλιο των Pfizer/BioNTech 
κατά της COVID-19 φαίνεται ότι λει
τουργεί κατά μιας σημαντικής μετάλλα
ξης στις νέες παραλλαγές του ιού που 
βρέθηκαν στη Βρετανία και τη Νότια 
Αφρική και μπορεί να είναι περισσό
τερο μεταδοτικές, σύμφωνα με εργα
στηριακή έρευνα που πραγματοποίη
σε η αμερικανική φαρμακοβιομηχανία.

Η μελέτη, η οποία δεν έχει αξιολο
γηθεί ακόμη από ομοτίμους, της Pfizer

και επιστημόνων του Ιατρητού Τμήμα
τος του Πανεπιστημίου του Τέξας δεί
χνει ότι το εμβόλιο της εταιρείας αυτής 
και της γερμανικής BioNTech είναι απο
τελεσματικό στην εξουδετέρωση του 
ιού με τη γνωστή αχ; Ν501Υ μετάλλα
ξη της πρωτεΐνης ακίδα.Η μετάλλαξη 
αυτή μπορεί να ευθύνεται για μεγαλύ
τερη μεταδοτικότητα του ιού και υπήρ
χαν ανησυχίες όπ θα μπορούσε επίσης

να επιτρέπει στον ιό να αποφεύγει την 
εξουδετέρωσή του από τα αντισώματα 
που προκαλεί το εμβόλιο, δήλωσε ο Φιλ 
Ντόρμπζερ, ένας από τους κορυφαίους 
επιστήμονες της Pfizer για τα εμβόλια.

Ο Ντόρμπζερ επισήμανε ότι άλλη 
μία μετάλλαξη, αυτή που βρέθηκε στην 
παραλλαγή της Νόπας Αφρικής, η οποία 
είναι γνωστή αχ; Ε484Κ, είναι επίσης 
ανησυχητική.

Οι επιστήμονες προσπαθούν κυρί- 
τος να αποτιμήσουν την συμπεριφορά 
αυτής της παραλλαγής απέναντι στα 
εμβόλια. Αυτή παρουσιάζει μια μετάλ
λαξη η οποία θα μπορούσε θεωρητι
κά "να την βοηθά να παρακάμπτει την 
ανοσολογική προστασία που προκλή- 
θηκε από προηγούμενη λοίμωξη ή με 
εμβολιασμό", διευκρίνισε την Δευτέρα 
ο καθηγητής Φρανσουά Μπαλού του

University College του Λονδίνου, τις 
δηλώσεις του οποίου επικαλέστηκε ο 
βρετανικός οργανισμός Science Media 
ΰεηίτε,Τέλος όλοι οι ταξιδιώτες που θα 
φτάνουν στην Αγγλία και τη Σκωτία θα 
πρέπει να παρουσιάζουν ένα τεστ για 
την COVID-19 που θα είναι αρνητικό 
και θα έχει γίνει εντός 72 ωρών πριν 
από την αναχώρησή τους, ανακοίνωσε 
χθες η βρετανική κυβέρνηση.
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1  Κυβερνητικό ναυάγιο και στον εμβολιασμό
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1224.58
cm²

Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η ΑΝΥΠΑΡΙΙΑ ΣΧΕΔΙΟΥ ΜΕΤΑΘΕΤΕΙ ΤΗΝ ΟΛΟΚΛΗΡΩΣΗ ΤΟΥ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ ΣΕ ΒΑΘΟΣ ΔΙΕΤΙΑΣ

ΚΥΒΕΡΝΗΤΙΚΟ ΝΑΥΑΓΙΟ 
ΚΑΙ ΣΤΟΝ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟ
ΣΥΓΚΛΗΣΗ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΠΟΛΙΤΙΚΩΝ ΑΡΧΗΓΩΝ ΖΗΤΗΣΕ Ο ΑΛΕΪΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ ΓΙΑ ΝΑ 
ΛΗΦΘΟΥΝ ΤΟΛΜΗΡΕΣ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΗ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗ ΤΗΣ ΕΦΙΑΛΤΙΚΗΣ ΠΑΝΔΗΜΙΑΣ

ΤΟ ΚΥΒΕΡΝΗΤΙΚΟ ναυάγιο στον εμβολιασμό προκαλεί επικίνδυνεε πα- 
ρενέργειε$ στην κοινωνία και την οικονομία, παρατείνοντα5 τη διάρκεια Tns 
εφιαλτικήε πανδημία5. Η ανυπαρξία ενό$ ολοκληρωμένου σχεδίου και η κατά
σταση που έχει διαμορφωθεί στο ΕΣΥ περιορίζουν στο ελάχιστο tous εμβολι- 
ασμού5 μεταθέτοντα5 την ολοκλήρωση του προγράμματοδ σε BdGos διετία5.



43;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Κυβερνητικό ναυάγιο και στον εμβολιασμό
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Ο Αίΐέξης 
Τσίηρας 
παρουσίασε 
οιην Κατε
ρίνα ΙακεΠ- 
λαροπούλου 
ιις προτάσεις 
του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ γιη την 
ίΐνιιμπιώιιιοιι 
της ιιγειο 
νομικής κιιι 
οικονομικής

Κυβερνητικό ναυάγιο 
και στον εμβολιασμό
ΣύγκΠηση Συμβουλίου πολιτικών αρχηγών 
ζήτησε ο Αλέζης Τσίηρας για να ληφθούν 
τολμηρές αποφάσεις για τη διαχείριση της 
εφιαλτικής πανδημίας

ΣΥΝΕΧΕΙΑ ΑΠΟ ΣΕΛ.1

Ο
 στόχος για 8.000 εμβολια
σμούς την ημέρα διαψεύδει 
κάθε προσδοκία για απόκτη

ση ανοσίας μέσα σε σύντομο χρονικό 
διάστημα. Αυτό σημαίνει ότι τα περιο
ριστικά μέτρα θα παραταθούν, η οικο
νομία θα εξακολουθεί να βρίσκεται 
στην εντατική, οι μικρομεσαίες επι
χειρήσεις θα σβήσουν και η κοινω
νία θα βρεθεί σε απόγνωση. Η καθυ
στέρηση των εμβολιασμών στην Ελλά
δα, αλλά κατ στην Ευρώπη τινάζει στον 
αέρα και τη φετινή τουριστική σεζόν. 
Οι εκτιμήσεις γτα είκοσι εκατομμύρια 
τουρίστες που θα έδιναν ανάσα στην 
οικονομία αποδεικνύονται όνειρα 
θερινής νυκτός.

Με τους ρυθμούς των εμβολι
ασμών η Ελλάδα χάνει οριστικά το 
πρώτο εξάμηνο με συνέπεια να βυθι
στεί και πάλι στην ύφεση και να τινα- 
χθεί σε επικίνδυνα επίπεδα το δημό
σιο χρέος. Το ναυάγιο στους εμβο
λιασμούς αποκαλύπτει την ανυπαρ
ξία οργανωμένου κράτους. Όταν στο 
Ισραήλ μέσα σε λίγες μέρες κατάφε- 
ραν να εμβολιάσουν 1,5 εκατομμύρια 
πολίτες, στην Ελλάδα μετράμε μερι
κές χιλιάδες εμβολιασμούς.

Προβληματική είναι και η προ
μήθεια εμβολίων από τις υπηρεσί
ες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι 
τέτοια η οργή που έχει ξεσπάσει σε 
πολλές ευρωπαϊκές χώρες που ανά
γκασε την Άνγκελα Μέρκελ να παραγ- 
γείλει ξεχωριστά από την Ευρωπαϊ
κή Ένωση εμβόλια που προορίζονται 
αποκλειστικά για τη Γερμανία. Το ίδιο 
έκανε και ο πρόεδρος της Κύπρου, 
Νίκος Αναστασιάδης.

«Να δράσουμε τώρα»
Την έντονη ανησυχία του για τους 
πολύ αργούς ρυθμούς με τους οποί
ους κινείται η διαδικασία εμβολια
σμού στη χώρα μας εξέφρασε ο Αλέ- 
ξης Τσίπρας μετά τη συνάντηση που 
είχε με την Πρόεδρο της Δημοκρατί
ας. «Ούτε του χρόνου δεν θα έχει εξα
σφαλιστεί η ανοσία του πληθυσμού» 
επισήμανε χαρακτηριστικά, υπογραμ
μίζοντας ότι δεν επαρκούν οι εξασφα
λισμένες δόσεις. Ο Αλέξης Τσίπρας 
παρουσίασε στην Κατερίνα Σακελλα- 
ροπούλου τις προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ 
για την αντιμετώπιση της υγειονομι
κής και οικονομικής κρίσης, ενώ επε- 
σήμανε ότι θα πρέπει να υπάρξει ιδι
αίτερη προσοχή στη λειτουργία των 
θεσμών καθώς και στην επιτακτική 
ανάγκη για λογοδοσία της εξουσίας, 
παράμετροι που δεν πρέπει να υπο- 
τιμώνται με πρόσχημα την κατάστα
ση υγειονομικής κρίσης που βιώνει 
η χώρα και την εφαρμογή περιοριστι
κών μέτρων. Η Πρόεδρος της Δημο
κρατίας, επεσήμανε ότι η πανδημία 
είναι μια πρόκληση για όλους τους 
Έλληνες και έκανε λόγο για το μίνι
μουμ εθνικής συνεννόησης και ομο
ψυχίας παρά τις διαφορές πολιτικές 
θέσεις, αφού προέχει η προστασία 
των πολιτών. Παράλληλα ζήτησε από 
τον Αλέξη Τσίπρα να συζητήσουν τις 
θέσεις του ΣΥΡΙΖΑ και για άλλα θέμα
τα όπως αυτό της Παιδείας. Εξερχό-

μενος ο Αλέξης Τσίπρας έκανε την 
εξής δήλωση:

Συμβούλιο πολιτικών 
αρχηγών
«Πρέπει να δράσουμε τώρα» τόνισε 
ο Αλέξης Τσίπρας καταθέτοντας τις 
προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτι
κή Συμμαχία:
• Να αναλάβει πρωτοβουλία η χώρα 
μας σε ευρωπαϊκό επίπεδο προκει- 
μένου να εξασφαλίσει η ΕΕ τις πατέ
ντες των εμβολίων και να δώσει τη 
δυνατότητα σε κάθε χώρα -μέλος να 
τις διαχειριστεί ώστε με τις εγχώριες 
δυνάμεις της να παράγει τις απαραί
τητες δόσεις.
• Αν αυτό δεν ευοδωθεί, τότε η χώρα 
θα πρέπει να αναζητήσει λύσεις με 
διμερείς συμφωνίες με εταιρείες ή 
χώρες που παράγουν το εμβόλιο 
Παράλληλα, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ- 
Π.Σ. υπενθυμίζοντας την πρόταση για 
κοινό υπουργό Υγείας και σχεδίασμά, 
που δεν έγινε δεκτή από την κυβέρνη
ση, πρότεινε έστω και τώρα να υπάρ
ξει σύγκληση συμβουλίου πολιτικών 
αρχηγών, υπό την Κατερίνα Σακελλα- 
ροπούλου και με συμμετοχή των εκπρο
σώπων των εμπειρογνωμόνων. Ο Αλέ
ξης Τσίπρας κάλεσε τον πρωθυπουργό 
«έστω και την ύστατη στιγμή να αφή
σει το εγώ απένανη στο εμείς, απένανη 
στην ανάγκη ενίσχυσης της προστασί
ας της δημόσιας υγείας. Αλλιώς είναι

προφανές ότι θα αναλάβει την ευθύνη 
σε σχέση με όσα συμβούν στην εξέλι
ξη της πανδημίας».
Αναλυτικότερα: Ο αρχηγός της αξιω
ματικής αντιπολίτευσης δήλωσε ειδι
κότερα ότι κατέθεσε στην Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας την «βαθιά ανησυχία» σε 
σχέση με την πορεία της πανδημίας 
«αλλά και την ανεπαρκή διαχείριση της 
πανδημίας στη χώρα μας». «Η κυβέρ
νηση και ο κ. Μητσοτάκης φαίνεται να 
έχουν χάσει τον έλεγχο και, δυστυ
χώς, όλοι οι επιστήμονες είναι αυτοί 
που κρούουν τον κώδωνα του κινδύ
νου ότι όχι μόνο δεν χωράει εφησυ
χασμός, αλλά τα χειρότερα είναι μπρο
στά μας», είπε, τονίζοντας ότι «χρειάζε
ται λοιπόν σχέδιο». Ο κ. Τσίπρας είπε 
ότι «ο μέχρι σήμερα τραγικός απολο
γισμός των πάνω από πέντε χιλιάδες 
συνανθρώπων μας που έχασαν τη ζωή 
τους, κυρίως όμως ο τραγικός απο
λογισμός από τον Νοέμβρη και μετά 
που κατατάσσει τη χώρα μας σε ανα
λογία πληθυσμού στις χειρότερες της 
Ευρώπης και του κόσμου, αναδεικνύ- 
ει ότι πρέπει έστω την ύστατη στιγμή 
να υπάρξει σχεδιασμός».

«Χρειάζεται σχέδιο με αρχή, 
μέση και ιέλθ5»
Αφού είπε ότι δουλειά της αντιπολί
τευσης είναι η κριτική, υπογράμμισε 
ότι όταν το υπέρτατο αγαθό της δημό
σιας υγείας και της ανθρώπινης ζωής

διακυβεύεται, υποχρέωση και ευθύνη 
της είναι να καταθέτει και προτάσεις. 
«Κατέθεσα στην Πρόεδρο της Δημο
κρατίας και καταθέτω και δημόσια, 
όχι μόνο την αγωνία μου για τις εξε
λίξεις, αλλά και την ανάγκη να υπάρ
ξει σχέδιο με αρχή, μέση και τέλος», 
είπε και σημείωσε «την ανάγκη να 
ενισχυθεί έστω και τώρα το ΕΣΥ. Να 
εππαχθούν οι ιδιωτικές κλινικές για 
ένα ενδεχόμενο τρίτο κύμα. Την ανά
γκη να υπάρξει συνταγογράφηση των 
τεστ και μαζικά τεστ σε όλη την Ελλάδα 
ώστε να μπορούμε να επικεντρώσου
με στις εστίες διάδοσης του ιού. Την 
ανάγκη, τέλος, να επιταχυνθεί η δια
δικασία του εμβολιασμού».

Για tous εμβολιασμοί^
Ο κ. Τσίπρας υποστήριξε ότι «ο εμβο
λιασμός κινείται με πάρα πολύ αργούς 
ρυθμούς, οι εξασφαλισμένες από την 
ΕΕ δόσεις δεν επαρκούν», σχολιάζο
ντας ότι «αν συνεχίσουμε με αυτούς

τους ρυθμούς είναι βέβαιο ότι ούτε 
του χρόνου τέτοιο καιρό δεν θα έχει 
δημιουργηθεί η αναγκαία ανοσία στην 
κοινότητα για να προστατευτούμε», για 
να σημειώσει ότι πρέπει να δράσουμε 
τώρα έγκαιρα, προληπτικά. Σε αυτό το 
πλαίσιο ενημέρωσε ότι κατέθεσε και 
καταθέτει την πρόταση «η χώρα να 
αναλάβει πρωτοβουλία σε ευρωπαϊκό 
επίπεδο να ζητήσει η ΕΕ να εξασφαλί
σει τις πατέντες από τις φαρμακευτικές 
εταιρείες και να δώσει τη δυνατότητα 
σε κάθε κράτος-μέλος να τις διαχειρι
στεί με τις εγχώριες δυνάμεις φαρμα
κοβιομηχανίας, ώστε να παρασκευα
στούν άμεσα, γρήγορα, μαζικά οι απα
ραίτητες δόσεις ώστε να εμβολιαστεί 
ο πληθυσμός σε κάθε χώρα της ΕΕ». 
Πρόσθεσε ότι αν αυτή η πρωτοβουλία 
«που πρέπει να αναληφθεί τώρα, δεν 
ευοδωθεί, τότε θα πρέπει η κυβέρνη
ση να αναζητήσει λύσεις με διμερείς 
συμφωνίες και πέρα από το πλαίσιο 
της ΕΕ, με εταιρείες ή με χώρες που 
παράγουν μαζικά το εμβόλιο, πρέπει 
να υπάρξει επαρκής αριθμός δόσεων 
για να προστατευθεί ο πληθυσμός». 
Κατόπιν αυτών, ο κ. Τσίπρας προσέ
θεσε ότι καταθέτει με ευθύνη τις προ
τάσεις του και ζήτησε «για άλλη μια 
φορά, έστω και τώρα -γνωρίζετε ότι 
είχα καταθέσει την πρόταση για κοινό 
υπουργό Υγείας και κοινό σχεδίασμά, 
ο κ. Μητσοτάκης αρνήθηκε- να υπάρ
ξει άμεσα η σύγκληση του Συμβουλί
ου των Πολιτικών Αρχηγών υπό την 
προεδρία της Προέδρου της Δημο
κρατίας και με τη συμμετοχή εκπρο
σώπων της επιτροπής των επιστημό
νων ώστε να υπάρχει πλήρης ενημέ
ρωση της κατάστασης και να καταρτι
στεί σχέδιο αντιμετώπισης».

Η καχυποψία απέναντι 
oious επιστήμονα
Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ είπε πως «το 
χειρότερο που μπορεί να συμβεί στη 
χώρα είναι να ενισχυθεί η καχυποψία 
και το έλλειμμα εμπιστοσύνης ακόμα 
και στους επιστήμονες», για να κατα- 
λήξει: «Καταθέτω με αίσθημα ευθύνης 
αυτή την πρόταση προς τον πρωθυ
πουργό, περιμένοντας έστω την ύστατη 
στιγμή να αφήσει το εγώ απέναντι στο 
εμείς, απέναντι στην ανάγκη της ενί
σχυσης της προστασίας της δημόσιας 
υγείας. Ειδάλλως είναι προφανές ότι 
θα αναλάβει και την ευθύνη για όσα 
μπορεί να εξελιχθούν σε σχέση με την 
πορεία της πανδημίας στη χώρα μας».

ΚΙΝΑΛ
Απορρίπτει την πρόταση του Αλέξη Τσίπρα
ΤΟ ΚΙΝΗΜΑ Αλλαγής απορρίπτει την πρόταση του Αλέξη Τσίπρα να 
συγκληθεί Συμβούλιο των Πολιτικών Αρχηγών για την πανδημία, πρό
ταση την οποία ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης ανέφερε στην 
Πρόεδρο της της Δημοκρατίας, Κατερίνα Σακελλαροπούλου. Αντιθέ- 
τως η κ. Γεννηματά καταθέτει τη Δευτέρα επίκαιρη ερώτηση στον Κυριά
κο Μητσοτάκη για τους εμβολιασμούς και την εξέλιξη της πανδημίας. Ο 
εκπρόσωπος Τύπου του Κινήματος Αλλαγής, Παύλος Χρηστίδης, σχο
λίασε τη πρόταση του Αλέξη Τσίπρα τονίζοντας: «Δεν είναι θέμα Συμ
βουλίου Πολιτικών Αρχηγών η πανδημία. Ο φυσικός χώρος για αυτή τη 
συζήτηση είναι η Βουλή και γι' αυτό, όσο μας αφορά, καταθέτουμε επί
καιρη ερώτηση της προέδρου του Κινήματος Φώφης Γεννηματά, προς 
τον πρωθυπουργό για το θέμα».
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1  Μπάχαλο στην Ε.Ε. για τα εμβόλια
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

362.2 cm² Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

UUU MYMPM KOMIIIIN - BEPOKIHO
ΜΠΑΧΑΛΟ ITHN E.E. ΓΙΑ ΤΑ ΕΜΒΟΛΙΑ
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1  Μπάχαλο στην Ε.Ε. για τα εμβόλια
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1-2 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Μπάχαλο στην Ε.Ε. 
για ία εμβόλια

66
«Αδειάζει» φου ντερ 
Λάιεν ο υπουργός 
Υγείας της Γερμανίας για 
ιη διμερή συμφωνία με 
την BioNTech

ΕΝΑ πρωτοφανές μπάχαλο βρίσκεται σε εξέλιξη εντός της Ευρω- 
παϊκήςΈνωσης. Ο λόγος; Τα εμβόλια για τον κορωνοϊό, που κυρι
ολεκτικά μετατρέπονται σε μήλον της έριδος μεταξύ των κρατών - 
μελών. Την ίδια ώρα η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν διαμηνύει πως 
οι δόσεις θα μοιράζονται κεντρικά, και αναλογικά με τον πληθυσμό 
των χωρών της ΕΕ. Ωστόσο, αρκετές χώρες με προεξάρχουσα τη 
Γερμανία αγνοούν τις συστάσεις της προέδρου της Κομισιόν, δια
πραγματεύονται παράλληλα για προμήθεια επιπλέον δόσεων, με 
αποτέλεσμα η κατάσταση να τείνει να ξεφύγει εκτός ελέγχου.Ήδη 
ο υπουργός Υγείας της Γερμανίας Γενς Σπαν «άδειασε» την πρό
εδρο της Κομισιόν, λέγοντας πως 
η συμφωνία του Βερολίνου με την 
BioNTech δεν επηρεάζει την κεντρι
κή συμφωνία της ΕΕ με την εταιρεία.

Σε αυτό το πλαίσιο λοιπόν, η 
έγκυρη ιστοσελίδα Politico επιβε
βαιώνει πως η Γερμανία θα λάβει 
επιπλέον 30 εκατομμύρια εμβόλια, 
αποτέλεσμα διμερούς συμφωνία με 
την Pfizer. Επίσης, το Βερολίνο θα 
αγοράσα και 50 εκατομμύρια δόσας 
από το εμβόλιο της Modema.

Οπως σχολιάζει το Politico οι δράσεις της Γερμανίας συνιστούν 
παραβίαση της στρατηγικής εμβολιασμού της Κομισιόν, καθώς έχει 
συμφωνηθεί τα εμβόλια να μοιράζονται αναλογικά με τον πληθυ
σμό κάθε κράτους - μέλους και να μην υπάρχουν διμερείς επαφές 
με εταιρείες. Βλέποντας αυτές τις κινήσεις - πρωτίστους του Βερολί
νου, η πρόεδρος της Κομισιόν άφησε αιχμές, λέγοντας πως «κανέ
να κράτος-μέλος δεν επιτρέπεται να διαπραγματεύεται παράλληλα».

Φαίνεται όπ και το Βερολίνο έτσι το εξέλαβε και έσπευσε να απα
ντήσει στην πρόεδρο της Κομισιόν ότι η συμφωνία της Γερμανίας 
με την BioNTech για την αγορά επιπρόσθετων δόσεων εμβολίου 
κατά της COVID-19 δεν επηρεάζει τα συμβόλαια μεταξύ της εται
ρείας και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως χαρακτηριστικά τόνισε 
ο Γενς Σπαν. Με άλλα λόγια, η Κομισιόν εμφανίζεται αδύναμη να 
επιβάλει τα συμφωνηθέντα γύρω από την προμήθεια δόσεων των 
εμβολίων για τον κορωνοϊό, επιδιδόμενη σε απλές συστάσεις. Και 
από την άλλη, όπως καθίσταται σαφές, άργησε να ενεργήσει και να 
προμηθευτεί κεντρικά επιπλέον δόσεις εμβολίων αρκετά νωρίτε
ρα, ώστε οι εκστρατείες εμβολιασμού ανά την Ευρώπη να προχω
ρήσουν σε ικανοποιητικούς ρυθμούς.

Και στη χώρα μας βρίσκεται σε εξέλιξη πολιτική αντιπαράθε
ση, με τον κυβερνητικό εκπρόσωπο Χρήστο Ταραντίλη να τονί
ζει απευθυνόμενος προς τον Αλέξη Τσίπρα, πως «τα 27 κράτη- 
μέλη της ΕΕ έχουν συμφωνήσει ότι πορεύονται μαζί όσον αφορά 
στην αγορά εμβολίων και δεν επιτρέπεται να κινούνται μονομε
ρούς, όπως ζητάει ο ίδιος. Η Πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτρο
πής Ούρσουλα Φον Ντερ Λάιεν μόλις σήμερα επανέλαβε με ξεκά
θαρο τρόπο ότι «κανένα κράτος-μέλος δεν επιτρέπεται να διαπραγ
ματεύεται ή να έχει συμβόλαιο παράλληλα». Προτείνει μήπως να 
παραβιάσουμε την κοινή ευρωπαϊκή συμφωνία; Αυτό είναι ξεκά
θαρα εις βάρος της χώρας».
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1  Περίπατο ο εμβολιαστικός σχεδιασμός
Πηγή: ΚΑΡΦΙ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

119.43 cm² Κυκλοφορία: 4910

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Περίπατο ο εμβολιασιικός σχεδιασμός
■ Τραγελαφική χαρακτήρισε την κατάσταση που επικρατεί με τον εμβολιασμό 
κατά του κορωνοϊού στη χώρα μας, ο βουλευτής του Κινήματος Αλλαγής Αν- 
δρέας Πουλάς, με αφορμή τα τελευταία κρούσματα αναβολής εμβολιασμών, 
«Η κυβέρνηση φαίνεται να έχειχαθεί στη δίνη του ανασχηματισμού με αποτέλε
σμα να πάει περίπατο ο εμβολιαστικός της σχεδιασμός», είπε, υποστηρίζοντας 
ότι δεν εξηγούνται διαφορετικά οι αλλεπάλληλες αναβολές εμβολιασμών υγει
ονομικών σε πολλά νοσοκομεία της χώρας, οι οποίοι θα ξεκινούσαν τη Δευτέρα 
αλλά αιφνιδιαστικά αναβλήθηκαν, αφήνοντας, κατά τον ίδιο, πολλά αναπάντητα 
ερωτηματικά. «Πιθανόν η κυβέρνηση στο ολικό απαγορευτικό που επανέφερε 
για μία εβδομάδα στη χώρα συμπεριέλαβε 'κατά λάθος' καιτους εμβολιασμούς 
κατά της COVID -19. Ας ελπίσουμε ότι οι συνέπειες των πράξεών της δεν θα είναι 
για άλλη μία φορά επώδυνες για τη χώρα», σημείωσε ο κ. Πουλάς.
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1  Κινητοποίηση αγροτών για τις ελλείψεις στα Κέντρα
Υγείας της Μαγνησίας

Πηγή: ΘΕΣΣΑΛΙΑ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

417.96 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

• ΜΕ ΜΗΧΑΝΟΚΙΝΗΤΗ ΠΟΡΕΙΑ ΣΤΟΝ ΒΟΑΟ ΣΤΙΣ 18 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ

Κινητοποίηση αγροτών για τις ελλείψεις 
στα Κέντρα Υγείας της Μαγνησίας
Πρόγραμμα δράσεων για την 
ικανοποίηση των αιτημάτων των 
αγροτών έχει καταρτίσει για τις 
επόμενες ημέρες η Ομοσπονδία 
Αγροτικών Συλλόγων Μαγνησίας.
Στις 29 Δεκεμβρίου πραγματοποίησε 
τηλεδιάσκεψη με όλους τους 
αγροτικούς συλλόγους και 
αποφασίστηκεΙΟήμερο δράσεων.

Ε
ιδικότερα, στις 111ανουάριου οι αγροτικοί σύλλογοι 
θα προχωρήσουν σε κινπτοποίπσπ στα Κέντρα 
Υγείας του Νομού με αίτημα να στελεχωθούν και 
να αναβαθμιστούν οι υποδομές. Στις 18 Ιανουάριου η 

δράση τους θα κορυφωθεί με μηχανοκίνητη πορεία 
στον Βόλο, τηρώντας όλα τα μέτρα προστασίας. Οι 
αγρότες θα καταθέσουν ψήφισμα στην Αποκεντρωμένη 
Διοίκηση και θα ολοκληρώσουν την πορεία τους στο

γραφείο του ανταποκριτή του ΕΛΓΑ.
0 πρόεδρος του Αγροτικού Συλλόγου Ζαγοράς και 
συντονιστής της Ομοσπονδίας Αγροτικών Συλλόγων 
Μαγνησίας Θεόδωρος Γεωργαδάκηςεπισήμανε χθες σε 
συνέντευξη Τύπου ότι οι αγρότες δεν έχουν ούτε τα στοι
χειώδη και εν μέσω πανδημίαςτα Κέντρα Υγείας βρίσκο
νται υποστελεχωμένα και υποβαθμισμένα με τραγικές 
ελλείψεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό.
«Δεν μπορούμε να μείνουμε άλλο με τα στόματα κλει- 
στά.Έχουμε χορτάσει από παχιά λόγια, θα πάρουμε τον 
δρόμο της διεκδίκησης για να δοθούν κάποιες απαντή
σεις στους αγρότες που θέλουν να ζήσουν και μας έχουν 
του πεταματού».

Αναφορικά με τις ζημιές που έχουν υποστεί οι αγρότες 
στην παραγωγή τους, λόγω των καιρικών συνθηκών, 
ο κ. Γεωργαδάκης σημείωσε ότι πολλοί δεν έχουν λάβει 
ούτε προκαταβολή, ούτε τα πορίσματα. «Δεν υπάρχει 
κανένα μέτρο στήριξης προςτους αγρότες.Όλα τα έξο
δα καλλιέργειας έχουν γίνει και δεν έχει δοθεί ούτε μία 
προκαταβολή για να μπορέσουμε να συνεχίσουμε να 
καλλιεργούμε και να ζούμετις οικογένειές μας. Όταν 
αποζημιωνόμαστε έχουμε παρακράτηση 23% προςτον 
ΕΛΓΑ» είπε.
Μάλιστα, υπογράμμισε ότι υπάρχει σοβαρό οικονομικό 
πρόβλημα επιβίωσης για πολλούς αγρότες και έθιξε το 
πρόβλημα που προέκυψε με το Μέτρο 21 του υπουργεί
ου Ανάπτυξης, για την ενίσχυση των ελαιοπαραγωγών. 
«Πολλούς τους απορρίπτει. Ενώ έχουν συμπεριλάβει 
στη δήλωση ΟΣΔΕ τους ελαιώνες τους, τους απορρί
πτει επειδή δεν είναι στο Μητρώο Αγροτών. Ζητάμε να 
ανοίξει το Μέτρο 21, να είναι για όλους τους αγρότες, 
και χωρίς να είναι το κύριο επάγγελμά τους, εφόσον 
κάνουν δήλωση ΟΣΔΕ. Αυτό που συμβαίνει τώρα είναι 
διαχωρισμός» επισήμανε.
Ακόμη πρόσθεσε ότι το αγροτικό δίκτυο βρίσκεται σε

εγκατάλειψη, η οποία είναι πιο ορατή στο Πήλιο. «Για τις 
φθορές στο επαρχιακό δίκτυο έχει περάσει μία τριετία 
και γίνονται βήματα χελώνας. Βγαίνουν όλοι καιλένε ότι 
γίνονται έργα, αλλά όλα είναι στάσιμα» τόνισε.
0 πρόεδρος του Αγροτικού Συλλόγου Αλμυρού και 
Σούρπης και μέλος της Διοίκησης της Ομοσπονδίας 
Αγροτικών Συλλόγων Μαγνησίας Ευστάθιος Γλιάτης 
ανέφερε από την πλευρά του ότι τα προβλήματα ολοένα 
και εντείνονται.
«Το κόστος παραγωγής ανεβαίνει και με αφορμή την 
πανδημία του κορωνοϊού βγήκε στην επιφάνεια όλη η 
«γύμνια» του δημοσίου συστήματος υγείας, δηλαδή η 
έλλειψη γιατρών και υποδομών» δήλωσε και σημείω
σε ότι στο Κέντρο Υγείας Αλμυρού υπάρχει μόνο ένα 
ασθενοφόρο και ένας οδηγός.
«Καταλαβαίνουμε όλοι σε μια περιοχή 35.000 κατοίκων 
τι ζητήματα υπάρχουν» εξήγησε και τόνισε ότι ένα χρόνιο 
πρόβλημα που αντιμετωπίζουν στην περιοχή είναι και η 
αγροτική οδοποιία. «Ως οργανωμένο αγροτικό κίνημα 
δεν πρόκειται να κάνουμε πίσω. Συνεχίζουμε τον αγώνα 
για την ικανοποίηση των αναγκών μας».

ΗΡΩ ΚΑΓΙΟΠΟΥΛΟΥ
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Ελλείψεις, καθυστερήσεις και επικίνδυνες 
«εκπτώσεις» με φόντο το κυνήγι των|
ν' Να δοθούν στη δημοσιότητα οι συμβάσεις που έχει υπογράψει 
η ΕΕ με τις διάφορες εταιρείες

V Κυνική δήλωση της προέδρου της Κομισιόν ότι τα κράτη - μέλη 
δεν μπορούν να έχουν το δικό τους σχέδιο προμήθειας εμβολίων

.. L'
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«Φρένο» στην αύξηση της παραγωγής 
από φαρμακοβιομηχανίες και κυβερνήσεις
Γτα να προστατευτούν τα κέρδη, ο ανταγωνισμός και τα «πνευματικά δικαιώματα» 
των εταιρειών σε βάρος της ανθρωπότητας

Τ
ην ώρα που πάνω από 88 εκατ. άνθρωποι παγκοσμίως
έχουν διαγνωστεΐ θετικοί στον SARS CoV - 2 και έχουν 
καταγραφεί περίπου 1,9 εκατ. θάνατοι, ένα ακόμη σημα
ντικό επίτευγμα της επιστήμης, το εμβόλιο, δεν αξιοποι- 

είται πλήρως για την καταπολέμηση της πανδημίας. 0 οικονο
μικός και γεωπολιτικός ανταγωνισμός και η παραγωγή φαρμά
κων και θεραπειών με σκοπό το κέρδος και όχι την κάλυψη α
ναγκών εμποδίζουν την επιστημονική συνεργασία για ανάπτυ
ξη και παραγωγή εμβολίων κατά της Covid-19.

Η παγκόσμια προσφορά εμβολίων Covid-19 είναι πιθανό να 
είναι πολύ χαμηλότερη από αυτήν που απαιτείται έως τουλάχι
στον το 2024, σύμφωνα με πρόσφατη μελέτη του Πανεπιστη
μίου Duke στις ΗΠΑ, λόγω περιορισμένης παραγωγικής ικανό
τητας, αλλά και των ισχυρότερων καπιταλιστικών κρατών που 
συσσωρεύουν δόσεις από διάφορες εταιρείες και έχουν ήδη 
δεσμεύσει περισσότερες από 3,7 δισ. δόσεις, με διαπραγμα
τεύσεις σε εξέλιξη για τουλάχιστον άλλα 5 δισ.

Στο κυνήγι του κέρδους 
οι αιτίες της έλλειψης εμβολίων

Φαρμακοβιομηχανίας μϊ ιη στήριξή χων amimi κοβερνησίων διατηρούν ικ παίΕΥΧίζ 
και ανοίγουν και κλείνουν τις «κάνοολτς» της παραγωγής ονολογα με τα κέρδη τους

Σήμερα, που η ανθρωπότητα αντιμετωπίζει το ζήτημα της μα
ζικής παραγωγής επαρκών δόσεων εμβολίων στο συντομότερο 
δυνατό χρονικό διάστημα για όλο τον πληθυσμό του πλανήτη, εί
ναι πάλι τα καπιταλιστικά κράτη και οι φαρμακοβιομηχανίες που 
κρατούν ομήρους ολόκληρους λαούς και εμποδίζουν την αξιοποί
ηση όλων των πόρων και παραγωγικών μονάδων για την παραγω
γή πολλαπλάσιων δόσεων εμβολίων.

Για την αντιμετώπιση της πανδημίας οι λαοί χρειάζονται άμεσα 
μια μεγάλη επέκταση των παραγωγικών δυνατοτήτων για την πα
ραγωγή εμβολίων. Ομως για τους φαρμακευτικούς ομίλους το 
οικονομικό συμφέρον βρίσκεται στη ρύθμιση της παραγωγής 
τους με κριτήριο την απόδοση του κατάλληλου ποσοστού κέρ
δους. Παράγουν με το βλέμμα στραμμένο στους ανταγωνιστές 
τους. Διεκδικούν και παζαρεύουν μεγαλύτερα μερίδια και κρα
τικές εγγυήσεις. Παζαρεύουν πατέντες, προσαρμόζουν την πα
ραγωγή με βάση τα δικά τους συμφέροντα και όχι την απρόσκο
πτη κάλυψη των αναγκών.

Ολες οι κυβερνήσεις των ισχυρών καπιταλιστικών κρατών συ
νηθίζουν να λένε πως βρισκόμαστε «σε πόλεμο» με τον κορονοϊό, 
χωρίς φυσικά να αμφισβητούνται «τα ιερά και τα όσια» του καπιτα
λιστικού τρόπου παραγωγής, για να κερδηθεί ο «πόλεμος». Οπως 
ακριβώς δεν παίρνονται ουσιαστικά μέτρα προστασίας των λαών 
σε αυτόν τον «πόλεμο», έτσι και τώρα τα καπιταλιστικά κράτη δεν 
αναλαμβάνουν να συγκεντρώσουν όλους τους διαθέσιμους πό
ρους σε αυτό το κεντρικό καθήκον, δεν καταργούν τα διπλώματα 
ευρεσιτεχνίας (πατέντες) και άλλους όρους προστασίας πνευμα
τικών δικαιωμάτων, δεν αδειοδοτούν άλλες εγκαταστάσεις για μα
ζική παραγωγή, δεν αξιοποιούν όλο το εργατικό δυναμικό, ώστε η 
παραγωγή να μην σταματάει καθόλου.

Από τη σκοπιά τους, φαρμακευτικές εταιρείες, όπως η «BioNTech» 
η «Pfizer», η «Moderna» κ.ά. προσαρμόζουν την παραγωγική ικα
νότητά τους ανάλογα με τα κέρδη τους και τα κέρδη των αντα
γωνιστών τους, με αποτέλεσμα καθυστερήσεις που κάνουν δύ
σκολη την κάλυψη των αναγκών σε εμβόλια, ώστε ο κόσμος να 
μπορεί να προμηθευτεί μεγάλη ποσότητα εμβολίων μέσα σε 6 μή
νες. Επιδιώκουν να εξασφαλίσουν ότι οι επενδύσεις τους στα εμ
βόλια, οι αγορές πρώτων υλών, η χρηματοδότηση του κράτους θα 
αποδώσουν τα προσδοκώμενα κέρδη.

Νέα κίνητρα στις φαρμακοβιομηχανίες;
Σε αυτήν τη βάση, διάφοροι επιστήμονες και οικονομολόγοι 

της Υγείας φτάνουν στο σημείο να προτείνουν οι κυβερνήσεις να 
δώσουν πρόσθετες επιδοτήσεις για την παραγωγή ή ασφάλιστρα 
για ταχύτερες παραδόσεις, με το επιχείρημα πως κάθε βδομάδα 
lockdown στοιχίζει ακόμη περισσότερο στην καπιταλιστική οικονομία.

Με τις κρατικές επιδοτήσεις - λένε - οι φαρμακευτικές εταιρεί
ες θα πλήρωναν τους προμηθευτές για το κόστος επιτάχυνσης 
της παραγωγής τους, τις υπερωρίες, τις προσλήψεις. Αν τα οικο
νομικά κίνητρα από μόνα τους δεν είναι ...αρκετά, προτείνουν α
κόμη οι κυβερνήσεις να αποζημιώσουν τους φαρμακευτικούς ο
μίλους για τις πατέντες των εμβολίων τους ή να προχωρήσουν σε 
αναγκαστική αδειοδότηση της παραγωγής σε άλλες εταιρείες.

Σε όλες τις περιπτώσεις, δεν μπορεί να κρυφτεί ο παρασιτικός

ρόλος των φαρμακευτικών ομίλων που απομυζούν τους λαούς. Οχι 
μόνο οι φαρμακευτικές εταιρείες έχουν λάβει τεράστια χρηματο
δότηση από δημόσιο χρήμα για έρευνα και ανάπτυξη (περίπου 2,5 
δισ. δολάρια σε «Pfizer/BioNTech», 2,5 δισ. στη «Moderna», σχεδόν 
2 δισ. στην «AstraZeneca»), ταυτόχρονα έχουν τον έλεγχο για το 
ποιος λαμβάνει το εμβόλιο, πότε, σε ποια τιμή και ποιες ποσότητες.

Τα ισχυρά κράτη υπερασπιστές 
της πατέντας

Την ίδια στιγμή, οι κυβερνήσεις, ιδιαίτερα των ισχυρότερων κρα
τών, είναι οι μεγαλύτεροι υπέρμαχοι των διπλωμάτων ευρεσιτεχνί
ας και της προστασίας των πνευματικών δικαιωμάτων των φαρ
μακοβιομηχανιών, παρότι σε πολλές περιπτώσεις ακόμη και η έ
ρευνα γίνεται με κρατικό χρήμα από δημόσια ερευνητικά κέντρα.

Είναι χαρακτηριστικό ότι Ινδία και Νότια Αφρική - λόγω και της 
θέσης τους στο παγκόσμιο ιμπεριαλιστικό σύστημα και μεγάλοι 
παραγωγοί φαρμάκων και εμβολίων - πρότειναν στη συνεδρίαση 
του Παγκόσμιου Οργανισμού Εμπορίου (20 Νοέμβρη) να επιτρα- 
πεί η άρση της πατέντας και άλλων δικαιωμάτων πνευματικής 
ιδιοκτησίας για τυχόν θεραπείες, διαγνωστικά μέσα και εμβό
λια που σχετίζονται με την Covid-19, έως το τέλος της πανδημί
ας. Η άρση θα επέτρεπε σε παρασκευαστές σε όλο τον κόσμο να 
αρχίσουν να παράγουν εμβόλια, θεραπείες κ.ά. για την καταπολέ
μηση της πανδημίας.

Στην πρόταση αντιστάθηκαν σθεναρά κράτη, όπως το Ηνωμένο 
Βασίλειο, οι ΗΠΑ, ο Καναδάς, η Αυστραλία και η ΕΕ. Στη σχετι
κή δήλωσή της, η βρετανική κυβέρνηση ανέφερε ότι το υφιστά
μενο σύστημα επιτρέπει στις φαρμακευτικές εταιρείες να μοιρά
ζονται εθελοντικά δεδομένα και τεχνολογία και ορισμένες το έ
χουν ήδη πράξει.

Οπως εξηγεί στη γερμανική «ΤΑΖ» ο Πάουλ Φέλνερ, ειδικός για 
θέματα πνευματικής ιδιοκτησίας στη φαρμακοβιομηχανία και σύμ
βουλος του Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας (ΠΟΥ), «τα εμβόλια 
mRNA είναι πολύ πιο περίπλοκα να παρασκευαστούν» και «δεν 
μπορεί να επιβληθεί μια κοινοποίηση της τεχνολογίας τους, ει
δικά επειδή οι ΗΠΑ και η ΕΕ δεν το επιτρέπουν».

«Εχουμε δει εταιρείες μέσα στην πανδημία Covid-19 να συνερ
γάζονται, αλλά δεν το ρισκάρουν. Μέσω του ΠΟΥ δίνονται κίνητρα 
για συγκεκριμένες άδειες. Επειδή πολλές εταιρείες φοβούνται ό
τι οι ανταγωνιστές τους θα χρησιμοποιήσουν αργότερα τις τεχνο
λογίες Covid που έχουν αναπτύξει, σε άλλα προϊόντα», πρόσθεσε.

«Σίγουρα, οι κυβερνήσεις και τα φιλανθρωπικά επενδυτικά ιδρύ
ματα (σ.σ. Μπιλ Γκέιτς) θα μπορούσαν να έχουν ζητήσει περισσό
τερα (σ.σ. από τις φαρμακευτικές), ειδικά αφού το ρίσκο ανάπτυ
ξης εμβολίων έχει αναληφθείμε δημόσια χρήματα», λέει ο Φέλνερ.

«Ντε φάκτο» η εξάρτηση 
από τη φαρμακοβιομηχανία

Υπό αυτές τις συνθήκες, οι δηλώσεις διαφόρων εταιρειών 
είναι κενό γράμμα, αφού αυτές κρατάνε τα κλειδιά της παρα
γωγής εμβολίων, από τα οποία εξαρτάται η ανθρωπότητα. Η

«Moderna» δήλωσε ότι δεν θα επιβάλει τα διπλώματα ευ
ρεσιτεχνίας της κατά τη διάρκεια της πανδημίας (όχι ό
μως και την προστασία πνευματικών δικαιωμάτων), ενώ η 
«Johnson & Johnson» και η «AstraZeneca» δήλωσαν ότι 
θα πουλήσουν τα εμβόλιά τους σε τιμή κόστους (χωρίς να 
δημοσιοποιούν στοιχεία για το ύψος του κόστους παραγω
γής), τουλάχιστον προσωρινά.

Στην πραγματικότητα, είτε υπάρξουν αναγκαστικές α- 
δειοδοτήσεις εταιρειών για παραγωγή εμβολίων, είτε αυ
τό γίνει «οικειοθελώς» θα υπάρχει πάντα «η εξάρτηση από 
τις εταιρείες που έχουν αναπτύξει ένα εμβόλιο ή μια θε
ραπεία». Διαφορετικά, ο κάτοχος αδείας θα πρέπει να μά
θει από το μηδέν πώς παρασκευάζεται καλύτερα το προϊ
όν. Ακόμη και με υποχρεωτική αδειοδότηση των τεχνολο
γιών τους, οι εταιρείες θα μπορούσαν να προχωρήσουν 
σε «μια παθητική αντίσταση».«Δηλαδή εταιρείες που απλά 
δεν θέλουν και δεν προσφέρουν την τεχνογνωσία τους για 
την παραγωγή εμβολίων», υπογραμμίζει ο Φέλνερ.

Ακόμα κι αν οι εταιρείες αδειοδοτήσουν άλλες εταιρείες 
για επιπλέον παραγωγή, θα γίνει με ελεγχόμενο τρόπο και 

σε περιορισμένη έκταση, για να κρατηθούν ψηλά οι τιμές και 
τα κέρδη, τονίζουν άλλοι εμπειρογνώμονες στον διεθνή Τύπο.

Σε εξέλιξη παζάρια 
για περισσότερες δόσεις

Σε αυτό το φόντο, «πράσινο φως» για την υπό όρους έγκρι
ση του εμβολίου των αμερικανικών εργαστηρίων «Moderna» 
έδωσε την Τετάρτη ο Ευρωπαϊκός Οργανισμός Φαρμάκων (Ε- 
ΜΑ). Το εμβόλιο - που έχει εγκριθεί ήδη στις ΗΠΑ - βασίζε
ται, όπως και αυτό των «Pfizer/BioNTech», στη νέα τεχνολογία 
mRNA, χορηγείται σε δύο δόσεις με διαφορά 28 ημερών και εί
ναι πιθανόν να προσφέρει προστασία για έως 2 χρόνια περίπου.

Η πρόεδρος της Κομισιόν, Ούρσουλα Φον Ντερ Λάιεν, α
νέφερε πως σύμφωνα με το συμβόλαιο η ΕΕ θα έχει επιπλέ
ον 160 εκατ. δόσεις (80 εκατ. με επιλογή για άλλες 80 εκατ.), 
χωρίς να προσδιορίσει το χρονοδιάγραμμα των παραδόσεων. 
Η ΕΕ, πρόσθεσε, έχει εξασφαλίσει έως και 2 δισ. δόσεις πι
θανών εμβολίων, τα περισσότερα από τα οποία βρίσκονται σε 
πειραματικό στάδιο και δεν αναμένεται να παραδοθούν πριν 
τα τέλη του έτους.

Συνολικά από «Pfizer/BioNTech» και «Moderna» η ΕΕ έχει 
εξασφαλίσει για μέσα στο 2021 460 εκατ. δόσεις, που επαρ
κούν για τον εμβολιασμό 230 εκατ. ανθρώπων. Σύμφωνα με 
πηγές του γερμανικού περιοδικού «Der Spiegel», η ΕΕ δια
πραγματεύεται με τις «Pfizer/BioNTech» την αγορά 100 εκατ. 
δόσεων (με δικαίωμα για άλλες 200 εκατ.), ωστόσο, η συντρι
πτική πλειονότητα των δόσεων μπορεί να παραδοθεί μόνο 
κατά το δεύτερο εξάμηνο του 2021, αναφέρει το ρεπορτάζ.

Παράλληλα, ο Ρώσος Πρόεδρος, Βλαντιμίρ Πούτιν, και η 
Γερμανίδα καγκελάριος, Αγκελα Μέρκελ, αναφέρθηκαν σε 
τηλεφωνική τους συνομιλία στο ενδεχόμενο «από κοινού πα
ραγωγής εμβολίων», ανακοίνωσε το Κρεμλίνο, προσθέτοντας 
πως θα συνεχιστούν οι σχετικές επαφές. Δεδομένου ότι η Ρω
σία δεν διαθέτει ικανότητες για την ταχεία παραγωγή των ανα
γκαίων ποσοτήτων, θα παραχθούν στην Ινδία 100 εκατ. δόσεις 
του «Sputnik - V» και έχουν υπογράφει συμφωνίες σύμπραξης 
με Βραζιλία, Κίνα και Νότια Κορέα, ενώ συζητιέται η παραγω
γή του στην Τουρκία.

Πάντως, η παραγωγή εμβολίων στην ΕΕ, συμπεριλαμβανο
μένου του «Sputnik - V», είναι θεωρητικά δυνατή μόνο εάν ε- 
γκριθεί από τον ΕΜΑ, δήλωσε η αναπληρώτρια εκπρόσωπος 
της γερμανικής κυβέρνησης, Ουλρίκε Ντέμερ.

Στο ίδιο πλαίσιο προστασίας του ανταγωνισμού και της κερ
δοφορίας, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ξεκαθάρισε για ακόμη μια 
φορά πως θα κρατήσει κρυφούς τους όρους των συμβολαίων 
προπαραγγελίας εμβολίων, όσο θα συνεχίζει τις διαπραγμα
τεύσεις με τις εταιρείες.

«Δεσμευόμαστε από ρήτρες εμπιστευτικότητας ως προς τα 
συμβόλαια και η αποκάλυψη εμπιστευτικών πληροφοριών αυ
τήν την στιγμή θα υπονόμευε τις διαπραγματεύσεις μας που 
βρίσκονται ακόμη σε εξέλιξη», δήλωσε η επίτροπος, Στέλλα 
Κυριακίδου.

Ε. Μ.
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1  Εγκρίθηκε το εμβόλιο της Moderna
Πηγή: ΑΞΙΑ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

198.24 cm² Κυκλοφορία: 750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εγκρίθηκε 
το εμβόλιο 
της Moderna
■ Ο ΕΥΡΩΠΑΪΚΟΣ Οργανισμός Φαρ
μάκων έδωσε το πράσινο φως σχο 
εμβόλιο ίων αμερικανικών εργαστη
ρίων Moderna κατά της νόσου 
Covid-19, το δεύτερο εμβόλιο που 
εγκρίνει, καθώς οι αρχές επιταχύνουν 
τις προσπάθειες εμβολιασμού, που 
αποσκοπούν στην αναχαίτιση της παν
δημίας, μεταξύ των ανησυχιών για πιο 
μεταδοτικές μεταλλάξεις.
Ο εμβολιασμός των 450 εκατομμυρίων 
ανθρώπων στην Ευρωπαϊκή Ένωση 
θα είναι πιθανόν καθοριστικής σημα
σίας για να μπει τέλος στην πανδημία 
που έχει σκοτώσει σχεδόν 1,9 εκατομ
μύριο ανθρώπους παγκοσμίως. Η 
έγκριση λαμβάνει χώρα ενόσω οι χώ
ρες δίνουν μάχη με τον χρόνο για να 
ελέγξουν δύο μεταλλάξεις που βρέθη
καν στη Νότια Αφρική και στη Βρετα
νία, που είναι πιο μεταδοτικές και 
έχουν οδηγήσει σε έξαρση των κρου
σμάτων.
Ο ΕΜΑ ανέφερε πως δίνει την έγκρισή 
του για τη χρήση του εμβολίου της 
Moderna σε ανθρώπους ηλικίας άνω 
των 18 ετών, μετά την αξιολόγηση των 
δεδομένων στο θέμα της ποιότητας, 
της ασφάλειας και της αποτελεσματι- 
κότητας. «Αυτό το εμβόλιο μας παρά
σχει ένα ακόμη εργαλείο για να ξεπε- 
ράσουμε την υφιστάμενη επείγουσα 
κατάσταση» διαβεβαιώνει η γενική 
διευθύντρια του ΕΜΑ,Έμερ Κουκ, στο 
σχετικό δελτίο τύπου.
Η απόφαση, που λαμβάνεται μόλις 
έναν χρόνο από την πρώτη έξαρση του 
ιού στην Κίνα, σηματοδοτεί τη δεύτερη 
χορήγηση άδειας από μια ρυθμιστική 
αρχή για το εμβόλιο της Moderna με
τά τις ΗΠΑ και μια επιπλέον επιβεβαί
ωση της νέας τεχνολογίας mRNA.

95% αποτελεσματικότητα
Το εμβόλιο ήταν περίπου 95% αποτε
λεσματικό στην πρόληψη της ασθένει
ας κατά τις κλινικές δοκιμές, στις οποί
ες δεν εντοπίστηκαν σοβαρά ζητήματα 
ασφαλείας.
Μεταξύ άλλων, ο Ευρωπαϊκός Οργα
νισμός Φαρμάκων αναφέρει στην ανα
κοίνωση που εξέδωσε ότι το εμβόλιο 
της Moderna χορηγείται σε δύο δόσεις 
στο χέρι, με διαφορά μεταξύ τους 28 
ημερών.
Σύμφωνα με τη ρυθμιστική αρχή φαρ
μάκων της Ολλανδίας CBG, το εμβόλιο 
της Moderna αναμένεται να είναι απο
τελεσματικό κατά του μεταλλαγμένους 
στελέχους του κορωνόϊού που εντοπί
στηκε στη Βρετανία, ωστόσο προειδο
ποίησε ότι πρέπει να το επιβεβαιώσει 
αυτό με περαιτέρω έρευνα.
Το «πράσινο φως» του ΕΜΑ ακολουθεί 
την υπό όρους έγκριση, πριν από δύο 
εβδομάδες, στις 21 Δεκεμβρίου, του 
εμβολίου των Pfizer Inc και BioNTech 
SE.
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1  ΣΤΟΥΣ 8.000 ΟΙ ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ ΤΗΝ ΗΜΕΡΑ
Πηγή: ONTIME Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

925.27 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΟΥΣ 8.000 01 ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ ΤΗΝ ΗΜΕΡΑ

Π
ερισσότερα από 30.000 άτο
μα έχουν ήδη εμβολιαστεί στη 
χώρα μας, ενώ ο πρωθυπουρ
γός, Κυριάκος Μητσοτάκης, ο 
οποίος προήδρευσε χθες σε τη
λεδιάσκεψη για το θέμα, ανακοίνωσε την 
αισθητή αύξηση των ημερησίων εμβολι

ασμών στους 8.000, έναντι των 5.000, 
που διενεργούνται σήμερα καθημερινώς. 
Συγκεκριμένα, ο Κυριάκος Μητσοτάκης 
υπογράμμισε, μεταξύ άλλων, ότι «η προ
τεραιότητα την οποία είχε καθορίσει η 
επιτροπή εμβολιασμών ήταν σαφής: εμ
βολιασμός υγειονομικών σε δημόσια και 
σε ιδιωτικά νοσοκομεία και βέβαια εργα
ζόμενοι και φιλοξενούμενοι σε δημόσιες 
και ιδιωτικές δομές φροντίδας και φιλο
ξενίας ηλικιωμένων. Στις 4/1 μπήκαν στο 
πρόγραμμα με επιτυχία και χωρίς προβλή
ματα άλλα 51 νοσοκομεία, σήμερα (χθες) 
προστίθενται άλλα 55 νοσοκομεία και στις 
11/1 τα τελευταία 19 νοσοκομεία στη νη
σιωτική Ελλάδα».
Ο πρωθυπουργός υπογράμμισε πως «ανα
πτύσσονται στα νοσοκομεία μας 223 εμ- 
βολιαστικές γραμμές. Η καθημερινή δυ
νατότητα εμβολιασμού θα αυξηθεί από 
τις 5.000 ημερησίως περίπου στις 8.000, 
ενδεχομένως και λίγο παραπάνω. Επεν
δύουμε όπως είπα στη διαφάνεια και στη 
λογοδοσία και στην πλατφόρμα emvolio. 
gov.gr αναρτώνται καθημερινά λίγο πριν 
τις 18:00 οι εμβολιασμοί που έχουν πραγ
ματοποιηθεί στο σύνολο της επικράτειας 
και σε κάθε περιφερειακή ενότητα της 
χώρας. Είναι μία διαδικασία -θέλω να το 
τονίσω- η οποία είναι πλήρως ψηφιοποι
ημένη από τις υπερσύγχρονες αποθήκες 
έως τα κέντρα εμβολιασμού, ώστε να δι
ασφαλίζεται ο αναγκαίος έλεγχος σε κάθε 
κρίκο της αλυσίδας και η άμεση παρέμβα
ση όπου χρειάζεται».
■ Στην Αθήνα διαβιβάστηκε η δικογραφία

ΙΣΧΥΡΟ ΚΑΙ 
ΚΑΤΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ 
ΜΕΤΑΛΛΑΞΗΣ 
ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ 
ΤΗΣ PFIZER

ΜΙΑ ΑΙΣΘΗΤΗ μείωση των νέων κρου
σμάτων του νέου κορωνοϊού κατέγραψε 
χθες το ημερήσιο επιδημιολογικό δελ
τίο του Εθνικού Οργανισμού Δημοσίας 
Υγείας (ΕΟΔΥ), ο οποίος «έδωσε» 721 
νέα κρούσματα, με τη διενέργεια 36.458 
διαγνωστικών μοριακών και rapid tests,

με το δείκτη θετικότητας να υποχωρεί 
εντυπωσιακά στο 1,97%. Την ίδια στιγ
μή, στους 386 έχουν φτάσει οι διασωλη- 
νωμένοι ασθενείς με πολύ σοβαρή νόσο 
C0VID-19, ενώ στους 950 έχουν επίσης 
φτάσει οι ασθενείς οι οποίοι έχουν εξέλθει 
των μονάδων εντατικής θεραπείας (ΜΕΘ)

των νοσοκομείων του ΕΣΥ. Τέλος, στην 
τραγική είδηση της ημέρας, ο ΕΟΔΥ ανα
κοίνωσε ότι άλλοι 49 συνάνθρωποί μας 
έχασαν χθες τη μάχη για τη ζωή τους, 
από επιπλοκές της νόσου COVID-19, με 
το σύνολο των θανάτων να έχει ήδη φτά
σει τους 5.195.
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Αισθητή αύΕησή tops 
ns επόμενε8 μέρεβ 

ανακοίνωσε 
ο πρωθυπουργοί

που σχηματίστηκε, με βάση καταγγελία 
για το δεύτερο κύμα μετάδοσης του κο- 
ρωνοϊού στη Θεσσαλονίκη, στο πλαίσιο 
εισαγγελικής έρευνας.

Ποινικές ευθύνες
Από την Εισαγγελία Πρωτοδικών Θεσ
σαλονίκης διενεργείται προκαταρκτική 
εξέταση έτσι ώστε να διαπιστωθεί αν προ
κύπτουν ποινικές ευθύνες για την Επιτρο
πή Λοιμωξιολόγων που φέρεται ότι δεν 
πρότεινε εγκαίρως τη λήψη προστατευ
τικών μέτρων.
Σύμφωνα με το grtimes.gr, η έρευνα ξε
κίνησε ύστερα από όσα κατήγγειλε, σε 
ΜΜΕ, ο διευθυντής της Β' ΜΕΘ του νο
σοκομείου «Παπανικολάου» Νίκος Κα- 
πραβέλος, ο οποίος έχει ήδη καταθέσει 
ενόρκως σε εισαγγελέα. Στη συνέχεια η 
δικογραφία διαβιβάστηκε στην πρωτεύ

ουσα όπου βρίσκεται η έδρα της Επιτρο
πής, ενώ αναμένεται να κληθούν να κατα
θέσουν τα μέλη της κ.ά. Σκοπός είναι να 
διακριβωθεί αν στοιχειοθετείται η τέλεση 
αδικημάτων. Ο καταγγέλλων επέρριψε 
ευθύνες στην Επιτροπή Λοιμωξιολόγων 
για την κατάσταση με τον κορωνοϊό στη 
Θεσσαλονίκη. Ο πνευμονολόγος έκανε 
λόγο για καταστροφή της πόλης, επειδή 
δεν προβλέφθηκε η σφοδρότητα του δεύ
τερου κύματος της πανδημίας, με δυσά
ρεστες συνέπειες.
■ Την ίδια στιγμή, ο καθηγητής Μικρο
βιολογίας της Ιατρικής Σχολής του Πανε
πιστημίου Αθηνών, Αθανάσιος Τσακρής, 
δήλωσε χθες ότι ένα πιθανό σενάριο, το 
οποίο αναμένεται να εξετάσει η Επιτροπή 
Εμπειρογνωμόνων του υπουργείου Υγεί
ας, είναι να ανοίξουν γυμνάσια και λύκεια 
όλης της χώρας στο τέλος του Ιανουάριου, 
τουλάχιστον, και το λιανεμπόριο τουλάχι
στον μια εβδομάδα μετά. Ιδιαιτέρως για 
το λιανικό εμπόριο ο Αθανάσιος Τσακρής 
έκανε λόγο για «δύσκολη απόφαση» και 
οριζόντια μέτρα σε αρχική φάση, αποσα
φηνίζοντας ότι λογικά, αν υπάρχουν ιδιαί
τερα προβλήματα σε περιοχές, εκεί πιθανόν 
να ληφθούν τοπικά μέτρα, στο πρότυπο 
των lockdowns που απέφεραν καρπούς.

ΤΟ ΕΜΒΟΛΙΟ των Pfizer/BioNTech 
κατά της COVID-19 δείχνει να λειτουρ
γεί κατά μίας σημαντικής μετάλλαξης 
στις νέες παραλλαγές του κορωνο- 
ϊού που εντοπίστηκαν στη Βρετανία 
και τη Νότια Αφρική και έχουν μεγα
λύτερη μεταδοτικότητα, σύμφωνα με 
εργαστηριακή έρευνα της Pfizer. Η 
μελέτη αυτή, η οποία δεν έχει αξιολο
γηθεί ακόμη από ομοτίμους, της Pfizer 
και επιστημόνων του Ιατρικού Τμήμα
τος του Πανεπιστημίου του Τέξας, δεί
χνει ότι το εμβόλιο είναι αποτελεσμα
τικό στην εξουδετέρωση του ιού με τη 
γνωστή ως Ν501Υ μετάλλαξη της πρω
τεΐνης ακίδα. Η μετάλλαξη αυτή μπο
ρεί να ευθύνεται για μεγαλύτερη με
ταδοτικότητα του ιού, ενώ υπάρχουν 
ανησυχίες ότι θα μπορούσε επίσης να 
επιτρέπει στον ιό να αποφεύγει την 
εξουδετέρωσή του από τα αντισώμα
τα που προκαλεί το εμβόλιο, δήλωσε 
ο Φιλ Ντόρμιτζερ, ένας από τους κο
ρυφαίους επιστήμονες της Pfizer για 
τα εμβόλια. Ο Ντόρμιτζερ σημείωσε ότι 
είναι ενθαρρυντικό το γεγονός ότι το 
εμβόλιο δείχνει να είναι αποτελεσμα
τικό κατά της μετάλλαξης αυτής, όπως 
και κατά 15 άλλων μεταλλάξεων ενα
ντίον των οποίων η εταιρεία είχε κά
νει δοκιμές προηγουμένως.
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1  Ο χάρτης των εμβολιασμών στη χώρα μας
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 1,18,20-21 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

3768.95
cm²

Κυκλοφορία: 17000

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ποιοι έχουν εμβολιαστεί ανά περιοχή 
στην Ελλάδα και τα επόμενα στάδια
Οι εκτιμήσεις για νέο μεγάλο κύμα 
κρουσμάτων - Πρόβλεψη για 2.000 

κρούσματα την ημέρα μέσα στον Ιανουάριο

Τα γερμανικά παιχνίδια με τα σκευάσματα
κτιι η nnXnr rnr Awrtn McniicX

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ

Ο χάρτης των 
εμβολιασμών
στη χώρα μας
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1  Ο χάρτης των εμβολιασμών στη χώρα μας
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 1,18,20-21 Ημερομηνία

έκδοσης:
09-01-2021

18
COVID-19

μ ΔΡΧΗ TOY ΤΕΛΟΥΣ
-----------------------ν----------------------

ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ ΣΑΒΒΑΤΟ 9 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2021

/ο τρίτο κύμα στο κατωφ
Οι ειδικοί αναλύουν στα «Π» ία επιστημονικά δεδομένα για ιην επόμενη φάση 

της πανδημίας και εκφράζουν τις εκτιμήσεις τους για την επιθετικότητα της νόσου
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________ Του ΒΑΣΙΛΗ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ________
ven.ygeia@gmail.com

Μ
ε τους ειδικούς επιστήμονες 
του Πανεπιστημίου Αθηνών, 
οι οποίοι μελετούν και πα
ρακολουθούν το ιικό φορτίο 
στα αστικά λύματα του δικτύ
ου της ΕΥΔΑΠ, να εμφανίζο

νται ιδιαιτέρως ανήσυχοι και να διαβε- 
βαιώνουν ότι η χώρα μας θα φτάσει μέσα 
στον Ιανουάριο ακόμα και τα 2.000 ημερή
σια κρούσματα του νέου κορονοϊού SARS- 
CoV-2, όπως ανέφερε συγκεκριμένα και 
πρόσφατα ο καθηγητής Αναλυτικής Χη
μείας του Πανεπιστημίου Αθηνών, Νίκος 
Θωμαΐδης, το ερώτημα είναι εάν και στην 
Ελλάδα είμαστε ή εισερχόμαστε ήδη στο 
τρίτο κύμα της εξάπλωσης της πανδημίας. 
«Το βλέπω να γράφεται και να συζητείται 
το θέμα, αλλά εγώ δεν νομίζω ότι είμαστε 
ακόμη στο τρίτο κύμα της εξάπλωσης της 
πανδημίας του νέου κορονοϊού στη χώρα 
μας. Ζούμε ακόμη τα απόνερα του δεύτε
ρου κύματος», επισημαίνει στα «Π» ο κα
θηγητής Πνευμονολογίας και Εντατικής 
Θεραπείας της Ιατρικής Σχολής του Αρι- 
στοτελείου Πανεπιστημίου- Θεσσαλονί
κης (ΑΠΘ) και συντονιστής διευθυντής 
της Πανεπιστημιακής Κλινικής Αναπνευ
στικής Ανεπάρκειας του νοσοκομείου της 
Θεσσαλονίκης «Παπανικολάου», Ιωάννης 
Κιουμής, ο οποίος μας εξηγεί: «Για να εί
μαστε στο τρίτο κύμα, θα πρέπει να έχου
με δει την ύφεση του δεύτερου κύματος, να 
έχουν μειωθεί δραστικά τα κρούσματα του 
δεύτερου κύματος και μετά η χώρα να ει- 
σέλθει στο τρίτο κύμα».

«ΔΕΝ ΘΑ ΕΙΝΑΙ ΠΙΟ ΣΦΟΔΡΟ»
Πάντως, ο ίδιος δεν θεωρεί ότι το τρίτο 
κύμα θα είναι πιο σφοδρό από τα δύο προ
ηγούμενα, τα οποία βιώσαμε: «Δεν το νο
μίζω αυτό. Δεν θα είναι πιο σφοδρό, γιατί 
ένα μεγάλο μέρος του πληθυσμού των ευ

παθών κοινωνικών ομάδων, οι οποίες εί
ναι επίνοσες και, μάλιστα, για πιο σοβαρή 
νόσηση από COVID-19, έχει ήδη νοσήσει 
και έχει πλέον ανοσία. Δεύτερον, όσο θα 
προχωράει ο εμβολιασμός του πληθυσμού 
και εφόσον επιταχυνθούν οι ρυθμοί του, 
τόσο θα έχουμε ένα άλλο, διαρκώς μεγα
λύτερο μέρος του πληθυσμού της χώρας 
μας με ανοσία. Γι’ αυτό το τρίτο κύμα δεν 
θα μπορέσει να αναπτύξει τη σφοδρότητα 
την οποία κάποιοι αναμένουν».
Ο καθηγητής εκφράζει, επίσης, τους φό
βους του σχετικά με την τήρηση ενός αυ
στηρού lockdown για μεγάλο χρονικό διά
στημα: «Νομίζω ότι θα αρχίσουμε πλέον να 
βλέπουμε μαζικότερα καταστάσεις παρα- 
βατικότητας και μη τήρησης των μέτρων. 
Το βλέπουμε ήδη, ακόμα και στις υπηρεσί
ες Υγείας. 0 κόσμος είναι κουρασμένος και 
θα αρχίσει να αναζητεί τρόπους να βρίσκε
ται εκτός της οικίας του».
Από τη δική του πλευρά, ο συντονιστής 
διευθυντής της Πνευμονολογικής Κλινι
κής του νοσοκομείου της Αθήνας «Ευαγ
γελισμός», Γιώργος Μπουλμπασάκος, έχει 
ένα πολύ ενδιαφέρον όσο και ανησυχητικό 
στοιχείο να εισφέρει στη σχετική συζήτη
ση και παρατηρεί στα «Π»: «Δεν ξέρω εάν 
είμαστε ή εισερχόμαστε στο τρίτο κύμα, 
αλλά εκείνο το οποίο βλέπουμε στο νοσο
κομείο είναι μια ραγδαία αύξηση των ει
σαγωγών ασθενών με νόσο C0VID-19. 
Ενώ είχαμε φτάσει να κάνουμε εισαγω
γή μόλις σε περίπου 10 τέτοιους ασθενείς 
κατά τη διάρκεια της γενικής εφημερίας 
του Ευαγγελισμού”, το τελευταίο χρονι
κό διάστημα ο αριθμός αυτός έχει αυξη
θεί περίπου στους 20! Και αυτό, με δεδομέ
νο ότι η πνευμονολογική κλινική μας έχει 
τώρα πληρότητα της τάξης του... 200%, με 
ασθενείς οι οποίοι πάσχουν από άλλα, μη 
COVID-19 νοσήματα του αναπνευστικού. 
Νομίζω ότι έχουμε ήδη αρχίσει να βλέπου
με τα κλινικά αποτελέσματα των καταστά
σεων τις οποίες ζήσαμε στις γιορτές».

Για ένα τρίτο κύμα, το οποίο, όμως, θα εί
ναι αποδυναμωμένο και θα μας έρθει μέσα 
στον Φεβρουάριο, κάνει λόγο στα «Π» ο 
καθηγητής Πνευμονολογίας της Ιατρι
κής Σχολής του Πανεπιστημίου Θεσσαλί
ας Κωνσταντίνος Γουργουλιάνης, ο οποί
ος υπενθυμίζει ότι «και στην πανδημία της 
ισπανικής γρίπης το δεύτερο κύμα ήταν το 
πιο επιθετικό, το τρίτο δεν ήταν τόσο σημα
ντικό. Και γιατί θα είναι αποδυναμωμένο το 
τρίτο κύμα; Γιατί ο ιός έχει αποκτήσει υψη
λότερη μεταδοτικότητα, συνεπώς εμφανί
ζεται πιο αποδυναμωμένος ούτως ή άλλως, 
ενώ θα έχει προχωρήσει επίσης ο εμβολια
σμός του πληθυσμού και θα έχουν ανοσία 
εκείνοι οι οποίοι θα έχουν ήδη νοσήσει».
Ο κ. Γουργουλιάνης εξηγεί, ακόμα, ότι η 
ραγδαία αύξηση των διασωληνωμένων εί
ναι ο δείκτης ο οποίος θα μας «διαβεβαι- 
ώσει», με καθυστέρηση βέβαια, ότι έχουμε 
εισέλθει στο τρίτο κύμα. «Για να καταλάβε
τε, σας λέω ότι εμείς, στο Πανεπιστημιακό 
Νοσοκομείο Λάρισας, είχαμε περίπου 140 
ασθενείς με νόσο COVID-19 και στις δύο 
κλινικές COVID-19, ενώ σήμερα νοσηλεύ
ουμε περίπου 28 και ετοιμάζουμε τα ια
τρεία αποκατάστασης από τη νόσο για να 
παρακολουθούμε ιατρικώς τους ασθενείς 
οι οποίοι έχουν εξέλθει του νοσοκομείου 
και έχουν αναρρώσει».
«Δεν έχουμε δει καμία αύξηση των ημερή
σιων κρουσμάτων και, έτσι, δεν μπορούμε 
να πούμε, σε καμία περίπτωση, ότι είμαστε 
στο τρίτο κύμα της εξάπλωσης της επιδη
μίας του νέου κορονοϊού στη χώρα μας», 
διευκρινίζει στα «Π», από την πλευρά του, 
ο επίκουρος καθηγητής Κλινικής Ιολογί
ας και Επιδημιολογίας της Ιατρικής Σχο
λής του Πανεπιστημίου Αθηνών και μέ
λος της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων του 
υπουργείου Υγείας Γκίκας Μαγιορκίνης: 
«Αν δούμε αύξηση των ημερήσιων κρου
σμάτων, τότε να συζητήσουμε για το ενδε
χόμενο του τρίτου κύματος. Προς το παρόν, 
πάντως, δεν είμαστε σε αυτό το σημείο».

2.000
ΗΜΕΡΗΣΙΑ 
ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ 
ΦΟΒΟΥΝΤΑΙ ΟΤΙ 
ΘΑ ΣΗΜΕΙΩΝΟΝΤΑΙ 
ΜΕΣΑ ΣΤΟΝ 
ΙΑΝΟΥΑΡΙΟ

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΙΟΥΜΗΣ

Οσο θα προχωράει ο 
εμβολιασμός τόσο θα 
έχουμε ένα διαρκώς 
μεγαλύτερο μέρος του 
πληθυσμού μας με ανοσία

ΓΙΩΡΓΟΣ ΜΠΟΥΛΜΠΑΣΑΚΟΣ

Εχουμε ήδη αρχίσει να 
βλέπουμε τα κλινικά 
αποτελέσματα των 
καταστάσεων που 
ζήσαμε στις γιορτές

ΚΩΝΣΤ. ΓΟΥΡΓΟΥΛΙΑΝΗΣ

Στην ισπανική γρίπη το 
δεύτερο κύμα ήταν το 
πιο επιθετικό, το τρίτο 
δεν ήταν τόσο σημαντικό
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Μ
ε 5.675 εμβολιασμούς ξεκίνη
σε την περασμένη Δευτέρα η 
ένταξη ακόμα 56 νοσοκομεί
ων του ΕΣΥ στη σχετική δια
δικασία, ενώ άλλα 55 νοση
λευτικά ιδρύματα όλης της 

χώρας εντάχθηκαν χθες στην ίδια δια
δικασία και 19 επιπλέον νοσοκομεία του 
ΕΣΥ της νησιωτικής χώρας αναμένεται να 
ενταχθούν την ερχόμενη Τρίτη.
Σύμφωνα με όσα έχει ανακοινώσει ο γε
νικός γραμματέας για την Πρωτοβάθμια 
Φροντίδα Υγείας, Μάριος Θεμιστοκλέους, 
9.528 εμβολιασμοί σε υγειονομικούς εί
χαν διενεργηθεί από τις 27 Δεκεμβρίου 
έως τις 3 Ιανουάριου, ενώ περισσότερες 
από 152.580 δόσεις εμβολίων βρίσκονται 
ήδη αποθηκευμένες σε πολύ βαθιά κατά
ψυξη και περισσότερες από 24.870 δό
σεις έχουν ήδη διανεμηθεί στα νοσοκο
μεία του ΕΣΥ και στα ειδικά εμβολιαστικά 
κέντρα όλης της χώρας.
Ο κ. Θεμιστοκλέους έχει ανακοινώσει, 
ακόμα, ότι έχει ξεκινήσει από την περα
σμένη Δευτέρα ο μαζικός εμβολιασμός 
των φιλοξενουμένων και του προσωπι
κού των μονάδων φροντίδας ηλικιωμένων 
από τις Κινητές Ομάδες Υγείας (ΚΟΜΥ) 
του ΕΟΔΥ, ενώ στις 20 Ιανουάριου θα ξε
κινήσει ο εμβολιασμός των υγειονομικών 
του ιδιωτικού τομέα Υγείας. Ετσι, μέχρι τις 
20 Ιανουάριου θα έχουν εμβολιαστεί πε
ρίπου 120.000 συνάνθρωποί μας σε όλη 
την Ελλάδα και την ίδια ημέρα θα ξεκι
νήσει ο μαζικός εμβολιασμός του γενικού 
πληθυσμού, με τα άτομα ηλικίας άνω των 
85 ετών, προκειμένου περίπου 220.000 
συνάνθρωποί μας να έχουν εμβολιαστεί 
μέχρι τις 31 Ιανουάριου με την πρώτη 
δόση του εμβολίου των εταιρειών Pfizer - 
BioNTech, ίσως και εκείνου της Modema, 
το οποίο αδειοδοτήθηκε την περασμένη 
Τετάρτη από τον Ευρωπαϊκό Οργανισμό 
Φαρμάκων.

ΑΥΛΗ ΣΥΝΤΑΓΟΓΡΑΦΗΣΗ
Σύμφωνα με τον σχεδίασμά του υπουργεί
ου Υγείας, την ερχόμενη Δευτέρα, 11 Ια
νουάριου, θα ανοίξει η ηλεκτρονική εφαρ
μογή για τον καθορισμό των ραντεβού των 
πολιτών προκειμένου να εμβολιαστούν. 
Περισσότεροι από 1,3 εκατ. πολίτες έχουν 
ήδη ενεργοποποιήσει την άυλη συνταγο- 
γράφηση, από το σύστημα της οποίας θα 
λάβουν SMS με την ώρα, τον τόπο και την 
ημέρα του ραντεβού τους, το οποίο εκεί
νοι οφείλουν είτε να επιβεβαιώσουν είτε 
να απορρίψουν. Σε περίπτωση απόρριψης, 
θα λαμβάνουν δεύτερο SMS με εναλλακτι
κή ημέρα και ώρα για το ραντεβού τους. 
Σε περίπτωση δεύτερης απόρριψης, το ρα
ντεβού θα ματαιώνεται και τη θέση τους 
θα λαμβάνουν άλλοι πολίτες, ως αναπλη
ρωματικοί. Ο δεύτερος τρόπος για τον κα
θορισμό ραντεβού για εμβολιασμό είναι η 
ηλεκτρονική πλατφόρμα emvolio.gov.gr, 
από την οποία, με τη χρήση του ΑΜΚΑ 
τους, οι πολίτες θα μπορούν να πληροφο
ρούνται για τη σειρά προτεραιότητάς τους 
και να ορίζουν το ραντεβού τους για να 
εμβολιαστούν. Για τους πολίτες οι οποί
οι στερούνται ψηφιακών δεξιοτήτων θα 
υπάρχει πάντα ο φαρμακοποιός τους στο 
φαρμακείο της γειτονιάς, ο οποίος θα μπο
ρεί να τους βοηθήσει, προκειμένου να εκ
κινήσουν και να ολοκληρώσουν τη διαδι
κασία για τον καθορισμό του ραντεβού για 
τον εμβολιασμό τους.
Κανονικά και σύμφωνα με τον προγραμ

ματισμό, λοιπόν, προχωρά στη χώρα μας 
ο εμβολιασμός κατά του νέου κορονοϊού, 
σύμφωνα με όσα ανέφερε την περασμένη 
Δευτέρα η ομότιμη καθηγήτρια Παιδιατρι
κής ιης Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστη
μίου Αθηνών και πρόεδρος της Εθνικής 
Επιτροπής Εμβολιασμών, Μαρία Θεοδω- 
ρίδου, η οποία τόνισε επίσης, μεταξύ άλ
λων, ότι η Πολιτεία θα ανταποκριθεί άρι
στα στις σχετικές υποχρεώσεις της έναντι 
των πολιτών. Τέλος, υπογράμμισε ότι, προ

ϊόντος του χρόνου, «υποχωρεί η αρχική 
διστακτικότητα για τον εμβολιασμό». 
Αξίζει να σημειωθεί ότι χθες, κατά την ει
σαγωγική τοποθέτησή του στη σύσκεψη 
για τον COVID-19, ο πρωθυπουργός τό
νισε ότι στα νοσοκομεία της χώρας ανα
πτύσσονται 223 εμβολιαστικές γραμμές, 
ενώ η καθημερινή δυνατότητα θα αυξη
θεί από τους 5.000 εμβολιασμούς περίπου 
στους 8.000, ενδεχομένως και λίγο παρα
πάνω.

20 Ιανουάριου
ξεκινά ο μαζικός

Η ΕΝΤΑΞΗ ΕΠΙΠΛΕΟΝ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΩΝ 
ΣΤΗ ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ, ΟΙ ΔΟΣΕΙΣ ΠΟΥ 

ΒΡΙΣΚΟΝΤΑΙ ΑΠΟΘΗΚΕΥΜΕΝΕΣ ΚΑΙ Ο 
ΤΡΟΠΟΣ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗΣ ΓΙΑ ΤΟ ΡΑΝΤΕΒΟΥ
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ΠΟΣΟ! ΕΧΟΥΝ 
ΕΜΒΟΛΙΑΣΤΕ!
Aνά Περιφερειακή Ενότητα

Κεντρ. Τομέας Αθηνών... 9.005
Θεσσαλονίκης.................3.921
Βόρ. Τ ομέας Αθηνών____2.308
Αχαΐας.................. 1.421
Λάρισας......... ......  1.276
Ιωαννίνων........  1.253
Δυτ. Τομέας Αθηνών 1.006
Ανατολικής Αττικής..„.......698
Χανιών..................—.... . 600
Πειραιώς................... 572
Ηρακλείου 479
Καρδίτσας 445
Τρικάλων_________ 400
Κοζάνης.......................— 398
Πέλλας____ __ _______— 397

ΤΕΛΕΥΤΑΙΑ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ -

26.0
396

ΕΜΒΟΛΗ

1 (λείας .........

-ν Σ Μ Ο ·

............64
272 Εύβοιας............ 50
229 Αρκαδίας.......... ....... 43
210 Θεσπρωτίας..... 40
197 Φθιώτιδας........ ...............36
170 Πρέβεζας......... ............31

Λακωνίας................... 79 Τσνθης............. ..............10

0 7/01/21 — 17.40 — Τα δεδομένα ανανεώνονται κάθε ημέρα
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ερμανία αβαντάρει
την ουρκια και στα εμροΛία

Του ΠΟΡΓΟΥ ΝΟΚΟΥ
'.com

ΟΤΑΝ ΤΟΝ ΜΑΡΤΙΟ του 2020, στην κλι
μάκωση του πρώτου κύματος του κορονοϊ- 
ού, αποκαλυπτόταν ότι οι γερμανικές Αρχές 
δέσμευαν εισαγωγές ιατρικού υλικού από την 
Κίνα, όπως μάσκες, γάντια και αναπνευστή
ρες, για να εξυπηρετηθούν οι εσωτερικές ανά
γκες της Γερμανίας, οι περισσότερες ευρωπα
ϊκές χώρες δεν είχαν χρόνο να αντιληφθούν 
ακριβώς ποιες ήταν οι μεθοδεύσεις του Βερο
λίνου. Δέκα μήνες μετά, και ενώ το πολυπό
θητο εμβόλιο έχει ανακαλυφθεί και οι εγκρί
σεις από τις αρμόδιες Αρχές της Ευρωπαϊκής 
Ενωσης για τα εμβόλια των εταιρειών ανοί
γουν τον δρόμο για τον εμβολιασμό στα κρά- 
τη-μέλη της, η Γερμανία δείχνει να κινείται 
και πάλι αυτόνομα δημιουργώντας «ειδικό 
καθεστώς» υπέρ των Γερμανών έναντι των 
άλλων Ευρωπαίων.
Το Βερολίνο γυρίζει την πλάτη στην έννοια 
της ευρωπαϊκής αλληλεγγύης, καθώς πριν 
από την εκπνοή του 2020 προχώρησε σε δι
μερή συμφωνία με την Pfizer/BioNTech για 
επιπλέον 30 εκατ. εμβόλια, κίνηση που ξάφ
νιασε πολλές ευρωπαϊκές πρωτεύουσες λόγω 
της μονομέρειάς της. Με τις κινήσεις της η 
γερμανική κυβέρνηση έχει καταφέρει να εξα
σφαλίσει μία ποσότητα εμβολίων που ανέρ
χεται σε 136,3 εκατ. δόσεις για 68,15 εκατ. πο
λίτες, μαζί με τις δόσεις που της αναλογούν 
για το εμβόλιο της Modema.
Επιπλέον, η Γερμανία έχει παραγγείλει επι
πλέον εμβόλια, για τα οποία εκκρεμεί ακόμη 
έγκριση. Σαράντα δύο εκατομμύρια δόσεις 
του εμβολίου της γερμανικής φαρμακοβι
ομηχανίας Curevac πηγαίνουν στη Γερμα
νία μέσω της Ευρωπαϊκής Ενωσης, συν 20 
εκατομμύρια δόσεις «δεσμευμένες» σε εθνι
κό επίπεδο. Το Βερολίνο λαμβάνει επίσης 
56,2 εκατομμύρια δόσεις από το εμβόλιο της 
Astra Zeneca από τη διαπραγμάτευση της 
Ε.Ε. και 37,25 εκατομμύρια από το εμβόλιο 
της Johnson &. Johnson. Ολες οι δόσεις εμβο
λίων της χώρας επαρκούν για να επιτευχθεί 
η ανοσία στην κοινότητα, που θα προστατεύ
σει τη δημόσια υγεία και θα επιτρέψει την 
πλήρη επανεκκίνηση της οικονομικής δρα
στηριότητας.
Την ώρα που η Γερμανία εξασφαλίζει τις 
απαραίτητες δόσεις εμβολίων, οι υπόλοιπες 
χώρες της Ευρωπαϊκής Ενωσης είναι αντι
μέτωπες με το περιορισμένο πρώτο πακέτο

δόσεων που έφτασε στην κάθε χώρα, τη στιγ
μή που άπαντες περιμένουν το τρίτο κύμα 
του κορονοϊού και οι ευρωπαϊκές οικονομί
ες κλυδωνίζονται. Η Γερμανία μάλιστα παρό
λο που κατά τη διάρκεια της πανδημίας είχε 
αρνηθεί να λάβει μέρος στις μονομερείς δια
πραγματεύσεις, όταν είδε ότι προδιαγράφεται 
«ναυάγιο» λόγω του περιορισμένου αριθμού 
εμβολίων, στράφηκε στο σχέδιο που είχε αρ
χικά απορρίψει. Αλλωστε για το γεγονός ότι 
επέλεξε να στηρίξει τη διαπραγμάτευση μέσω 
Ευρωπαϊκής Ενωσης για καλύτερη τιμή για 
όλες τις χώρες είχε δεχθεί επικρίσεις από με
ρίδα του γερμανικού Τύπου, όπως το περιο
δικό «Spiegel».
Η επαμφοτερίζουσα αυτή στάση στο ζήτημα 
των εμβολίων προκαλεί τους ίδιους προβλη
ματισμούς με τους χειρισμούς της απέναντι 
στην Τουρκία. Δεν έχει περάσει πολύς και
ρός άλλωστε από τότε που το Βερολίνο τελεί
ωσε οποιαδήποτε απόπειρα συζήτησης για 
κυρώσεις στην Αγκυρα, πόσω μάλλον για 
επιβολή εμπάργκο πώλησης όπλων στη γει
τονική χώρα. Οι καλές σχέσεις Γερμανίας- 
Τουρκίας, που χρονολογούνται από τον 19ο 
αιώνα και αφορούν πολλούς τομείς, φαίνεται 
να επεκτείνονται και στη φαρμακοβιομηχα
νία, εκτός από τις κατασκευές και την πολεμι
κή βιομηχανία, με «όχημα» την BioNTech. Οι 
μυστικές διαπραγματεύσεις Βερολίνου-Αγκυ- 
ρας για το εμβόλιο ήρθαν στην επιφάνεια με 
αφορμή συνέντευξη του διευθύνοντος συμ
βούλου της γερμανικής BioNTech, Ουγκού 
Σαχίν, ο οποίος είναι γιος Τούρκου μετανά
στη στη Γερμανία.
Σύμφωνα με όσα δήλωσε στο τουρκικό ει- 
δησεογραφικό πρακτορείο Anadolu, η 
BioNTech συζητά με την κρατική επιστημο
νική υπηρεσία Tubitak της Τουρκίας και στό
χος της είναι να παραδώσει η Γερμανία τα 30 
εκατομμύρια δόσεις στην Τουρκία μέχρι τα 
τέλη του 2021. «Είναι μεγάλη χαρά να μπο
ρούμε να βοηθήσουμε τους ανθρώπους στην 
Τουρκία», ανέφερε χαρακτηριστικά, ανακοι
νώνοντας τη δημιουργία παραρτήματος της 
φαρμακοβιομηχανίας στην Τουρκία και την 
ευρύτερη συνεργασία με τις Αρχές της γει
τονικής χώρας. «Θέλουμε επίσης να κάνου
με έρευνες στην Τουρκία. Συζητήσαμε με 
την Tubitak και ξεκινήσαμε να συνεργαζό
μαστε με ορισμένους καθηγητές σε πανεπι
στήμια Θέλουμε να ανοίξουμε ένα παράρτη
μα της εταιρείας BioNTech στην Τουρκία», 
σημείωσε.
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1  Κοινός ο ένοχος για τις ελλείψεις, τις
καθυστερήσεις και τις απαράδεκτες «εκπτώσεις»

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1019.23
cm²

Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΜΒΟΛΙΑΣΜΟΙ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ

ΠΑΝΑΗΜΙΑτ «r/4
Αγώνας για την υγεία και

Κοινός ο ένοχος για τις ελλείψεις, τις καθυστερήσεις 
και τις απαράδεκτες «εκπτώσεις»
Επιτακτική η ανάγκη να ληφθουν άμεσα όλα τα μέτρα προστασίας του λαού

Τ
α οξυμένα προβλήματα, οι ελλείψεις και οι καθυστε
ρήσεις που εμφανίζονται με το «καλημέρα» στη δι
αδικασία των εμβολιασμών ενάντια στον κορονοϊό, 
στην Ελλάδα και διεθνώς, επιβεβαιώνουν από άλλη 
μια πλευρά δύο πολύ σημαντικά ζητήματα:

Πρώτον, η εμβολιαστική κάλυψη του πληθυσμού θα εί
ναι μια μακρόχρονη και σύνθετη διαδικασία, θα απαιτη
θούν αρκετοί μήνες για την επίτευξή της ακόμα και με το 
πιο αισιόδοξο σενάριο. Επομένως, αν η κυβέρνηση δεν 
πάρει ούτε τώρα τα αναγκαία μέτρα για την πραγματική 
θωράκιση του δημόσιου συστήματος. Υγείας και τη συ
νολικότερη προστασία του λαού, ούτε η πανδημία που 
είναι εδώ θα αντιμετωπίζεται ούτε οι αναγκαίοι όροι για 
τον εμβολιασμό θα εξασφαλίζονται.

Δεύτερον, η εμπορευματοποίηση της Υγείας, του Φαρ
μάκου και των εμβολίων, όπως ακριβώς οδήγησε και οδη
γεί σε εκατόμβες νεκρών από την πανδημία, με την κα
τάρρευση των συστημάτων Υγείας ακόμα και στα πιο α
νεπτυγμένα καπιταλιστικά κράτη, σήμερα - μαζί με τους 
οξυμένους διεθνείς ανταγωνισμούς - βρίσκεται πίσω α
πό τις καθυστερήσεις στην παραγωγή και παραλαβή των 
εμβολίων, όπως και τις απαράδεκτες «εκπτώσεις» που 
προωθούνται σε σχέση με την ίδια τη χορήγηση των εμβολίων.

Οι ευθύνες tijfc κυβέρνησης 
δεν κρύβονται κάτω από το ««χαλί» 
του αναγκαίου εμβολιασμού
Στην Ελλάδα, το νέο έτος ξεκίνησε με την αναβολή προγραμ

ματισμένων εμβολιασμών για εκατοντάδες υγειονομικούς, δημι
ουργώντας εύλογη ανησυχία για την κρατική ετοιμότητα ενόψει 
της πολύ πιο δύσκολης διαχείρισης του εμβολιασμού στον γε
νικό πληθυσμό, καθώς μιλάμε για νέα εμβόλια για μια νέα νόσο, 
άρα για μια διαδικασία με αυξημένες ανάγκες ιατρικής επίβλεψης 
και παρακολούθησης.

Αντίστοιχα, στο φόντο των μεγάλων καθυστερήσεων στην παρά
δοση των εμβολίων σε όλη την ΕΕ, το υπουργείο Υγείας ανακοίνω
σε ότι στόχος της κυβέρνησης είναι έως το τέλος Γενάρη να εμβο
λιαστούν περίπου 220.000 άτομα, αριθμός που ακόμα και αν γίνει 
πράξη θα είναι ένα ελάχιστο κλάσμα μπροστά στο περίπου 70% 
του πληθυσμού της χώρας που απαιτείται να εμβολιαστεί προκει- 
μένου να χτιστεί τείχος ανοσίας στο νέο κορονοϊό. Σύμφωνα με τις 
ανακοινώσεις του υπουργείου Υγείας, από τα δύο εμβόλια που έ
χουν εγκριθεί έως τώρα στην ΕΕ (της «Pfizer» και της «Moderna»), 
μέχρι το τέλος Μάρτη αναμένονται στην Ελλάδα συνολικά 1,5 ε- 
κατ. δόσεις, δηλαδή για τον εμβολιασμό μόλις 750.000 ανθρώ
πων (ούτε το 10% του πληθυσμού). Καθόλου τυχαία, ακόμα και 
με τα πιο αισιόδοξα σενάρια, ακόμα και αν προχωρήσει η έγκριση 
εμβολίων που εκτιμάται ότι θα γίνει το επόμενο διάστημα (όπως 
αυτό της «AstraZeneca»), ο εμβολιασμός του 70% του πληθυσμού 
δεν αναμένεται να επιτευχθεί πριν από το φθινόπωρο.

Μέχρι τότε, όμως, η πανδημία θα είναι εδώ, θα μετράμε καθη
μερινά δεκάδες νεκρούς, εκατοντάδες θα είναι οι διασωληνωμέ- 
νοι και καθημερινά θα προστίθενται εκατοντάδες νέα κρούσμα
τα, το φάσμα του τρίτου κύματος γίνεται όλο και πιο ορατό, ενώ 
στην Ευρώπη ήδη καταγράφεται νέα έξαρση.

Από κάθε άποψη, επομένως, κόντρα στην προσπάθεια της κυ
βέρνησης να κρύψει κάτω από το «χαλί» του εμβολιασμού τις τε
ράστιες ευθύνες της για τη διαχείριση της πανδημίας με όρους 
«κόστους - οφέλους» για το κεφάλαιο και τα κέρδη του, είναι ε
πιτακτικό να πάρει εδώ και τώρα όλα τα αναγκαία μέτρα για την 
ενίσχυση του δημόσιου συστήματος Υγείας, για την προστασία 
του λαού στους χώρους δουλειάς, στα μέσα μαζικής μεταφοράς, 
στους χώρους Εκπαίδευσης κ.ο.κ.

Υγείας και του Φαρμάκου 
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Οι παραπάνω εξελίξεις στο θέμα του εμβολιασμού δεν αφορούν 

βέβαια μόνο την Ελλάδα. Στο επίκεντρο του προβληματισμού σε 
όλο τον κόσμο μπαίνουν οι μεγάλες καθυστερήσεις στην παρά
δοση των δόσεων των νέων εμβολίων και κατά συνέπεια οι με
γάλες καθυστερήσεις στην εξασφάλιση δόσεων για τον επαρκή 
εμβολιασμό του πληθυσμού.

Στην πραγματικότητα, αυτό που ορθώνεται ξανά απέναντι στην 
προστασία της υγείας των λαών είναι η εμπορευματοποίηση του 
Φαρμάκου και των εμβολίων, οι συνολικότεροι εντεινόμενοι α
νταγωνισμοί ισχυρών καπιταλιστικών κρατών και λυκοσυμμαχιών.

Αφού πρώτα οι μεγάλοι μονοπωλιακοί όμιλοι του Φαρμάκου «τσέ
πωσαν» προκαταβολικά ασύλληπτες κρατικές χρηματοδοτήσεις, για 
την έρευνα, την ανάπτυξη και τις δοκιμές των εμβολίων, αξιοποι- 
ώντας επιστημονικές, παραγωγικές και τεχνολογικές δυνατότητες 
που είχαν διαμορφωθεί σε βάθος χρόνων - ωστόσο συχνά μένουν 
για οικονομικούς λόγους αναξιοποίητες - έγινε δυνατό μέσα σε 10 
μήνες να αναπτυχθούν εμβόλια κατά του κορονοϊού που εγκρίθη- 
καν ως ασφαλή και αποτελεσματικά. Σήμερα, ωστόσο, αυτές οι δυ
νατότητες και αυτό το μεγάλο επίτευγμα μπαίνουν ξανά στο στε
νό κορσέ της εμπορευματοποίησης, του καπιταλιστικού κέρδους. 
Ο ρυθμός παραγωγής και παράδοσης των εμβολίων περιορίζεται 
στα μέτρα και τα συμφέροντα των μονοπωλιακών ομίλων, στις «πα
τέντες» τους και στην απαίτησή τους, μετά τις προαγορές δισεκα
τομμυρίων εμβολίων που δεν είχαν ακόμα αναπτυχθεί, να θησαυρί
σουν κι άλλο σήμερα από τα νέα συμβόλαια που ήδη παζαρεύουν.

Οι ελλείψεις και οι καθυστερήσεις στην παραγωγή και παρά
δοση των εμβολίων δεν έχουν να κάνουν με τις σημερινές παρα
γωγικές δυνατότητες της ανθρωπότητας, αλλά ακριβώς με την 
υποταγή αυτών των δυνατοτήτων στο κριτήριο του καπιταλιστι
κού κέρδους και στους ευρύτερους ανταγωνισμούς. Με τα ίδια 
αυτά κριτήρια και όχι με βάση την αποτελεσματικότητα αποκλεί
εται εκ προοιμίου σε όλη την ΕΕ και στην Ελλάδα η αξιοποίηση ο
ποιοσδήποτε εμβολίου δεν συμπεριλαμβάνεται στις συμβάσεις 
που έχει κάνει η λυκοσυμμαχία με μεγάλες φαρμακοβιομηχανί
ες. Για τους ίδιους λόγους η Ευρωπαϊκή Επιτροπή αρνείται ακό
μα και σήμερα να δημοσιοποιήσει τις συμβάσεις αυτές που έ
χει υπογράψει για την προμήθεια εμβολίων, τους όρους και τις 
δεσμεύσεις που περιλαμβάνουν, επικαλούμενη λόγους «εμπι
στευτικότητας»... Παράλληλα, μαζί με τα εμβόλια, στον ίδιο αντι
λαϊκό κορσέ μπαίνουν η έρευνα και η μελέτη για τα φάρμακα κα
τά του κορονοϊού που είναι αναγκαίο να συνεχιστούν.

Ολες οι «εκπτώσεις*» στο τρσ 
αρκεί να μη θίγουν τα κέρδη!
Το καπιταλιστικό κέρδος και οι ανταγωνισμοί είναι τα «ιερά και τα 

όσια» για όλες τις κυβερνήσεις, που τάχα βάζουν «πάνω από όλα την 
υγεία των πολιτών».

Γι’ αυτό ακριβώς, στο έδαφος των μεγάλων καθυστερήσεων στην 
παράδοση των εμβολίων, δεν μπορεί να μπει ζήτημα για το πώς ά
μεσα θα «απελευθερωθούν» η παραγωγή και η διάθεση όλων των 
αποτελεσματικών και ασφαλών εμβολίων από τα δεσμά του καπι
ταλιστικού κέρδους, γι’ αυτό οι αποφάσεις και οι επίσημες συζητή
σεις των κρατών κινήθηκαν κατευθείαν στη λογική των «εκπτώσεων» 
στους εμβολιασμούς, σε βάρος της προστασίας ρις υγείας των λαών.

Χαρακτηριστικά, καθώς η έλλειψη επαρκών δόσεων είναι πλέον ο
λοφάνερη, μέσα σε λίγες μέρες και κόντρα στα συμπεράσματα της ε
πιστημονικής έρευνας από την ανάπτυξη και τις δοκιμές των εμβολίων:

- Μια σειρά από κυβερνήσεις, όπως η βρετανική, αποφασίζουν 
να καθυστερήσουν τη χορήγηση της δεύτερης δόσης του εμβολί
ου (ακόμα και 3 μήνες μετά την πρώτη, αντί για τις προβλεπόμενες 21 
μέρες), για να εμβολιαστούν περισσότεροι με την πρώτη δόση... Ο δι
ευθυντής του ευρωπαϊκού τμήματος του Παγκόσμιου Οργανισμού Υ
γείας, υποστηρίζοντας την εν λόγω «έκπτωση», έκανε λόγο για... «α
σφαλή συμβιβαστική λύση» (!), όταν οι ίδιες οι εταιρείες που ανέπτυ
ξαν τα εμβόλια δεν εγγυώνται την αποτελεσματικότητά τους με αυ
τούς τους όρους.

- Στις ΗΠΑ έπεσε επίσημα στο τραπέζι η πρόταση - έστω κι αν 
δεν υιοθετήθηκε για την ώρα - για μείωση της χορηγούμενης δόσης 
του εμβολίου στο μισό, με την ίδια λογική.

- Στη Βρετανία ανακοινώθηκε ήδη ότι θα μπορεί να γίνεται εμ
βολιασμός με δύο διαφορετικά εμβόλια στο ίδιο άτομο όταν δεν υ
πάρχει επάρκεια δόσεων για να εμβολιαστεί με το ίδιο (κάτι που προ
φανώς δεν προβλέπεται σε καμία από τις επιστημονικές έρευνες και 
δοκιμές που πραγματοποιήθηκαν για τα εμβόλια)...

Κοντά στα παραπάνω, διακινείται και η πρόταση να αγοραστούν α
πό τα κράτη οι πατέντες των εμβολίων προκειμένου να αυξηθεί η 
παραγωγή. Δηλαδή, μετά την τεράστια κρατική χρηματοδότηση που 
πήραν για την έρευνα και την ανάπτυξη των εμβολίων, οι μονοπωλια
κοί κολοσσοί του Φαρμάκου να χρυσοπληρωθούν για μια ακόμα φο
ρά από τις τσέπες των λαών!

Με δυο λόγια, την ίδια ώρα που ο τραγικός απολογισμός της παν
δημίας μεγαλώνει καθημερινά σε όλο τον κόσμο, αποφασίζεται και ε
ξετάζεται οτιδήποτε άλλο εκτός από το να θιγούν τα κέρδη των μο
νοπωλιακών ομίλων.

Ανεπαρκή συστήματα ακόμα και για 
τις περιορισμένες παρτίδες εμβολίων
Χαρακτηριστικές είναι ωστόσο και οι μεγάλες καθυστερήσεις που 

ήδη εντοπίζονται διεθνώς στους ρυθμούς των εμβολιασμών ακόμα 
και από αυτές τις περιορισμένες διαθέσιμες παρτίδες εμβολίων.

Στις ΗΠΑ υπολογίζεται ότι πάνω από τα δύο τρίτα των περίπου 
15 εκατομμυρίων δόσεων που έχουν σταλεί στα νοσοκομεία δεν 
έχουν χορηγηθεί, στη Γερμανία εκτιμάται ότι έχει χορηγηθεί μό
λις το 1/4 των διαθέσιμων δόσεων, στην Ολλανδία ο πρώτος εμ
βολιασμός έγινε μόλις στις 6 Γενάρη...

Η τεράστια ανεπάρκεια των εμπορευματοποιημένων συστημά
των Υγείας, που ξεσκεπάστηκε με τραγικό τρόπο ήδη από το πρώ
το κύμα της πανδημίας, αποκαλύπτεται ξανά εμφατικά με τον εμ
βολιασμό, με την απουσία εκτεταμένων και επαρκώς στελεχωμέ
νων πανεθνικών δημόσιων συστημάτων Υγείας, που θα είχαν νοσο
κομεία και Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας ανεπτυγμένα με τέτοιον 
τρόπο ώστε να αγκαλιάζουν όλο τον πληθυσμό, με προσωποποιη- 
μένη φροντίδα, αναλυτική καταγραφή των ευπαθών ομάδων κ.ο.κ., 
ικανά να πραγματοποιήσουν με ταχύτητα, σωστή ιεράρχηση και ό
λους τους απαραίτητους όρους επίβλεψης και παρακολούθησης έ
ναν τέτοιο απαιτητικό μαζικό εμβολιασμό απέναντι σε μία νέα νόσο.

Ολες αυτές οι καθυστερήσεις και οι ελλείψεις σχετικά με τον 
αναγκαίο εμβολιασμό καταγράφονται ενώ πολλά κρίσιμα ζητήματα 
παραμένουν ανοιχτά στην επιστημονική έρευνα, όπως είναι η δι
άρκεια της ανοσίας που εξασφαλίζουν τα νέα εμβόλια, το αν εκτός 
από τη σοβαρή ασθένεια αποτρέπουν και τη μετάδοση του ιού, το 
αν αυτός θα γίνει ενδημικός όπως έγινε με άλλους κορονοϊούς κ.ά.

Ολες οι εξελίξεις ξεσκεπάζουν ολοένα και περισσότερο τις συνέ
πειες της εμπορευματοποίησης της Υγείας και του Φαρμάκου, όπως 
και την προκλητική προσπάθεια της κυβέρνησης να κρυφτεί πίσω 
από τους αναγκαίους εμβολιασμούς, να «ξεπλύνει» τις εγκληματι
κές ευθύνες της ίδιας και των προκατόχων της για την εκρηκτική 
κατάσταση και τις τεράστιες ελλείψεις στο ΕΣΥ.

Επιβεβαιώνεται η ανάγκη να δυναμώσει σήμερα η πάλη για θω
ράκιση του δημόσιου συστήματος Υγείας, απέναντι στις τεράστι
ες ελλείψεις σε προσωπικό και εξοπλισμό, για την αντιμετώπιση της 
πανδημίας, για την αντιμετώπιση όλων των άλλων σοβαρών ασθενει
ών και των αναγκών περίθαλψης που έχουν παραμεληθεί επικίνδυνα 
εξαιτίας της μετατροπής του ΕΣΥ σε σύστημα Υγείας μιας νόσου, για 
τη διαμόρφωση της πραγματικά απαιτούμενης υποδομής για την επι
τυχία του εμβολιασμού, για την αναγκαία ενίσχυση της Πρωτοβάθμι
ας Φροντίδας Υγείας, για την εξασφάλιση όλων των αποτελεσματικών 
εμβολίων και φαρμάκων κατά του κορονοϊού, όλου του εξοπλισμού για 
μη επεμβατικές μεθόδους μηχανικής υποστήριξης κ.ο.κ.

Επιβεβαιώνεται ότι τώρα είναι η ώρα να ενισχυθεί ο αγώνας για 
μέτρα συνολικής προστασίας της υγείας των εργαζομένων και του 
λαού, στους χώρους δουλειάς, στους χώρους Εκπαίδευσης, στις συ
γκοινωνίες, σε κάθε κρίσιμη πτυχή για τη ζωή τους.

Μέσα σε αυτήν την πάλη φωτίζεται η ανάγκη να μπαίνει στο στό
χαστρο ο πραγματικός αντίπαλος, η εμπορευματοποίηση της Υγεί
ας και του Φαρμάκου, τα ίδια τα δεσμά του καπιταλιστικού κέρδους, 
των «πατεντών» και των ανταγωνισμών. Φωτίζονται οι προϋποθέσεις 
για να αξιοποιηθούν ολόπλευρα υπέρ του λαού οι τεράστιες δυνα
τότητες της επιστήμης και της τεχνολογίας, αναδεικνύεται ο δρό
μος της ανατροπής της καπιταλιστικής βαρβαρότητας, για την οικο
δόμηση της κοινωνίας κριτήριο της οποίας θα είναι η καθολική κάλυ
ψη των σύγχρονων αναγκών του λαού.

Γ,Ε.
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1  Συνιστά «υπομονή» και για τους εμβολιασμούς για
να μην πάρει τα αναγκαία μέτρα

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 15 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

634.01 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ
Hjumn, yiu uif u|uu mm

Συνιστά «υπομονή» και για τους εμβολιασμούς 
για να μην πάρει τα αναγκαία μέτρα
Κυνική ομολογία της Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν: «Κανένα κράτος - μέλος 
δεν επιτρέπεται να διαπραγματεύεται ή να έχει συμβόλαιο παράλληλα»

Τ
ο μαύρο άσπρο έκανε ο πρωθυπουργός την 
Παρασκευή, μιλώντας σε σύσκεψη αρμόδι
ων κυβερνητικών και άλλων παραγόντων για 
τον Covid-19 και πώς προχωρά ο εμβολιασμός.

Την ώρα που - μαζί με τις υπόλοιπες ελλείψεις 
του αθωράκιστου συστήματος Υγείας - διαπιστώ
νεται ότι οι ποσότητες των εμβολίων δεν επαρ
κούν, ως αποτέλεσμα και των σφοδρών ανταγωνι
σμών που «τρέχουν» στο παρασκήνιο, των πιέσεων 
των φαρμακευτικών για ακόμα πιο παχυλά συμβό
λαια, και ενώ κυβέρνηση και ΕΕ αρνούνται να δώ
σουν τις σχετικές συμφωνίες στη δημοσιότητα, ο 
Κυρ. Μητσοτάκης υποστήριζε ότι «ο εμβολιασμός 
στη χώρα μας προχωράει με ικανοποιητικό ρυθμό, 
με μεθοδικότητα, με ασφάλεια, με διαφάνεια και, 
το κυριότερο, χωρίς λάθη».

«Δεν έχει νόημα να επιταχύνουμε περαιτέρω, ό
ταν τα εμβόλια που έχουν αδειοδοτηθεί μέχρι σή
μερα είναι μόλις δύο, οι διαθέσιμες δομές ακόμα 
σχετικά περιορισμένες και φυσικά η όλη επιχείρη
ση αποτελεί κάτι πρωτόγνωρο για τη χώρα μας και 
φυσικά για τον υπόλοιπο κόσμο», πρόσθεσε, κάνο
ντας γαργάρα τα αίτια της καθυστέρησης αυτής και 
παρουσιάζοντας σαν φάρμακο απέναντι στην επέ
λαση της πανδημίας και στο τρίτο κύμα της ...την υπομονή.

Αυτά, παράλληλα με τις αποστροφές ότι «όποιος βιάζεται σκο
ντάφτει», επιβεβαίωσαν ότι είναι συνειδητή απόφαση της κυβέρ
νησης να μην πάρει ουσιαστικά μέτρα για την ενίσχυση του συστή
ματος Υγείας, με όλες τις αναγκαίες προσλήψεις μόνιμου προσω
πικού, την επίταξη του ιδιωτικού τομέα, την ενίσχυση της Πρωτο
βάθμιας Φροντίδας κ.ο.κ., μέτρα που αποτελούν βέβαια και την 
προϋπόθεση του αναγκαίου εμβολιασμού.

Επιπλέον, αναφέροντας στοιχεία για την πορεία των εμβολια
σμών, ο πρωθυπουργός είπε ότι αναπτύσσονται στα νοσοκομεία 
223 εμβολιαστικές γραμμές, ώστε η καθημερινή δυνατότητα εμβο
λιασμού να αυξηθεί από τις 5.000 ημερησίως περίπου στις 8.000, 
«ενδεχομένως και λίγο παραπάνω». Βέβαια, ακόμα και με τις «ι
δανικές» συνθήκες - την ώρα που ούτε τα αυτονόητα σχετικά με 
τους εμβολιασμούς δεν έχουν εξασφαλιστεί - οι ρυθμοί αυτοί ση
μαίνουν ότι για να χορηγηθούν οι 15 εκατομμύρια δόσεις (75% του 
πληθυσμού, για την πολυπόθητη ανοσία, επί τις 2 δόσεις του εμ
βολίου) θα χρειαστούν ...5 χρόνια.

Παρακάμπτοντας τη ζοφερή αυτή προοπτική, ο Κυρ. Μητσο
τάκης την Παρασκευή το πρωί περιχαρής εμφάνισε περίπου ως 
κατόρθωμα ότι μέχρι τότε είχαν εμβολιαστεί «σχεδόν 27.000 συ
μπολίτες μας».

Στη σύσκεψη τονίστηκε τέλος ότι από τη Δευτέρα 11/1 ανοίγει

η ηλεκτρονική πλατφόρμα των ραντεβού για όσους ανήκουν στην 
ηλικιακή ομάδα των 85 ετών και άνω.

«Θηλιά» και για την υγεία του λαού 
οι δεσμεύσεις της ΕΕ

Στο μεταξύ, συζήτηση σε επίπεδο πολιτικών αρχηγών, την ερχό
μενη Παρασκευή 15 Γενάρη, «για τις θέσεις και τις προτάσεις των 
κομμάτων σχετικά με την αντιμετώπιση της πανδημίας» - οι οποίες 
είναι γνωστές εδώ και μήνες - προανήγγειλε ο κυβερνητικός εκπρό
σωπος Χρ. Ταραντίλης, σε άλλη μια προσπάθεια της κυβέρνησης να 
πετάξει από πάνω της την ευθύνη για την αργοπορία στη λήψη ανα
γκαίων μέτρων, αξιοποιώντας και τη νέα «πάσα συναίνεσης» που έ
κανε νωρίτερα στην κυβέρνηση ο αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ, επισκεπτό- 
μενος την Πρόεδρο της Δημοκρατίας (βλέπε θέμα στην ίδια σελ.).

Καθόλου τυχαία, άλλωστε, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, απαντώ
ντας στα όσα είπε νωρίτερα ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, θύμισε τις δε
σμεύσεις που προκύπτουν από τη συμμετοχή της χώρας στην ΕΕ 
και σημείωσε ότι τα κράτη - μέλη «έχουν συμφωνήσει ότι πορεύο
νται μαζί όσον αφορά στην αγορά εμβολίων και δεν επιτρέπεται να 
κινούνται μονομερώς».

Παρέπεμψε δε στην κυνική τοποθέτηση, την Παρασκευή, της 
προέδρου της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑ!

Η κυβέρνηση αξιοποιεί επικοινωνιακά 
το θέμα των αναγκαίων εμβολιασμών 
για να κρύψει τις εγκληματικές της ευθύνες

Σε δήλωσή του για τον εμβολιασμό και τα μέτρα της κυβέρνη
σης ο ΓΓ της ΚΕ του ΚΚΕ, Λ. Κουτσούμπας, αναφέρει:

«Για μια ακόμη φορά η κυβέρνηση αξιοποιεί επικοινωνιακά το 
θέμα των αναγκαίων εμβολιασμών, εν μέσω μάλιστα επιδείνωσης 
της πανδημίας, για να κρύψει τις παλινωδίες και τις εγκληματικές 
της ευθύνες, αφού δεν προχωρά στη θωράκιση του δημόσιου συ
στήματος Υγείας, σε μαζικά τεστ του πληθυσμού και στη λήψη των 
αναγκαίων μέτρων προστασίας, στους χώρους δουλειάς, στα μέ
σα μαζικής μεταφοράς, στα σχολεία και τις σχολές.

Ακόμη, όμως, και αυτός ο εμβολιασμός προχωράει πολύ αργά, 
εξαιτίας των ανταγωνισμών των εταιρειών και των συμφωνιών που 
έχει υπογράψει η ΕΕ. Σήμερα, μάλιστα, ακούσαμε την κυνική δή
λωση της προέδρου της Κομισιόν ότι τα κράτη - μέλη δεν μπορούν 
να έχουν το δικό τους σχέδιο προμήθειας εμβολίων. Γι’ αυτό και το 
ΚΚΕ έχει ζητήσει να δοθούν στη δημοσιότητα οι συμβάσεις που 
έχει υπογράψει η ΕΕ με τις διάφορες εταιρείες.

Ολα τα παραπάνω είναι πρωτίστως ζητήματα διεκδίκησης και 
πάλης του λαού. Δεν έχουμε καμιά εμπιστοσύνη στην κυβέρνηση 
ούτε και στις δήθεν "εθνικές" συνεννοήσεις και σε συμβούλια πο
λιτικών αρχηγών που επικαλούνται εναλλάξ πότε ο ΣΥΡΙΖΑ, πότε 
η ΝΔ, πότε το ΚΙΝΑΛ, αφού το μόνο που κάνουν είναι να δίνουν 
τελικά άλλοθι στην κυρίαρχη πολιτική που πλήττει το λαό μας».

ότι «κανένα κράτος - μέλος δεν επιτρέπεται να διαπραγματεύεται 
ή να έχει συμβόλαιο παράλληλα», ότι δηλαδή τα κράτη - μέλη δεν 
μπορούν να έχουν το δικό τους σχέδιο προμήθειας εμβολίων, εξαιτί
ας των συμφωνιών της ΕΕ με συγκεκριμένους επιχειρηματικούς ομί
λους. «Προτείνει μήπως να παραβιάσουμε την κοινή ευρωπαϊκή συμ
φωνία; Αυτό είναι ξεκάθαρα εις βάρος της χώρας», είπε ο κυβερνη
τικός εκπρόσωπος για τον ΣΥΡΙΖΑ.

Οσον αφορά την πρόταση Τσίπρα για την αγορά της πατέντας εμ
βολίων από την ΕΕ, ο Χρ. Ταραντίλης παρέπεμψε σε άρθρο του πρω
θυπουργού από τις 6 Απρίλη στη γερμανική εφημερίδα «Frankfurter 
Allgemeine Zeitung», όπου ζητούσε «την ευρωπαϊκή αγορά της πα
τέντας του εμβολίου, ώστε να αποτελέσει δημόσιο αγαθό και να κα
ταστεί δυνατή η οργάνωση της παραγωγής σε πολλές τοποθεσίες».
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1  Εμβόλιο Pfizer : Εγκρίθηκε από την ΕΕ η λήψη μιας
ακόμα δόσης ανά φιαλίδιο

Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΤΗΣ
ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ

Σελ.: 8 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

265.55 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εμβόλιο Pfizer: Εγκρίθηκε από την ΕΕ η λήψη μιας ακόμα δόσης ανά φιαλίδιο
Αύξηση κατά 20% στις διαθέσιμες δόσεις

Οι διαθέσιμες δόσεις του εμβολίου 
των Pfizer/BioNtech αυξάνονται κατά 
20% μετά την απόφαση του Ευρωπαϊ
κού Οργανισμού Φαρμάκων να εγκρίνει 
τη λήψη και έκτης δόσης από κάθε φια
λίδιο.

Η θετική εξέλιξη οφείλεται σε για
τρούς και φαρμακοποιούς, κυρίως στις 
ΗΠΑ, οι οποίοι ανέφεραν ότι η ποσότη
τα που περιέχει κάθε φιαλίδιου μπορεί 
να δώσει μια επιπλέον δόση όταν χρησι
μοποιείται η κατάλληλη σύριγγα.

«Η Επιτροπή Φαρμάκων για Ανθρώ
πινη Χρήση (CHMP) του ΕΜΑ συνιστά 
την επικαιροποίηση των πληροφοριών 
για το προϊόν Comimaty για να διευκρι

νίσει ότι κάθε φυαλίδιο περιέχει 6 δόσεις 
του εμβολίου» αναφέρει σε ανακοίνωσή 
της η ευρωπαϊκή ρυθμιστική αρχή.

Ο ΕΜΑ προειδοποιεί ωστόσο ότι «αν 
χρησιμοποιούνται οι συνηθισμένες σύ
ριγγες και βελόνες, είναι πιθανόν να μην 
υπάρχει αρκετό εμβόλιο για να εξαχθεί 
μία έκτη δόση».

Ο οργανισμός προειδοποιεί επίσης ότι 
αν μία πλήρης δόσης 0,3 millilitre δεν 
είναι διαθέσιμη στο φυαλίδιο μετά την 
πέμπτη δόση, «ο επαγγελματίας υγείας 
θα πρέπει να πετάει το φυαλίδιο και το 
περιεχόμενό του».

Δεν πρέπει να αναμειγνύονται τα υπό
λοιπα «πολλών φυαλιδίων για να προκό

ψει μία πλήρης δόση», τονίζεται στην 
ανακοίνωση του ΕΜΑ.

Στο μεταξύ, η Κομισιόν ανέφερε 
ότι εξασφάλισε ακόμα 300 εκατ. δόσεις 
του εμβολίου, αρκετές για τον εμβολια
σμό 150 εκατομμυρίων Ευρωπαίων.

Ακόμη 300 χιλιάδες δόσεις
στην ΕΕ

Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή επεκτείνει το 
συμβόλαιο που έχει με την Pfizer/BioN- 
tech, όπως ανακοίνωσε πριν από λίγο η 
Πρόεδρος της Κομισιόν. Σύμφωνα με 
την Ούρσουλα Φον Ντερ Λάιεν, η Κομι
σιόν εξασφάλισε 300.000.000 επιπλέον

δόσεις από την Pfizer/ BioNtech.
Πρόσφατη εργαστηριακή έρευνα της 

Pfizer διαπίστωσε ενδείξεις ότι το εμβό
λιο της εταιρείας είναι αποτελεσματικό 
έναντι των μεταλλάξεων που έχουν εν
τοπιστεί στη Βρετανία και τη Νότια 
Αφρική και έχουν μεγαλύτερη μεταδοτι
κότητα.

Η μελέτη αυτή, η οποία δεν έχει αξιο
λογηθεί ακόμη από ομοτίμους, της Pfi
zer και επιστημόνων του Ιατρικού Τμή
ματος του Πανεπιστημίου του Τέξας δεί
χνει ότι το εμβόλιο είναι αποτελεσματι
κό στην εξουδετέρωση του ιού με τη 
γνωστή ως Ν501Υ μετάλλαξη της πρω
τεΐνης ακίδα.
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1  Καπραβέλος μετά τα Θεοφάνεια: Έρχεται 3ο κύμα,
θα θρηνήσουμε πολλά θύματα

Πηγή: ΑΝΑΤΡΟΠΗ Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

09-01-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

768.09 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καπραβέλος μετά τα Θεοφάνεια: Έρχεται 3ο κύμα,
θα θρηνήσουμε πολλά θύματα

Την εκτίμηση ότι «έρχεται 
τρίτο κύμα και θα θρηνή
σουμε πολλά θύματα» εξέ- 
φρασε στον ΣΚΑΪ ο διευθυ
ντής ΜΕΘ του νοσοκομείου 
«Παπανικολάου», Νικόλαος 
Καπραβέλος, μιλώντας στον 
ΣΚΑΪ.

«Δε φοβάμαι ότι θα 
ζήσουμε αντίστοιχα περι
στατικά, είμαι σίγουρος. 
Χειρότερα πολύ χειρότε
ρα, με αυτά τα μυαλά δε

θα μιλάμε μόνο για τρα
γωδία της Θεσσαλονίκης 
και της Βορείου Ελλάδος 
αλλά της χώρας... Ναεί- 
σαστε σίγουροι ότι έχου
με τρίτο κύμα μπροστά, 
και θα θρηνήσουμε πολλά 
θύματα» ανέφερε χαρα
κτηριστικά ο κ. Καπραβέ
λος.

Η διαφορά μεταξύ Νοεμ
βρίου και Φεβρουάριου 
είναι ότι το ΕΣΥ είναι

πολύ πιο πιεσμένο χωρίς 
διαθέσιμες ΜΕΘ εξήγησε.

«Έχω χάσει τα λόγια μου, 
πραγματικά δεν ξέρω τι 
άλλο μπορώ να προσθέσω 
για να βοηθήσω τους πο
λίτες και την πολιτεία να 
αποφύγουμε την τραγω
δία η οποία συνεχίζεται 
και βλέπουμε μπροστά 
μας» τόνισε ο κ. Καπραβέ
λος.

Αποκάλυψε δε ότι η εισαγ
γελία της πόλης τον κάλεσε 
για να διερευνήσει τυχόν ευ
θύνες για την τότε κατάστα- 
αση. «Σε μια από τις μαύρες 
μέρες του Νοεμβρίου είχα 
κάνει την επισήμανση ότι 
χάνονται και θα χαθούν 
ζωές που θα μπορούσαν να 
έχουν κερδηθεί. Μετά από 
εβδομάδα με είχε καλέσειη 
εισαγγελία Θεσσαλονίκης με 
τρία ερωτήματα Ιον τι δεν 
έγινε που μπορούσε να γίνει 
2ον ποτέ έπρεπε να γίνει και 
3ον ποιοι ευθύνονται... βρέ
θηκα σε πολύ δύσκολη θέση 
να εξηγήσω ότι ό,τι έγινε 
τον Οκτώβριο έγινε γιατί 
δεν ελήφθησαν μέτρα, την 
πληρώσαμε με εκατόμβη 
θυμάτων και συνεχίζουμε» 
δήλωσε.

Ο κ. Καπραβέλος διευκρί
νισε, ότι για την επιδημική 
έκρηξη στη Θεσσαλονίκη 
δεν ευθύνεται μόνο η γιορτή 
του Αγίου Δη μητριού, αλλά 
σειρά άλλων δραστηριοτή
των όπως ο τουρισμός και 
το εμπόριο.
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